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PROCEEDINGS 

t i i Whereupon 
JOHN D. PODESTA 

i : i was called as a witness and having been first duly sworn 
[ 5lthe Foreperson of the Grand Jury, was examined and est%d t 
(6las follows: 
171 EXAMINATION 
(91 BY MR. BARGER: 
191 Q Good afternoon. 

[lOI A Hi. 
illI. 9 ..Could you please state your name and spell your 
[ 12 l last name ror me recora. 
[131 A John D. for David, Podesta, P-o-d-e-S-1-a. 

Q Mr. Podesta. you are here today pursuant to a grand 
iK;jury subpoena correct? 
[I61 A ‘That is correct. 

Cl Mr. Podesta let me o through with you a few 
! :i 1 oreliminarv matters and then we wil ?- 
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Q You understand that even though your attorney is 
i:;not allowed in the grand jury room you may consult with him 
[ 3 1 at any time 
(4)foreman - 

just provide reasonable notice to the grand jury 
forewoman, or ourselves. 

I51 Do vou understand that? .-a 

161 A -Yes, I do. 
Q In addition, you, as with an witness, have a right 

Ii 1 not to answer any question shoukt a truth XI 
[ 9~incriminating information against 

I answer provide 

Do you understand tha 

A Yes. 

But you are not at this time a subject or a target. 
A Yes. 
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111 Q 
121oath? 

Now you also understand you have been placed und 

(31 A Yes. 
Q And by being placed under oath, ou have an 

I : iobl’ ation to truthfully answer to the best of your 
L6laA. 1 

r, 
kef the 

nowledge 

(7]understand tha 
uestions that will be put before you. Do you 
? 

A Yes, Ido. 
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I 11 o&sttwted ‘&ice. intimidated witnesses 
4 

orotherwise 
era1 

~~$?r%tton 
law other than a Class B or C misdemeanor 

in deabg with m, potenbal 
t4 )witnesses &tomeys, or others concerning the civil case 
t5)Jones v. Clinton.” 
161 DO you understand, in general, what I just read to 

And how long were you there? 
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Ill A 
Q 

Approximately 18 months. 
[21 

A 
So approximately from - 

;:;of ‘78. 
I started in ‘76, and I left in, I think, January 

Q Thank you. And next afler - after the stint at 
Iz;the Lands Division where did you go? 

A I went to another federal a 
ii{Agency, which at the time ran VISTA and %ea 

ency. called The Action 
ceCorps-no 

[ 91 mr runs Peace Corps - and Retired Senior Volunteer 
rlo)Programs. 

And I served there as a Special Assistant to the 
i :: ; Director of the agency. 

Q Approximately - as best you recollect, 
f ::;approximately how long? 
[151 A 
[161 
[I71 A0 

I was there for probably 18 months again. 

Q 
iTSi remember precisely when I left. 
That’s fine. That IS tine, And 

t::ihappened with regard to employment after - %zz?+ha’ 
( 2 0 1 position? 

A 
I:: / Senate Judicia 

I then wo?ted on Capitol Hill for some time, on the 
r231varietyofSu~CommMee. IwasaCounselto-toa 

[24 IMinonty side. 
ommtttees. both in the Majonty and the 

I251 Democrats lost control - I was on the Democratic 
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[ 11 side, working originally for Senator John Culver, from Iowa, 
12 land then Senator Patrick Leah from Vermont. 

I: i that would 
Q So at that porn n tune rf they had lost control 

.r, . 

I 5 j Counsel? 
mean they are on - it would be like a Minority 

161 A I was Minority Counsel from - 
171 Q Oka 
(81 A 

Q 
1951 to 1986 on the Senate Judiciary Committee. 

191 Okay. And then - and then, what after that? 
A Then I moved to be the Chief Counsel of the Senate 

~:~~Committee on Agriculture. 
(121 0 Ap roximately how long were you there? 
[131 A DI that for, again approxrmately 18 months. B 
[14l Q Oka That would bring us to sometime around 1988? 
1151 A Riah!: .--a 

I161 Q @proximately? 
(171 A RI ht. 
[IsI Q Al?right. 

A Ileft-IIefttheSenatein1988 and 
! :i 1 business with my brother, the title of whii wa; Podes 

an a 
% 

[21 v%sociates. 
1221 Q Generally, without - 
[z3]grea1 detail, I mean generally the na r 

ou don’t have to go into any 
ure ofthe business 

[24lwas? 
1251 A We did public affairs work, mostly for non-profit 
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[I jdients. and some lobbying for high-tech companies. 
[21 Q And after- 
131 A Mostly for high-tech companies. 
141 Q I’m sorrv. Is that - is that - and how bna did 
i 5 j you stay wih that business? 
[61 From 1988 until 196I3, when I joined the Clinton 
(71Administration. 

[ 12 1 position that you now - 
[ 13 1 connection to? 

now you no longer have any business 

A I severed m 
i ::iWhite House for two and a K 

relationship in 1993. I worked in the 
alf years, until July 1 1995. At 

[ 16]that the I k3ft the white HOUse and todc a pOSItiOn aS an 
ri-lladjunct professor at Georgetown University Law Center. 

But while I was adjund professor at Georgetown I 
I:i;did some consulting work for the business. So I re- 
t 20 J associated myself with the business for - and did a liile 
t21lbii of consuttin work wtth them. 

F 
logize. Imean-that-youleft,atleast 

tsne with your brother in approximately 

A January 20. ‘93. 
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[II Q And until about July of ‘95, during that period of 
rzltime you were - 
r31 A I was at the Whiie House. 

[zithere? 
Q And what position were you in, in the White House 

sent to the President 

[251 A I spent -well - 
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r11 Q If anybod 
A It - hope 

I :! little bit over time. 
& Ily somebody (chuckling), it changed a 

I drd answer directly to the 
[ 4 I President, but I was an assistant to the President, answering 
t5lako to the Chief of Staff. 
[61 

And then Mr. Panetta came in? 
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Ill Q Let me show you, as a reference, a diagram - 
121 
[31 Aa Uh-huh- or at least a schematic of I believe what is - 
(41 A This is the first floor of the White House. 
151 -thefirstfkxd 
[Cl 2 coned. 

Q 
[l i particular diagram. 

Solour oftice would not be represented on this 

191 A That is correct. It would be - 
[lOI AQ v\?len you were Staff Secretary - 

t::iwould be in essence 
- tn essence - when I was Staff Secretary it 

r1~lsayunde~it,itwouldbeafborbelowl 6. und=mom’(*?).*enj 
I141 
I151 A" l?k$it area back there 

Q And you left that posit&r in approximately July of 
!:;1’95, to become an adjunct professor with Georgetown Law, and 
1181 ou main - and you also - what is the word I’m looking 
r191 or - redeveloped your business relationship with your r 
t2ojbrotheR - 

A Thatiscenect,Idki. Aslsay Ididalittle 
:Zl’bit of part* consulting, whrcb was albwed under my 

~~~~re”““r&w%~%~r%t~ time when you went back to the 

r2sjVVhite House, as-as an employee? 

Pate 13 

Ill 
121 

A Yes. 
Q Aobroximatelv when was that? .-~ 

131 
(41 
[51 
[61 

A Jiriua of’9?. 
Q And w at position did you take at that time? ‘x 
A Deputy Chief of Staff. 
Q And who is the current Chief of Staff? 

171 A Enkine Bowles. 
Q Perha 

Ii ; it you then,answer to !A 
s a dumb r$restion. but as the Deputy, I take 
r. B&es. 

I101 A I do. 
Q Oka 

i::iDeputy Chief of Sta h 
. Where is your office physically now, as a 

1131 
(141 

"0 iak; in Room 108. 

I:Zinumber. 
A On x: 4s map (indicating). I didn’t know it had a 

MR. WISENBERG: 
I:iiinitials in that blcck where - 

Would you mind putting your 

[I91 THE WITNESS: Sure. (Wirness complied.) 
1201 A (Examinina document.) I iust want to make sure I’m 
i21 i readinq the number. - 

. _ 
i22i - Q Yeah. 
I231 A. I’m in 108. 
1241 MR. WlSENBERG: And let the record reflect that I 
r25lam marking this map as - 

-_ - -_-.-____ ___~~~~~~ _ ..- --.-- 
OIC-Starr 
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I11 MR. BARGER: Use the middle initial - 
121 MR. WISENBERG: What is your middle initial3 
[31 THE WITNESS: D. 
141 MR. WISENBERG: JDP-1. And have I so marked it? 
I51 THE WITNESS: You have. 
(61 BY MR. BARGER: 

Q Can 
Iti i Deputy Chief of Sta #, 

ou tell the members of tha grand ‘my, as a 

A Sure. I - It ma be helpful to note there are 
qenerall.what your dubes entail. 

1 ~~~two of us. There are two Dep tes who function with the 
I I I ,Chief of Staff. .--. 
I121 Cl The other is? 

A S lvia Matthews. And the two of us sort of support 
~::~the Chief of Sta x and we kind ofdivide the 
[ I 5 J responsibitiis of all of the other White House offces. 
[ 16 J&HIeI’al 

% I 17 Jwho wou 
the units of the White House are run by a person 
be an Ass&ant to the Prasidant. 

So the National Economic Council is a domestic 
i :i 1 polii cuuncif. so essential1 
12otAssrstant to the President. x1 

what it has in it is an 
at woutd, yrata that unit. 

Sylvia and I divide rasponsrbi rty across @I 
I:: iantire White House. We have soma areas of 
[ 23 J but the three Of US really share a lot of work. 
~;$evelopment, work on communcahon strategy. 

One of the two of us deputtes generally travefs 
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I201 A NO. 

/Was it - 
Q - that you were requested to ame back and do? 

f231 A The latter. 
1241 
I251 2 @%e is asking me why, right now (chuckling.) 

Page 16 

i22i 
(231 
1241 .--a 

I251 

A Mr. Bowles - _ 
Q Y~~~uc.&y$ack? 
A - 
Q Right. 

OlCStarr 
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A Recruited me. I told him I was reluctant to 
I: 1 back. he convinced me that it was a good thing to do, and 9 

o 

ijjwent.back. 
Q Let me - let me shift to its to some more - some 

I:&ecif~c details that sort of directly rela e to your -I3 - 
( 6 1 inVt?St~ation. 

I71 A Sure. 
Q Dunn 

Ii ~arnployed at the Wh’ e House, either in your earlier position P 
the course of your tima you have been 

1oJor in your current position, did you ever coma to know or 
11 JtxX’ne in contact with the named individual in our mandate, 

i121Monica Lewinsky? 
A I - I never knew her at the White House. I have 

1:: i met her realty briefly one time And that was more recently. 
1151 Q 

A 
I’m sorry. I apologize. You mat her? 

1161 For a few seconds radantty. 
t171 Q And a roxima 

A Decan%rof199. ?y 
when was that that you mat he7? 

J19J 
[I91 Q And can ou tall us. whan? was that? 

A ttwasat Ike - wall rt was at the funeral of 
i:y!Betty Curria’s brother whose na& is Taddy Wrlliams. 
(22 Jat the Metropokin B&&t Church, in Washington. And 

It was 

[23 J&m yho is an old friend of mine. brother died. her sister 
r 2 4 1 also &ad earlier this 
[25Jthat. and we went - fy 

ear - you probably areaware of 
went up to the funeral service for her 
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[ 1 J brother. 
[21 
[3Jit is - 

AndtheservicewasconducttvI I-I-lguess 

J4J Q 
A 

That’s all right. 

fiicondolences to her and her husband. 
-itissomewhata~~u~~~~;~ 

[ 7 J a friend of mine, we had worked together at the Action Agency 
and went to the service. 

ii5 j&eat. I went up, I again expressed condolance~ 
Betty was In their car, I think waiting for this 

~:76~motorcade to move on. She was talkin 
[ 18 1 into the car. I went up, again expre ssa% 

to a woman leaning 

t19Jtell her how 

~:$now - ” 
I rt%!d%‘i gave her a 

my condolences and 

h 
“Do 

t22Jsaid “This is 
ou kn&eachothan” sad Ho. 

f& 
“p’ 

she said, Vo&r;mJ_ 

onica Lewinsky.” I said “Ifs nice to met 
1231vou.~ She - Ms. Lewinskv walked d& the street. I then 
i;;jwent back to my car and that - that’s the only odd&ion 
t25lWhich I mt her 

Page 19 

Q Other than the brief exchange of greeting with Ms. 
I: i Lewinsky, did you have any conversation wrth her? 
[31 A ~No. 
J4J 0 And just for clarification, Ms. Cunie was inside 
[ 51 the car, and Ms. Lewinsky was the one standing outsiie? 
[Cl A 

Q 
Yeah, she was standin outside. 
Prior to meeting - and 9 don’t mean - as you have 

ii{described that contact or that meeting with Ms. Lewinsky, 
I 91 had YOU ever seen her prior to that. to - 

I: ioi _ 
i: “0 Not to -’ 111 

A 
- the best of your recollection? 

f: 121 Not to the best of my recollection. 
1: Q Had you ever spoken with her, as 
::{that occasion. w.hether_in parson or o.n the I: phone ! 

ou knew, prior to 

Page 14 to Page 19 
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111 cover all of this, as far as you recall, 
r 

ou do ,not recall 
(2 1 seeing her at any social functions at he Whne House, for 
f 3 I example? 
IO A No. 

Q Signings or radio addresses, or hand shakings, or 
i z I-- you know - leave takin 
r7lsomewhere. that kind oft ii. 

s where the President is going 

A 
Ing? As far as you recal. 

No. No, but I want to be clear. I didn’t - I 
~89~wouldn’t have re 

=il 
nized her. I didn’t know wha! she looked 

1 IO] like, I didn’t :;yzr, o she was. 
[Illdidn’t re 

So - so, I certainly 

i :: i 
?! 

ou 
Okay. As far as you recall ~TG~!I though 

had not previously met her until MS - 
[ 14 l K rothets funeral, do you recall ever having,any 
I 1 s 1 conversatii y&anyone else about Montca Lewinsky? 
[161 

Cl Wfih whom - with whom - with whom have you 
I ::1 conversed about Monica Lewinsky? 

A That is an opened ended question at this point in 
i:z!time. (Chuckli .) 
iZll Q %bestvoucan- 
i22i 
[231 

A Well, letine - 
Q Should I put a date on iy? 

1241 
I251 

A Yes. 
Q All right. We will put some context on it. 

Page 21 Page 24 

Ill 
I21 

A Okay. 
Q Prior to January 1st of this year, 1998 - 

I31 
Aa Okay. - - do you recall any conversations. of do you 

1: I recall ever having conversations with anyone about Monca 
I 6 1 Lewinsky? 
i7j _ A Yes. 

Q All right. And with whom, as best you recollect. 
I “, ; were those conversations with? 

1 :y i precisely 
A I initially had a conversation which I can’t place 
but I would say late in the spring or early in the 

rlzlsummer.‘initially with Mr. Bowles. Mr. Bowles said to me 
rl3lthat - 
[I41 Q This is 19977 

A 1997. And again I can’t - I can’t place the 
[:i{specifictimefra_monit- 
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121 
2 gkztyihe was a friend of MS Currie’s that she had 

I:iworked in the White House that she had b&sn sent bver to 
[slwork in the Pentagon. Thai, she was unhappy that that had 
[6] happened, and thou 
[7lthat job move. And 8l 

ht that she hadn’t been treated fairly in 
at could he look into it. 

181 Q And - and he look into it. maanina Mr - couM Mr. 
iiliBowk 4s look into it? 

A Yeah, could Mr. Btis - I mean, when - in that 
I:!icontext, I think. 
(121 0 As ou understood it? 

A As runderstood it. I mean the - this is not - 
i::tthe President will just often off-load things to Mr. Bow&. 

Q Su-re. 

i:: i you know, 
A 
look 

- there was this person there - that he would, 
into the matter. 

Q From your perspective, the President had enough 
~::~confidence in Mr. Bowles’ discretion that “Here is a task I 
[nslwould like you to take care of, however iou feel, however you 
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[ 1 ~feel it should be taken care of. Whether you do it or 
(2 Idesignate someone else to do it, or - 
I31 ; That is correqt. 

- look into this issue.” Okay. As - as you 
i:iunderstood it from Mr. Bowles. this is a conversation that 
[ 6 1 Mr. Bowlei had directly with the President? 
(71 I believe so. That is my recollection. 

Q I-Itakeit-andjustto-andlwillcome 
iiiback to this - but I take it because Mr. &vles was relating 

[ I o 1 the conversation to you that he was tell1 
c I I 1 he wanted you to have some responsibil’ 2 you this because 

In looking into 
ilzlthis? _ 

I think he was sort of saying, “What shouM we do 

2% was - it was in the context of a 

[ 11 whatever we need to attend to that day. 
Q Do you remember was this a discussion you had with 

i$;Mr. Bow& in the morning or in dw afternoon. or - 
[41 A I don’t rem&nber. 

Q The other - the other items that occurred in the 
t 2 ~course of that conversation so that we might be able to put 
(7 1 a time frame or a context OI!I it, can you eneral describe 
f 6 1 those - without going into an K Fqhatmi&-might s 
191 be in matter - be of matters t a are not relevant to the 

rlolgrand jury - if you understand - 
illi- - -A Yes,l- 
[I21 
1131 AQ Yes. I understan& 

- in other words +mnot~to g&into - 
.--, 
[I41 
[I51 

AQ -& national security issues - 

[I61 
A” 

- or things like that. 

IK!can’t reallv. 
I understand. I - I -but my answer is that I 

ii9i -Q Okay. 
A I mean, we were just - I don’t rentember this as a 

[:i&parate conversation. 
rzlto do todav?” 

it was just lie, “What have we got 
.--~ 
1231 
[241 
t251 
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111 BY MR. WISENBERG: 
121 Q 

A Andyso I don’t remember what it was in the context 
Do ou have any - 

i:iof. But we do that eve 
7 

day, so there is, you know, a 
[slthousand items like tha . I can’t - I can’t pull it out of 
[6]any particular Conversation. 

Q Do you have anything in terms of notes, or diary, 
ii;or calendar that might-you mght be able to look at and 
19 1 pinpoint when this conversation occurred or even some action 

[IO] 
r 
ou might have taken a couple of weeks later that woukl- 

[ 111 hat woukl pinpoint when - around when the first 
r 121conversation occurred bevond. I think YOU said. smina or 
iIJjsummer? 

< . . _ 
A I - I really can’t. But I - I have looked for 

i::;notes and -you know HI response to your subpoena, and I 
I 161 have ho notes or caledars - 
ri7i BY MR. BARGER: i;si Q That actua 
[I91 A 

Q 
- in regard l!- o that. 

;&all - 
I’m sony. That actually reminds me, I don’t 

,221 .--, A Aaain. this was not a seoarate meetina on this 
[ 2 3 1 matter. 

_ , 

[241 MR. WlSENBERG: Right. 
[251 A I was just in his office, we were going over a list 

..- ..__~__ 
OIC-Starr 



3288 

John Podesta, 215198 

Page 26 

11 lof things and this came up. 
Q 

I: 1 as I recollect? 
The subpoena also asked you to produce documents, 

I41 A Yeah. My subpoena? 
I51 Q _@rrect, your subpoena. 

A Yes. 

Page 27 Page Xl 

is. j like that? 
A No. But - but - but the request wasn’t uncommon. 

176iin that the President offloads a tot of stuff. He - 
ts 1 everything from people he meets on a rope-line when he is out 
tglcampaignmg to - to - I always dread when he oea to 

[ 101 Renaissance Weekend, because he comes ba 8withasheafof 
tlllpapers. and cards, and special - you know - requests.. 

And so - and people WI I - WIII raise things wrth 
I::; him and he will raise them with Mr. Bowtes, so it didn’t - 
[I 4 1 it didn’t strike me as out of the ordinary. 
IIS1 MR. WISENBERG: 
[I61 BY MR. BARGER: 

Okay. I’m sorry. I’m done. 

Q At the time lt did not - it was not an unusual 
i:itreouest. I take it? .--~ . 
I191 A matis00md. 
~~P~asking is 

Q And just to follow up on what Mr. W~senberg was 
-tothebe&ofyourrecotfactton,had-had 

tzz]the P&dent-or has the President or Mr. Bowles ever 
t231aslced you to look into any other former 

en% I24 ]employee at the White House who had left 
yeas - former 
white House and 

[2s]was unhappy about having to Nave? 

Page 28 

In other words is this the only sort of sour 
I:; rapes emplo ee that you have been asked to fook into, as 
&st you raeaX? 

A I’ve had certainly similar cases. I can’t think of 
!::anvthina that is exactlv the same. 
.-a- 3. ., 

[cl Q Oka . ’ 
A But r have had - he has asked me to look in 

ii;everything from one who was the father of one of Chefsea’s 
[ 9 1 classmates at - in hgh schoot, who when Ron Brown was 

flo~killed and Bill Daley became Secreta 
tiical a pointees an 

~~~$~!%b%ft%~ hirn.P ’ . 

of Commerca~~ reduced 
U-us guy lost hra @I, 

S& 1 wasn - I mean it wasn’t - I mean this 
!::lstuff comes around in all different directions. .__,~~~ ~~ 
[I51 ~Q I’msony- 

A He is President sa s “Take care of these people.’ 
i:f;lf somebody - if it comes to hik a J ‘. ention ha usually will 
tlaljust pass it. along. So - and there - he - I get lots of 
tlslpersonnel~qu~~~fiom the press. 
(201 

A But fy - but if you are askin 
$:{House employee, who, blah, blah, blah, 

me a former White 
b ah, I can’t think of B 

t23lanything - 
(241 Q Okay. 
I251 A - that is directly the same. But it didn’t - it 

Page 29 
t 1 Iwasn’t. as I say out of the ordinary. 

Q And I understand it ma 
I:;the time or even - even thereafter, bu 

not have been unusual at 
ht 

14 1 of the inquiry now it takes on - wouM 
15 1 takes on some new significance, possibty - possible new 

I151 A Right: 
Q Didhe-didhetalkaboutwhyshehadbeensent 

I:76!to the Pentagon? 
1181 A I donY believe I learned that in that 
i 19 j conversation. 
1201 Q Okay. Did you later learn why she had been - 
1211 
t221 t I- 

A 
sent to the Pentagon? 

$iBetty-on this?” 
i-said to Mr. Bowtes. ‘Why don’t I follow up with 

1251 Q Okay. And right now we will just stick with vour 

r 1 I first conversation with Mr. Bowles. 
I21 A Okay. 
I31 Q You also mentioned that - I think in that 
I q lconversation - Mr. Bowles indited that she wasn’t 
rsland didn’t feel like she had bean treated faidv: is that 

happy 

iiicorrect? _. 
171 A That is correct. That is mv recollection. isi 

A” 
r:i{eight months 

%!L of a one-minute conversation that occurrec 

Q qght. Did - during that conversation was there 
i::iany -did you have anytm&&a&i~asto~she&ltshe 
[ 13 1 hadn’t been treated fai 

A 
I::; knew what was 

T 
? 

No. But had - I got the information that Betty 
oing on and - 

I161 Q 8kay. Ydu teamed late0 
1171 A I did learn later. 
1181 C! The basis for this? 
I191 
(201 
I211 
1221 
,9>)f 

A Rht. 
MR. OIRIEN: Okay. There you are. 
BY MR. BARGER 
AQ ~~,$a basra for her feelings of being unhappy? 

,‘.-I 

Q B~~tthetirne-atthetknediiyouhaveany 
~~:~perception from Mr. Bowtes as to why she was unhappy about 

Page 31 
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A She said that Ms. Lewinsk 
i:iMs. Lewinsky. she was a friend of her’s t ): 

- she had Fthr$nded 
at she was 

f3tworked in the White House. I - I - again. I’ve learned a 
[I llot in the last couple of weeks, and it IS hard to keep all 
tslof this separate. 
161 Q Oka Can 

But lythink w 
ou - 

[71 A K at she said to me at the time - I 
relthink she said to me that she had worked in the East Wing, 
rs@uch 

[loltn the f 
iven - I think that is probably tight - she worked 
ast Wrng, that she was a 

[ 111 young woman. good worker, she 4 
cod ktd. you know a good 
ad become friends wrth Betty 

[ 12 ldunng the course of her employment there, she had come to 
[ I 3 l visit her. 
[I41 That, Ms. Lieberman had decided that she was 
[ 151s 
[16]0 the-outoftheWhiteHouse,andfoundherajobinthe ge 

nding too much time in the West wing, and had moved her 

[ 17 1 Pentagon. And that she felt, you know, that she had been - 
r181you know. sent across the nver - if YOU will. and she felt 
t 19 j badly about that. 

And that she felt like she hadn’t done anything 
~:~l’wrong, and that she had to pay the consequence for it. 

Q Across the nver is a euphemism, that sometimes 
i:$;refers to the Potomac, right? 
[241 A 

Q 
I was talkrng about the Pentagon. 

t251 Now you - you alluded to the fact that you have 
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ri~leamed things recently. I take it from - I take it that 
rzl you just testrfied to, as best you are able to - 
t31 That is my best recollectton of that conversation. 
[41 

Aa 

rslknow now? 
- of what you knew then, as opposed to what you 

i6i A Thatiscorrect. 
0 Okay. Do 

f ~~Currie after Mr. Bow& 1: 
ou recall when it was you talked to Ms. 

as 
[91 

1101 
“0 

ed you to lcok into it? 
$cc;~ Soon thereafter. 

[Ill A I don’t know if it was the same day. or the next 
I 12 Iday, but soon after. 
[I31 Q Wtihin a few days, is it fair to say? 
1141 A Yeah. absolutelv. iisi Q Do 
t16lCunie? Was it at &e 

&I recall where it was you talked to Ms. 
White House, on the job, for example, 

(11 
t21 
I31 
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Q 
A 

Well, even if they are not in your possession - 
I mean, I don’t have any documents. 

Q Yes. but are YOU aware - 
I41 
I51 “0 ~?t% such documents - 
161 
I71 

Aa I d~o$‘tt+ave any notes but - 

A F(o. I’m unaware of whether anybody else has any 
tzidocuments though. I looked through my records in the White 

[lotHouse. I have a few thin s - nothrn related to this 
I 111 conversation - I proved -J I? to the Wh’ e House Counsel, that 
[ 12 lwere within the scope of this. 

Q As you understood it from Ms. Currie was it Ms. 
I ii ; Liiberman’s decision to have MS or Miss Lewinsky moved out of 
tlslthewhite House7 
1161 A That is what Ms. Curie told me. 

Q 
t :z i to looking into the matter? After you talked ‘to Ms. Cur&. 

Okay. What happened next if anything with regard 

1191 A Real1 what - 
1201 9 Or ,vm sorry. Go ahead. 

- Ms. Cume was askin I 
Lewins was kind of bored 

at the Pentagon, and was 
for another job n the administration. / 
House or at some other agency. 
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Q 

I:;conversation with Ms. Cunie or is that - is that the 
Is that - do you recall anything else from your 

r31extent of the conversation with her after you were told by 
14 ]Mr. Bow@ or asked by Mr. Bow& to look into it? 

A I think that - that captures the - ca 
i 21’1 don’t remember anything else. I remember what 

turns it. 
V -howl 

[ 7 1 responded but I don’t remember an hrng else that you asked. 
I81 $ :~~~'Pa~~~Y"~~~~~,~~~~~nd? 

[ :i; I didn’t know anything about her or what was going on but if 
[ III- that if she wanted - if she. Ms. Lewinsk 
rlz~meIwouMbewtllingtotalktoheraboutt IS. f? 

wanted td call 

[I31 Q Anddidshe? 

i::idon’t - 
A No, not to the best of my knowledge. I - I 

I161 
2 

i X; notes indicati 
~$~~~&%%~and I have no phone 

Q %at happened next? After you advised Ms. Cunie 
tZ;ofthat what tfanyth’ 
tzltbokik into ihe ma h4z? 

else, happened wfth regard to 

[221 A ljust-itkiiofdroppedatthat. 
1231 Q Didyouever- .. 
I241 A Ifeltlikelhaddonewhatlneeded-to& 
I251 Q Okay. Dii you - 
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111 A l- 
121 

A" l?ZXr&mplainL I gave her an avenue for 
I:~punuingitifshewantedto,andthatwasit 
ISI- - Q Andtheavenuewastocall ouandsee- 

A lfshewantedtocallmea talktomeabout rk? 
I76iwhether - whether there were other job opportunities I was 
I 8 lwillina to talk with her. _ 

Q 
[ : 0’; indirectty. back to h&. Bowles that you had look& into it? 

Did ou - did you communicate either directly or 

Cl11 A I don’t - I don’t know. I don’t think so. I 
I 12 lthink I just tho ht I had handfedit. 
I131 Q %kay. 
1141 A 
[ i 5 l remember. 

I may have said something to them, I just don‘t 

[I61 Q . Okay. To the best of your recollection, did you 
[ 17 I ever communrcate anything back, whether directly or 
[ 18 I indirectly, R theLresldent about the matter? 
1191 
1201 Q Okay. Otherthantelling Be 
[211you, did you communicate anything bade to 

thatshecouldcall 
%e 

t22labout - about the matter, directly or indirectly? 
tty Cunie 

if:iand I was done. 
A I-Ikindoffeltliketheballwasinhercourt, 

lf - l’ve got a zillion things to do every 
t2slday, and it wasn’t like - 
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Ill Q 
A 

This wasn’t high on the list? 

I: i it on the list. 
This wasn’t high on the list and I wasn’t keeptng 

lf she wanted to follow up she could follow 
[ 4 I up, and I had done a courtesy for Ms. Currie, who was, as I 
[ 5 1 sard, a close friend of mine. 
[61 BY MR. WlSENBERG: 
171 Q She is a close friend of yours? 
[El A Ms. Cunie. Ms. Currie IS. 
[91 Q Oka . Has she ever - 

I101 MR. WISENBERG: 
r111 MR. BARGER: 

Do you mind if I ask a couple - 
No not at all 

1121 BY MR WISENBERG: 
I131 Q Has she ever asked you directly for a favor like 
[ 14 Ithat, without goi throu h the Prestdent? 
[ISI A a have ?a 
[ 1 slpersonnel, sala 

lked about a variety of things, including 
working conditions that kind of thing 

I171 Q 8 there would be sorb occasions wheie she has 
[ 18 I discussed similar type thin 
[ lslfrom having rt cdme from t l? 

with ynu&ecUy_as 

I2olto you? 
e President through E 

A 
I::l]whether those are similar. 

I - you know 
I’ J 

ou could characterize almost as to 
on’t think she woukf have I 

t23lthink if she wanted to have come to talk to me about this she 
[ 2 4 I woukl have felt free to come talk to me about this. 
[251 I -but I - but I didn’t read anything much into 
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11 rthat either. I think if she had - if she had raised it with 
I 2 I the President it would easily follow the track that it went .-. 
r33on. 
I41 0 Okay. But since I wasn’t - I wasn’t there, and I 
[ srdon’t want to characterize it incprractly, I will ask you, 
; ,” $0; $v~s~~~~u charadenze R .or.- the thongs that she 

YOU drrectlv as srmrlar n nature to that 
i 8 i request? 

. 
A I’m kind of a little bit back on the - on the 

r ~~)pdint I was earlier which is that I think generally similar, 
[ 111 and I think Ms. Che wouM have probably felt open to 
I 12 Idiscuss this with ma if she had thought about it. 
I131 

i Bo”ut”rr. but I can’t think of anything that is kind 
t: :iof directly on point that she has brought to ma. 

Q Andlknowitisjusta-yousaiditwasavaty 
! : : ; brief conversation - 
I181 
Cl91 

2 $ cddn;ersatiin with Ms. Cumie? 

1201 A Mr.‘Bowl&? 
1211 Q Mr. Bdwtas, I think your words were - 
1221 A A minute or two. 
1231 - no particular texture to it - 
I241 
1251 

; R’ ht. 
-!# I’m not mistaken. And I don’t mean to imply 
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:76;0n, for just a faw minutes. 
191 BY MR. BARGER: 

[ :z&ith 
Q 

Betty, 
I - I take it, from the - the friendship you had 

if Batty wanted to come talk to you directly she 
t11lcouM have? 
[I21 A Uh-huh. 

Q But in the fact that she didn’t wasn’t necessarily 
IZ~anything ‘hit yo&Msd unusual at the time? 
[ISI 

Q Did you ever - did there ever come a tima when you 
!:76& when you had any further conversation with Betty along tha 
~18 ~knes, for example, of, “You know I never heard back from 
rl91her. She must not be interested.” 

In other won% was than9 an 
%nantion. you know, the ball was in Xe J- 

f~l~~-$pbb you to 

A I don’t believe I followed up, and until tha fall I 
IZ!never heard about it again. 

Q And 
IZl]We will come to tha fy 

ou mentioned the fall, we will come to that 
next 
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f : ithis - sort of this sprinalsummar tima uariod. 
But just to make sure we have covered the bases on 

Asid49 from 
i3jMr. Bowles and Ms. Cu’nie, do you rec%ltect whether - 
[I ttalking to an one else other than those two people about that 
[ 51 topic tn - in hat bme frame? r . 
161 A No. 

Q Okay. Now you mentioned the fall. Could 
iii us was there a subsequent - was there some subsequen 
r 91 a&vii in the fall of - approximately the fall of 1997 

r 
ou tell 

rlolthat related to MS or Miss Lewinskv? 
iiij A Yes. 
1121 Q And can you explain to the grand jury what that 

- of this conversation, but - 

11’1 0 Oka. 
A 

$Xiat the most. 
I - I ihink this only lasted a couple of minutes, 

Q Do you recall where that ccrnversation oaxrned? 
$FlWas that at the White House? 
1221 A Yeah, it would have been at tha White House. 
1231 Q Ddyourecallwhatharitwasintha- 
1241 A I think it wouldsitberbav&ean inn3yotfice 
125lor - I’m often in her office As the grand jurors may know, 
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l1~herof8caktheplacewherestaffaasamblato oseethe 
12 1 President. So it is immediately adjacent to the %v al OftIce. 
r31SOYthereis-Iseeherfivetlmesadav. 

And so I am often in her oft%, standing next to 
{:iher desk, waiting until the President ia ready to sea me, or 
t6lthe roup of people that I am with. And so R could - it 
17 1 cm 
[9,sta,%,, next to her Ask. 

have been it ha penad just in the context of - of 

[91 So I don’t - I don’t nally remember. 
Q I apologize if I have asked you this in ona way or 

ii y ianother. Somatirnas I for et. Has MS Curria ever asked you 
(12 1 to help any other former &a~Nouae&playea&ta.in 

i :: 1’ emp’oyme~t’ af k% kb”~g$$%kory. 
[ 151 immediately mmes to mi 

I don’t - nobody 
, but she ‘B what - has in tha 

[ 161 past, in my circumstances, my dealings with her over the 
~171 an has helped people find employment. So I didn’t think 
[191 K rawas- 
(191 Q She has? 
1261 A She- 
I211 Q No, I- 
1221 A Ms. Cunie has asked me, or has asked, you know. 
[23] made jdb references. et cetera. 

Q Okay. No - and I don’t mean to suggest that there 
~E{is anything unusual - 
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111 A Right. 
VI Q I’m ‘ust - 

A But ‘I can’t think of any other former employee who 
i%he asked,? - that she pempnally asked ma to help. 

i1sjcouM come up with anybody that I would - I would go ahead 
r19tand let her know, or, you know, et back to her. 

Q Okay. And what appenad after that? Did yo 
~%~back and tell her? 

R 

r221 A No. 
(231 Q Or did you do something? 
f241 A I did something. 
1251 Q Okay. And what was that? 

make 

‘.I come 

-__.. 
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A Shortly after that conversation - so I would place 

i:\that conversation in early October - the President took a 
(3rtrip to South America. I was runnin 
I 4 I- as the traveling Chief of Staff on & 

the trip - if you will 

And durin 
e tnp. 

ji;Ambassador Richa r! 
the course of that tri I talked to 
son, from the UN. T&r was in the 

t7lcontext - I believe this occurred on Air Force One. 
But on these fqreign trips you spend a bt of time 

[ $&kkpr heels. And I” - in between. You know, they 
rng and they are tnteresting, but there is also a 

1111 bt of time where you are just doing nothing. As you are 
I 12 leither traveling on the air plane, or you are waiting for a 
t13imeeting. - 

I :: idon’t 
I think this actually occurred on the airplane. I 

have a vivid reco8ectiin of it. 
[I61 

A” %% the context of tauting to Ambassador 
~~~+tiichardson whoalsoIhaveknownforawhiteandisafriend 
rls~ofmine.I&edthefactthatMs.Curriehadafriendwho 
i2a jwas moving to New York who was a low level, entry level 
tzl I 

R 
ublic affairs person, anddtd he - could he take a took at 

t221 r, or did he have any low level 
t231hii - in the Mission at - in the U R 

ubtii affairs jobs open in 

Q Okay. As best - I take it the best - your best 
11:1’recollection is you believe the first conversation with 
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[I IAmbassador Richardson was on the trip, or - 

A I - I’m retatively certain rt was on the trip. 
i:;And I think it was on the airplane 
[ 4 1 kind of shootin 

And I think we were just 

tsll ratsed itwith Rim. 
the breeze. And lt popped into my mind and 

A I think what ha 
I:iiforgot about it. (Chuckling.) 

r-red next was that I kind of 
I!& use Mr. Richardson’s 

c 19 ~assistant - I don’t know her exact title. but - but I have 
izojknownherforsometime,whose- 
[211 Q Da ourecallhername? 
I223 A Yea , lsabelfe Watkins. K 
1231 Q Okay. 
t241 A Caked my assistant - mixing names up here. 
(251 Q And your assistant? 

Page 46 
A My assistant’s name is Sarah Latham. Ms. Watkins, 

i:;Richardson’s assrstant says to call Ms. Latham and said 
r31”John mentioned some’ person that he wanted &II to take h 
I rl] look at on the trip, or mentioned some 
ISI take a look at, do you have a resume?” 

person they want to 

Sarah knew nothin 
i76ishe told me that lsabelle a 

about this so she asked me - 
ad calted and who was this 

non, and what was goin on. 

,:::~dsw~thisdire~~ 

I &id, “That’s a friend of 
I 9 J tty’s ust et - have Be get in touch with lsabelle 

Q Okay. fact that Isabelle calted Sarah suggests 
!::ithat the Ambassador mentioned lt to Isabel@ is that fair to 
rl3lsay? 
t141 A Absolutely. 

IZlnot? 
Q Okay. Do you know whether that is the case, or 

r171 
1181 

“0 pka Ro, I don’t know that is the case. 

1191 A But I certainly suggests that. I 
(201 
1211 2 :i$% 
[221 Q So the direction was, “Check with Betty.” 
1231 A I told her, I said - 
[241 Q To Sarah? 
I251 A - “It is a friend of 8etty’s. tell Betty to deal 
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[ 1) with Isabel& directly.” 

Q 
i : i or as you understand it. 

What happened next? At least as far as you know, 

A I remember - the on 
i : 1 this whole transadi was I - and I x 

other thing I remember about 
ave the v uest of 

[ 6 1 recollectiins about this - is that I think 1 bum ainto 
[ 7 1 Bit!. Ambassador Richardson, in the White House, and he 
rslsard - andhetsthereabt,es 
[ 91 of time, he is there quite often Ea 

Ily during this period 
cause he speaks at 

I 1 o I National Security Council meetings - and - 50 I saw him, 
I 11 I literally bum 
I 12 I said to me 

into him in the hallway. And I believe he 

r131We have tic to 6at%?nd of Betty’s” Or, “Of yours. 
at, We re orng to talk to that friend.” Or 

(14 1 Or something like that. 
[I51 
1161 A” I%% really recall exactfy. But - I mean, 
[ 17 I it - I think I knew what he meant. And I just hmA;“ha,” 
rle,recolledionthathe-Ihadthatmuchinteracbon 

Q So asbestyourecollect,ifyou-ifyouindude 
~&?~-well ouhada&aloftwoconversatiinswtthAmbassador 
rz1rRicha sononeontheairplaneas-orAirForceOne-as d 
122 I best you recollect on the second brief encounter at the White 
t231House? 

- A In the halfway, yeah. YmutdaY.hava&tadmore 
I::ithan ten seconds. 

Page 48 
Q As far as ou knew it was Sarah’s responsibifii to 

I:;-totakecareofgettkg &e resume, or having Betty get 
I 3 1 the resume to the Ambassador’s staff7 

A As far as I knew lt was Sarah’s responsibifii just 
~~~tellBettytotakecareofthis. 
[61 - 0 Okay. 
171 A 

Q 
tf she wanted to pursue get a resume out. 

(81 I take it ou didn’t do anything beyond that to 
[globtain the resurna, and Lnsmit it to the - 

1101 
1111 : No. - Ambassador7 

A No. 
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[ 11 with a reporter about thk. 
Q On - do you recall what day it is we are talking 

i:iabout? Whetherittsthe18th- 
t41 A Do you have a calendar? It is Saturday. 
t51 Q Okay. The 17th. 
(61 A I tho ht it was the 17th 
I71 Q The %y of the President’s deposition? 
181 A 

Q 
The day of the President’s deposition. 
Since you mentioned the deposition. just to give 

I %ontext for the members of the grand jury, was there - 
I 11 ldirecting 

? 
our - sounds like I’m in court - let me - on 

[ 12 1 January 7th. of 1998 was the President - or did the 
t131President give a deposition in the civil case Jones v. 
r14)Clinton? 
I151 A 

Q 
That is - it is my understanding that he did. 
At least, that is what you understand. All right. 

i :7”; Now, you alluded to having a conversation with a reporter. 
[ 1 B 1 Do you remember what - was lt the same day as the 
rlgjdeposition7 

A Yes. 
Q Okay. Morning. afternoon. evening? 
A The morning. 
Q In oeneral. what did the conversation with the 

i 2 4 j reporter concern?- 
I251 A Well - 

OlCStan 
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0 
A 

$ossume the reporter contacted you? 

{ IF@4\hyed the reporter. 

A Maybe I should just tell the story. 
Q All riaht. 

1211fkwweek was breaking a bkxkbusterstory. 
Andfortbosaofyouwhoarenotrnthanaws 

i :: i business. this is the way these paopla do business. They 
124 1 kind Of Chase each er around and they - e~3peciatty the 
I 25 I news magaztnes. which - whose deadlines are on Saturday. 

Page 51 

[I11 He cama and he - and he deals a lot with the 
[ 12 I press, and deals a lot with these reporten. 
[ 131nw. We were in the White House, workin 

Came in to sea 

t 14 1 Union and the State of the Union rollout. 8 
on the State of the 
o we had a 

rl5]meetingscbadutad-thiswasonthe17th-thatMs. 
rl61Matthews was chairing and that I was participating in to work 
y;UP the - “a”ke #y$~o_n,~ ~~yfti!f;~ay.ht~ 

A Tbii was on Sajurday. 
. . 1 

1191 
t201 f Qn Saturday. Im sorry. 

tf:;de 
ht. 

% 
So the Pmsrdant has 

ition. And r. Sosnik cama in he sa d 
one off to do his 
Whars 

t23]on?&hat am all these Time magaine peopki doing??!? 
r9~lc%!ten 
L--l----.-. 

v51 I contacted Ms. Mills, who is tha Deputy White 
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I 1 I House Counsel. and said, “Do you know what is 
1211s Starr up to somathing? Are wa in some stories 97 

oing on hare? 
Is 

r3]Newsweek breaking something? Do wa naad to react to this?” 

i:ialso mentioned in these lime conversations 
And tha name of the reporter in - at Newsweek was 

His name is Mike 
~61 Isacof, who is someone I know. So Cheryl s&l to ma - Ms. 
t 7 ] Mills said to ma that she - she had also 
I 8 I Mr. McCurry our Press Secretary, and 

otten calls from 

tslgoing on? %hat is the sto ? 
&a o rs saying, What is 

! :i; hyperventilatin 
Thesepware-Meywenalmost 

[12] breaking and 
ywera-they~stknawsomathingwas 

e dtdn t know wha tt was 
I131 Q do are these people, Tin& 
I141 A Tm. 
1151 

A” zzy& said she had checked with Mr Kendall, who 
1:76iis the President’s 
I I 8 I matters, and that R 

rivate attorney in these Whitewater 
r. Kendall had not gotten a call from 

[ 19 1 Newsweek for comment. 
[201 We were concerned - tellin 
] 2 11 we do business - we were concamadga little bit that 

you our business, how 

izz]Newsweek might wait until the very end of the day, call us 
[z3]for comment just before they went to bed, and -and we would 
124 Abe sitting there with some ma’or story that wa didn’t know 
r25]the dimensions of and would Il ave to react to it in the last 

I 1 lfew minutes on Saturday night. 
[21 I satd - kind of took it upon myself to say “Why 
I 3]don’t I call Mr.,lsacof and find out what ha is doing.” So 
I 4 ]that we have trma, at least during the day on Saturday, if 
I 5]thare was some bg story breaking that we would be able 
[ 6]ttlerefora to react to it. 

That was not an unusual thing. I have known Mr. 
1 ii; Isacof, as I said, for a few years and I have dealt with him 
I 9]on vanous matters. He has even coma in and tau 

I 1 o rwhan ! w+ at Georgetown Law School, tba rote P 
ht my C&S 

o the 
I 11 I inveshgabve matters. 

press in 

And so I called 
I::isaid to him, Were you -* 

him, and ha said to me that - I 

(14lot-t ast 
.oa: 

what was going on was he working 
about Starr and the grand jury, and ha said, “No.’ 

tis]Hesaid athewasworki 
[i6]hehadputsomacaltsinto r.Bannatt,tioisthe “Rt 

on a Paula Jones story, and that 

I 17 I President% counsel in tha Paula Jonas matter, and coukl I 
[ le~help him get a call ratumed from Mr. Banns&t. 

I::; 
WB 

And I said that I didn’t think that was likely 
iven tha fact that Mr. Bennett was at the deposition’with 

I211 President, but if I could I wwld sac what I could do. 
I221 BY MR. WlSENBERG: 

Q 
%!talkirm about? 

Let’s - can wa distinguish what Mr. Bennett we 
.~~_ ” 
1251 A Bob Bennett. 

are 
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111 Q Oka 

~51Bennatt - 
A Are &a ra mom Mr. Bannetts? Oh, there is Jackie 

iri 
[Sl 

Q Right, William - 
A He works with vou? 

[61 
171 
[El 
191 

(101 
illj 

Q ihat is . ht. _ 
A Our Mr. % nnett, 
BY MR. BARGER: 

as opposad to your Mr. Bennett. 

Q Ay?p-d to Mr. Bennett’s brother? 
A Mr. I I Bennett. who is a critic of the President. 
(Chucklinp.) _ . 

[I21 
A" Ta"e",Y&re not related, are they? Your Mr. Bennett 

f::tis not related to this - 

wh. 
have 

. ~ ~ I  

1151 MR. WlSENBERG: Oh - 
1161 Q The other two Bannetts are brothers the 

A In the vast confusion of all this. wa also 
I::; Jackie Bennett who works at the White HI ._ ous4i so- 
[I91 FOREPERSON: Excuse 
1201 MR. BARGER: 

I mfd Mr. Barger. 

1211 FOREPERSON: 
Yes, ma’am~ 

I hate to int 

F%zzE 

afnJFybut- 
t22 I 
[231 

a.rv p - 

t241 MR. BARGEF 

ht? 

ZN: 
Iknowwa 

-wanaadto r “m. 
X: Yes. ma’am. I d id” nY want to 

tss]interrupt the witness in - 
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Ill 
I21 
13 Ifollow-ups - 

MR. WISENBERG: It is not a follow-u I think it 
I: ican ba answered very quickly. May I ask three or our P’ 
rrrnl~eztinnt7 
,” ‘y--.s..-. ._. 

171 FOREPERSON: Certainty. 
181 BY MS. WlSENBERG: 
191 Q Could we - I would like to have your White House 

r101phone number. 
1111 A 

Q 
0, is the main line that I normal usa. 

[12J 
A 

Is that a direct line to you, or to your o f? ce? 
r131 That is to my office. 
I141 Q Okav. Do vou have a direct line? 
il5j A 
1161 
[I71 AQ 
I181 
I191 
[201 i 
1211 A 

Yes.* 1__ 

t22]number. _ 
1231 
1241 
1251 
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Q 
Ii i number is? 

I can’t operate it, can you tell me what your I 
[31 Aa lt:tSkypage - can I get this for you? / 
141 I 
i5i A Provide it for the record. 
[61 MR. WISENBERG: Okay. That is all I have got. 
171 At any rate, we are stopping basically and you are 
[e 1 not through - 
191 THE WITNESS: Midstream of - 

[lOI MR. WlSENBERG: 
rlllabdut - 

You are not through talking 

1121 THE WITNESS: - my conversation with - 
I131 MR. WISENBERG: 

THE WtTNESS: 
- your conversation wtth - 

I141 - Mr. Isacof. 
[I51 MR. WISENBERG: - Mr. Isacof. Okay. 
[161 MR. BARGER: I would like tha witness to finish his 
[ 17 J answer and then w8 could st 

FOREPERSON: 
if that is all right? 

~:~~woukf lie to recess. 
o&ase undarstand. tha grand jurors 

MR. BARGER I understand. Can we ask the witness 
i:f;at least how much longer is the answer. approximate how 
t22lmuch more would ou need to r? 
(231 THE AESS: =E !%rn%%s. 

I E i because there are those who are concerned - 
FOREPERSON: Okay. e will - only a very few, 
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Cl1 MR. BARGER: Yes, ma’am. 
[21 FOREPERSON: - about tha darkness - 

MR. BARGER 
t:; I just think it would ba hard to - to p’ 

Absolut$.b~~ j$;;;$&tety. 

[5lanswer. 
(61 I know. I understand. 
171 BY MR. BARGER: isi. it3 -if YOU cOi&i$~st ba brief. because *e rand 

1 :i i~~~~~~~~a~~~~~~~~~~~~~~~~~ and 

51 
t::;on the Paula Jones sto 

He then’- he then - well, he said he was working 

rand juries,” and blah, ‘i6 
I said, ‘Well what about tapes of 

1141 
II 

bh, blah. He said he - he said 
[ 15 I at he wasn’t working on anything related to tha - to the 
[ i 6 1 Starr investigation. 

t :i i asked me a couple more questions about Monica Lewrnsky. 
He then asked me if I knew Monica Lewinsky. And he 

The 

(203A %Tmambe 
t19jon one I particula rwasheaskedmeiflever 

her,lsaidlmet roncebrtaflyatafuneral. Ha 
r2llaskedmewho~efunenlitwas,Isa~,”Nobodyyouknow.” 
[221Andwakindofcutofftheconvemabon 

;::;then?. 
MR. BARGER Wa wfll picic up - wa will pick up 

1251 I don’t know exactty what, we have to check with 
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t 11 the grand jury on schedules. We will let your attorney know 
tnlwhan to return. 
131 And we would ask that tha witness ba excused fDr 

I71 MIX. DMfx 
18 1 your time and vour I 

i4 jthe day, but he still remains under subpoena. Is that 
[ 5 1 satisfadorp Madam Forelady? 
[61 OREPERSON: That is satisfactory. 

All right. Mr. Podesta. thanks 
a-. 

(91 i :  You are welcome. 
1101 iR: You may be excused. 
1111 (The witness was excused.1 

for 

. ~ ~ I  

(where@% at4:40 
i::ltestimony in the presetice of a 

.m fhe takin of the 
R r$ 

[14]was concluded.) 
II $orum oft e Grand Jury 

I151 
l **.. 

1161 
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PROCEEDINGS 
I: ; Whereupon 

JQHN DAVID PODESTA 
I: iwas recalled as a witness and, having been first du 
[ 5 ] by the Fore 

Re 
rson of the Grand Jury, was examin e? 

asn;om 

[ 6 1 testified furt&asfo~~N: 
I71 
[81 BY MR. WlSENBERG: 
[91 Q 

[IO! A 
Woutd you state 
John D. - David b 

our name for the record, please? 
odesta. P-o-d-e-s-t-a. 

i :: iwe have a 
MR. WISENBERG: And let me ask for the record, do 

uorum? 
1131 T E FOREPERSON: 7-i Yes, we do. 

MR. WISENBERG: 
I:!;in the grand .u 

Are there any unauthorized persons 

t161 Tt-/E??%psERSON: No, there are not. 
[171 BY MR. WlSENBERG: 

Q All right. Mr. Podesta, could you tell us what 
IZiyour position is? 
I201 A 

Q 
I’m the Deputy Chief of Staff at the White House. 

t::ibefore; is that correct? 
And you have appeared in front of this grand jury 

EEA 
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(J -you understand what that is, correct? 
i21 A Yes. 

Q And you understand that you have to tetl the truth, 
1:; that your t;stlrn~;~ IS subject to the penaltres of pequry. 
151 

Q 
j 5 /those thinas further 

All right. You don’t need me to explain any of 
L 1. --~ 

191 3\ No: I understand. 
Q Okay. If there’s anything about my questions that 

I :i 1 you don’t understand, I’ll be happy to rephrase them. 
[I11 A Okay. 
[l?] Q All rght. I think we were - let me just say that 
[ : 3 1 it’s been a while since you were here. 
I141 A That’s true. 

Q And is it your understanding that we decided to 
I:zldelay your reappearance here until after executive privil 

“9” (17 1 matters were kbgated. even though you were not a party 0 
[ 19 1 the executive pnvi 

A “9” fitgabon? Well hat was carried on between the White House’s 
t:~{Counsel’s Office arid your office. 

Q 
I::{such a Ion 

Okay. Do you understand that that% why there was 

R 
delay? 

I understand that Mr. Ruff suggested to your office 
!::;thatit would be better - 
[251 Q Okay. 

i23i A Yes. 
1241 Q And you’re an attorney; is that correct? 
t251 A That’s correct. 

Page 3 
Q Let me go over briefly then some of your rights and 

i:jresponsibilities as a grand ‘uty witness. We went over 
r31them - I think Mr. Barger d. 
[slhere. 

Id - the last time you were 

151 A I remember that. 
[61 Q Pardon? 
171 A I remember that. 

Q All ht. And you recall that you have a right to 
I ii have an attorney ou side and to consult with him as long as “9. 

110 1 it’s not disruptive to the grand jury process. 
r111 A Yes. 

I :: I] you 
Q 

today’ 
And you have brought such an attorney along with 

is that correct? 
1141 ‘A That’s correct. 
[I51 Q And his name is? 
[161 A Peter Kadzik. 
1171 Q 

A K-a-&z-i-k. 
Oka Give us that spelling again? 

[181 

Page 5 

A - if we can deal with it. I don’t think my 
I: jcounsel made such a request. 
131 Q Oh, okay. Thank you for the distinction. 
[41 A Okay. 

I z; hun 
Q I think when we left off last time, ou had just 

[ 7 1 the !i 
up with Mr. lsikoff of Newsweek and I thin 1: that was on 
aturday of the President’s deposition in the Paula Jones 

[ 8 I matter. 
[91 What I’m going to do is backtrack a little bii - 

[lOI 
Aa Okay. and then head back up hopefully chronologically, 

I :: { or in some kind of order. 
I want to go back for a little bit to the, 

i k:! Ambassador Richardson 
rl5lAmbassador Richardson. 

-your tesbmog havrng to do with 
ou had talk to us before about - 

(161 I think you said in Ma or June, before Ambassador 
[ 17 1 Richardson, that the & resident had asked Mr. Bowles to look 
[ 18 1 into hel in 
r193at the&h? 8 e House or at some federal agency, andMr. Bow& 

- possibly helping Ms. Lewinsky get a ‘ob back 

rzolhad spoken to ou about it. 
And &en later on Ms. Currie had contacted you 

$:;directly about Ms. Lewinsky movi 
[ 23 I up contacting Ambassador Ria z? 

to New York, and ou ended 
son. Is that co rm& 

A Well I think the sequence is correct. I think 
I: : i that you’re putting a little more flesh on the President’s 
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[ 1 ,conversation with Mr. Bow& than I remember at this point 
r21 

Q Alj right. A 
i: 1 Bowles had raised with me that the President had raised with 

I real y thank that my testimony was that Mr. 

i 5 i him that this person was unhappy about the way she had been 
[ 6 ] treated at the White House in a previous employment 
r 7 1 situation, and that would he look into that. 

I think 
1:; President asked 

our characterization was that the 
K. rm to get her a job at the White House or 

; ;;; another fedQsral;#;;.cy. 

A I don t recall that. If I testified to that, today 
i :: t I don’t recall savinq it, and I don’t recall that in the 
ilsjconversation. _ - 
I151 Q 
[16jto - 

Okay. So you’re saying “looking into,” as opposeu _ _ 
A Right. I mean you’re putting more into that 

I:iiconversation than I recall at jeast. 
Q Okay. And of course you don’t know - all you 

I:ziknow about the conversation betwee; - I take it, all you 
~2 11 know about the conversation between Mr. Bowles and the 
1221President is what Mr. Bowles told you; is that correct? 
1231 A That is correct. 

Q All right. Pardon me just a second while I 
tz:idocurnent here. Excuse me. I’m looking for a transcript t I! 

et a 
at 

OIC-Starr Page 1 to Page 6 
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[ L 1 I thought I had and I’ve misplaced. 

i 5 j situated. 
All right. Let me - I just want to get us 
Let me read to you from a transcrtpt from your 

f 4 1 testimony last time. 
151 A Oka . 
l61 0 AndYyou can tell me whether or not you still agree 
[ 7 1 with that or not. 

“Question: Do you recall any conversations or do 
i it i ou recall ever having conversations with anyone about Monica 

[?3llewinsky?” 
1111 “Answer: Yes.” 
(121 “Question: All right. And with whom, as best you 
; 13 1 recollect, were those conversations with?” 
!141 “Answer: I initially had a conversation, which I 
[15]can’t place precisely, but I wouki say late in the spring or 
[ 16 ] earl 

.a)l 
In the summer, initially wrth Mr. Bowles. Mr. Bowles 

[171sa1 to me that” - 
1191 “Question: This is 19977” 
1191 “Answer: 1997. And, again, I can’t - I can’t 
12 0 1 place a specific time frame on rt.” 
PII “Question: Okay.” 
[221 “Answer: But I would say it would be, ou know, 
[z 3 I maybe May or June. something ljke that. A b t goes on there 
: 24 I so It is all kind of a swish that swirls back out qurckty. 
[251 “Mr. Bowles said to me that in a conversation he 

-__ 
Page 8 

[I 1 had with the President that Ms. Lewinsky had come up. that 
12 ishe was a friend of Ms. Currie’s. that she had worked at the 
[ 3 1 White House, and that she, Ms. Cunie. had been in touch with 
rrlher. 

Well I’m forwarding to it. I think that was a 
i 2 1 subsequent conversation.” 
[71 “Question: Okay.” 

“Answer: That she was a friend of Ms. Curries 
i ilthat she had worked in the White House, that she had been 

[ 13 lsent over to work in the Pentagon, that she was unhappy that 
[ 1: 1 that had happened and thought that she hadn’t been treated 
rlzlfairly in that ob move, and that could he look into it.” 

i::iBowles looktnto it.” 
“Ques Ion: And ‘he look into it.’ meaning Mr. 

[:z{when 
“Answer: Yeah, because Mr. Bowles - I mean, 
- in that context, I think.” 

Cl71 “Question: As you understood it?” 
[I81 “Answer: As I understood it. I mean the -this 
t19lis not - the President will just often offload things to Mr. 
[2olBowies” - 
1211 “Question. Sure.” 

“Answer: 
i::iup that res 

- expecting that Mr. Bowles would divvy 

[ 24 Idon’t take t!? 
nsibiiii. So I don’t know that that was - I 

at from that that that was personally that Mr. 
I 25 1 Bowles would look into it, but” - 
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111 “Question: Oh, I understand.” 

I:;would 
“Answer: There was this person there that he 

ou know look into the matter.” 
A% ’ ht. Is that basically your memory today, 

I z i what I’ve gst rytakere also? 
(61 
[71 Q Oka . Let me also refer to another transcript. 
[El A Y( 

:i;with what 
Q 

I thin that’s consistent with what I just said. 
Yes I think it is. I think it’s more consistent 

!I 
ou said ihan what my question was 
ow I want to talk for a minute about Ambassador 

:: i Richardson. That happened later, after Ms. Cunie came to 
13 1 you; is that correct? 
141 A That’s correct. 

Q At any time when you were speaking to Ambassador 
i :z i Richardson did you 
(17 1 or the way he acted 9 

et the impression from anything he said 
hat he had already heard of Monica 

I 18 1 Lewinsky or heard of this person you were talking about from 
[ 19 1 somebody other than yourself? 
[201 ~A No. 

Q You testified last time to the effect that at some 
I :: ; point you bumped into him after you had mentioned this 
1231person. this friend of Bettv Currie’s to him. and he had told 
i 24 j YOU his Office was 

After tha ? 
oing fo interview her. 

1251 time did you ever get any feedback from 
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Page 10 
[ 1 lanyone about how that interview went or anything like that? 
(21 A I don’t - I don’t think so. I don’t recall 

r 4 1 &qether, tfouo% 
back. [ 3 1 etting an hrn I think you’ve put two conversations 

i5i - 
A” l%%d to him o 

i76ifriend who had a friend, and did ni! 
inalty and said that I had a 
e have any ‘unior level 

181 ublic affairs ‘obs and he said he might. 
t9,%ell let me tollo;V up” 

An d I said - I don’t know whether I testified 
I 10 1 to thi; in the last conversation. but I couldn’t remember her 
ii 1 j name at the time, but said that I wouM follow up about it. 
L 12 IThat Betty was a good friend of mine - this was a fairly 
(13 1 brief conversation. He said. “Fine.” 

I think at some point, probably a cou 
[ : :; after that, he said - I ran into him in the P 

le weeks 
ha lway at the 

r 16 1 White House. and he said - and I can’t specifically recall 
117 whether he said, “I have talked to her,,” or “I’m gorng to 
(18 Italk to her our friend” - or “Betty’s friend... 
1191 ?I 
[ZOI A h%w Betty, so - 
(211 

A” &??the initial conversation, he knew who - I 
! :: ! told him it was a friend of Betty’s. 
~241 Q Right. 
L251 A So I believe that that was - that’s the 
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[ 1 I conversation you’re referring to. It’s that second 
f 2 I conversation - 
[31 Q Right. 

A - in which he said - he said I think - and I 
I :ijust don’t remember whether he said, “I’ve hterviewed her,” 
[ 63or “I’m going to interview her,” or something to that 
r7,effect. 
iei 0 Oka 
I91 A I sai$ “Great.” 

1101 0 And after that you didn’t hear any feedback, as far 
i I I 1 as you know? 
[I21 A 

0 
No. .I don’t recalthearing any feedback. 
And do you have an 

I: :; the time or have you since learned h 
knowledge - did you have it at 
at the President ever 

I 151 talked to Ambassador Richardson about Ms. Lewinsky, in 
[ I 6 I addition to you talking to Ambassador Richardson? 
[I71 A 

0 
r’m unaware of that, if it happened. 
Did she - again, I’m not excluding an 

i:iiyou’ve read in the pa 
tzolafter the scandal bro Re 

rs, okay? Dii 
r 

ou ever hear z%$ Eat 
e from anybody hat she did get a UN 

r211offeR 

1221 A I heard that subsequently in the press. 
[231 Q Oka . But aside from the press, you don’t - 
1241 
1251 

t yt ldon $eliive I - 

Page.22 

I11 A - knew that before I heard about that in the press 
[ 2 1 after the story broke. 

Q And I take it 
t:l]or didn’t hear abouiit before’ 

ou wouldn’t know whether or not - 
K e story broke. 

I don’t think I did. 

As you recall, I think you testified - you correct 
I:y; me if I’ve got tt wrong - that after you had the 
[ 22 1 conversahon with Mr. Bowles. you went to Ms. Cunie and 
[23 J said, “Have her call me if she wants to ” and she never did; 
[ 2 4 1 is that coned? 
I251 A That’s correct. 

olcsii 
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No, not that I recall. She said to me, as I recall 

[ 1 o 1 New York, she wanted to move to New 
I 11 ~atukl I oive her - vou know. coukt I aive her any ideas 
i 12 j about where to look for a job. - 

Do you recall talking to her - you said she 
you ask her why Momca hadn t called 

[I61 A No, not that I recall. 
Q Okay. Do you recall - I want to go back now to 

i:iithe May-June incident. 
I191 A Okay. 

~:$ompted 
Q The conversation you had with Mr. Bowles that 

I221 Wh 
ou to go to Ms. currie. 

en you went to her, did 
t23jyou in any way 

Ms. Currie indicate to 
- again, this is the earlier incident. Drd 

[241she indicate to you In any wa 
t25lMonica not come back to the bite House? 

that it might be best that 

-__ 
Page 14 

A I think she said to me she wanted to - she didn’t 
I: I lie the ‘ob at the Pentagon. She said that to me. She 
[ 3 j wanted 1 o move on either to the White House or to another 
[ 4 1 agency. And she the circumstances that Ms. Lreberman 
tsihad sort of asked to the Pentagon. 

ther she said R was best if she 
It ldidn’t come back or - but there was a - you know. there was 
[ 8 1 a context of her feelin like she hadn’t been treated 
tsjfairly - that was - tha 9 

I 10 1 conversation - 
was my recollection of the 

ou know, could I look into it. You 

ed your message - 
she wouldn’t call 
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IllYou. 
And with that as a preface -that’s a preface to 

I:lrny question. Did Ms. Cunie say, do, act in an 
[4 jto lead you to indicate that it really wouldn’t be zns 

wttyf; you 

[ 5 1 Monica Lewinsky to-be back in the White House area? 
A I don’t think so. I don’t recall that, you know, 

176;other than what I’ve testified to. I think I’ve given you 
[ 8 lthe gist of what I remember from the conversation. 

Q Okay. Would that have been enough -well, did Ms. 
t:~~Cunie ever tell you whether or not she relayed your message 
[ 111 to Monica Lewinsky? 
t121 A I don’t think so. 
I131 Q Okay. 

A 
t:!,;she didn’t. 

I don t think she ever told me whether she did or 

1161 Q Whether she did or didn’t. 
1171 A I kind of dropped it at that conversation. 
I181 Q Okay. 

A I mean I felt that Ms. Currie was - had 
I:zibefriended her she was kind of looking out for her. I 
I 211 her the opportunitv to have her call me. 9 

ave 
She never ca led 

i22 jme. I never thou -ht about it again. 
r231 Q O&ay. 

A Then she asked me again in October would I help 
I::;her. I had that one conversation with Richardson. That was 

OIC-StarrF 
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c:]the end of it. 
Q Was the fact that she told you that Evelyn 

/;iLieberman had basically --Mrs. Curfle. Ms. Currie.’ The fact 
; 4 1 that Ms. Curne told you - I’m not very articulate toda 

r 
- 

r 5 1 that the circumstances of Monica’s transfer out - tha 
r6lEvel n Liiberman was involved in it, and the reasons for it, 
[:]wou x; that have been enou h to tell you right there that she 
[ 3 1 wasn’t going to come back o the White House? 9 

A Oh I think I would have looked into it more if I 
[ ii 1 was - had pursued - if she had called me, wanted a job back 
[ 111 in the White House, and I wanted to pursue that, I guess I 
[ ;Z Iwould have checked into that. 

Q I mean, you didn’t even know until you talked to 
i i: i Ms. Cunie that - you know, the reason why, or a given 
c : 5 1 reason wh X Monica had been transferred out, correct? 

That’s - the best of my recollection that’s 
jf76jright. I think I heard that from Ms. Currie. not Mr. Bowles. 

Q Okay. You get this message from the President 
i : zi through Mr. Bowles. 
[201 A Right. 
[21] 0 And when you go to Ms. Cuti to talk about it and 

“Your friend can call me,” you get this information 
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A 
I: i Pentagon. 

I got the impression that she was moved to the 
Your characterization “sent packing” - 

131 0 Okay. Moved to the Pentagon - 
[41 

Aa Yeah. - because, amon 
i z; thought she was hanging around 9 

other thin s Evelyn Lieberman 
he West 

[ 7 1 that correct? 
\r$irig too much; is 

!31 A That’s correct. 

! i z i 
0 All right. Drd that strike you as odd at all that 

iven the fact that the request is coming from the President, 
9% :: 1; rough Bowles - I understand through Mr. Bowles - 

[12j A It didii’t at the time. 
[I31 Q 

A 
Oka!. In retrosrct - 
In re respect, I t ink that the conversation was 

i::isuch that Betty was a friend of mine, she seemed to have 
[I 6 1 befriended this youn 
[ 17 1 do a favor for her. S 3, 

woman, and I thought she was trying to 
e felt like she had been treated 

f 1 B 1 unfairly, and I just took it at face value and said, “Have 
t19j her give me a call if she wants to.” 
1201 Q Did you think ou would et acall? 
t211 A I don’t know. # & 

Q 
ou know,. 

Yes. And I think 
s a year ago. 

[~f~conversation. At least with Mr. 
ou satd that it was a brief 

E&v&s it was a brief 
t241conversation you had about this; is that correct? 
t251 A lt couldn’t have lasted more than a minute. 

Page 18 

(11 
2 %%y conversation with Ms. Currie couldn’t have 

I:llasted more than, you know, four or tive minutes. 
Q 

I :i is that correct? 
You’re a good friend, an old friend of Ms. Cunie; 

.~. 
161 
i71 

A That’s correct. 
Q She’s a very intelligent lady; is that correct? 
A Mm-hmm. 

[ 19 I complex? 
A I don’t recall that if she did. I took this kind 

i :t 1 of at face value, that she was a friend of hers and she was 
[ 22 1 trying to help her. 

Q Okay. I think last time ou said that you - you 
I::;correct me if I’m mischaraderizing. I t t- Ink you said 
[ 2 5 1 something to the effect of that you assumed that the 

Page 13 to Page 18 
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[ I 1 request - the President’s 

“9 
uest of Mr. Bowles had come 

I? lthrough Ms. Currie because he President had mentioned to Mr. 
[ 3 I Bowles that this was a friend of Betty’s. 
(41 Is that a fair characterizatron 

A 
of your testimony? 

I51 
Q 

You could read it back to me, but I think so. 
161 Okay. Do 

7 
ou remember whether Mr. Bowles told 

i7y. - actually explicitly to d you, “The President told me 
[ 3 1 his 8s a request coming through Betty Cunie”? 
(91 A No. I don’t recall that. 

Q Okay. It was more along the lines of, “The 
1 :y 1 President raid k;ishf a fnend of Betty’s, 
[??I 
I131 Q 08.a~. Did Betty Currie when you want to her with 
(14 Ithis. did she mention at all when you hbd this conversation 
[ 15 1 with her - again, the earlier one, not the New York 
[ I 6 1 conversation, but the initial conversation - did she mention 
I I 7 ~Marsha Scott at all? iisi A I don’t think so. 
I191 Q All riaht. Did YOU talk to Marsha Scott at all 
izo jabout this topic? - _ 
[211 
I221 

“0 ,4Fsyt Monica Lewinsky? 

I231 A No, I don’t think SO. 
Q Did you know that Marsha Scott at around this time 

i :: i was also supposed to be working on getting Ms. Lewinsky back 
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[ 11 to the White House, in late spring through late summer of 
[Zj’97? 
(31 A 
I41 Q 

I have heard that from a repotter. 
Okay. But did you know ti at the time? 
I don t think I knew that at the time. 
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[ 11 no convepjQation;k;T Mr. Nash. 
[21 

A I don believe I ever talked to Ms. Scott about r 
[:iit. I had one more sub uent conversation with Mr. Bowles. 
[51 Q Okay. Is t is the Hilley matter? =7l 
161 A Yes. 

Q 
iii whether or not 

Oka . We’ll talk about that in just a second. But 
ou X ad conversations with anyone else - 

[91 A 
Q 

io, I didn’t know anything about - 
You didn’t know anything about any other efforts to 

i:iiget MonicaALewd;Tky a job. 
1121 
I131 Q 
[ 14 I matter. 

Okay. Now, tell us about then the John Hilley 

I151 A A few days - 
[ 161 President’s deposition. ii 

ou know, three four days before the 
some me in that week before it. Mr. 

[ 17 1 Bowles once again ratsed Monica Lewinsky with me and said to 
[ 18 I me somethin 
I I 91 the conversa P 

- I can’t precisely recall the exact words of 
Ion. and, again, ii was uite brief - that - 

f 20 1 asked me whether I thought John HII ey, I who was the assistant 
121 lto the President for legislative affairs and I think would 
~22 1 have been her supervIsor in the chain of - in the 
[23 ltegislative Affairs Office, was - would give Ms. Lewinsky a 
[ 24 1 job reference. 
1251 Q Who asked you that? 
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III A Mr. Bowles. 
Q 

i; i make that request of you? 
Okay. And did he tell you what was causing him 

i z! somethin 
A To the best of my recollection I think he said 
that she had an interview in New kork 

9. 
- I think he 

t61- yeah, I hlnk he mentioned New York. That she had an 
[ 7 1 interview in New York or something, and did I know whether 
[ 3 1 Hilley could serve as a job reference for her. 
[91 Q Did he sa7y who was making this request beyond 

I 10 ~‘hlm.” beins Mr. Bowles 

to 

him, 

illi A No. 
il’l Q Okay. He didn’t mention that, “The President has 
[ 13 i asked me to ask you this ” for instance? 
(141 A I don’t think so. 
I151 Q Oka 

8 A I sai 
And what did ou respond to him? 

K “I don’t know w ether John would give her a 
[ :;; reference. 1’11 ask hih if you want me to.” 

Q Oka 
i:i!did YOU recoqnize t 8 

Now did you know-at this point in time 
e nam& Monica Lewinskv? izoi - A- Yeah. 

Q All t-i 
I Z !these two requests 

ht. 
4 

And other than the fact that you had 
om Betty Currie - 

(231 A I think he may have - he may have prompted that - 
[24: : Q Oka 
I251 A - bu Y I - you know, I mean, I remembered her. 
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Cl Okay. And I misspoke m 
I: i had these two previous requests the firs 1 

self because I said - you 
from Mr. Bowles 

r31the seamd from Ms. Currie. and’you said Mr. Bowles nowmight 
[ 4 1 have prom ted you. 
[51 8th er than those two previous requests and the 

[?Fm 
pting. would there have been any other reason you would 

[ 7 1 ave known the name, Monica Lewinsky, at this time? 
[El A No. 

r:Z;unusuat? 
Q Did anything strike you about the request as 

A It was - ou know I et 20 re uests a day, so it 
i:iididn’t - it didn’t like - a r a thetIme& -some1 i&m 
113;off. I said, ‘If you want me to ask him I’ll ask him.” 

Q But whether or not you et 20 a day or it set a 
t::;lightbulb off did ou consider it unusua In any way? 
1161 A’ I Jon? think I did at the !A. 

Q Okay. The chief of staff asking you about a pretty 
I:i;low-level person, and it’s now the third time - 
I191 
I201 

“0 W@l, it’s a.third time - 

A 
m a penod of six months. 

-over a period of six months which is a total of 
I::;- you know, I’ve spent eight minutes on this: 
[231 Q Okay. 
1241 A So it wasn’t like a big deal to me. 
(251 0 All right. You didn’t consider it unusual. 
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A L don’t think so. I don’t think I thought it was 

I:; unusual at_the time. 
131 
I41 2 I?I!~& a few da 

IZithat? 
Q 

s tater I thought - 
All rig&. What Id you do then as a result of II 

A I had a very brief conversation with John, Mr. 
I~~t-lilley in the hallway as I recall. It was kind of - it 
[glwas a’ breakin u 

[lolinto him. I thin I -9k.P 
of a meeting or something, or I just ran 

was after a meetin or something. And 
1 I 11 I said - I think I prompted him. I sa 
I 12 1 Monica Lewinsky?” He said, “No,” 

k? “Do you remember 
I think. 

I said, “She worked for you. She was moved over to 
I::ithe Pentagon.” And that sort of tnggered some vague 
[ 15lrecollection in his memory. And I said, “Can you ive her a 
116ljob reference?” And he said - he said he couldn *P . 
[ 17 1 a personal reference - 

give her 
my recollection of the conversation - 

[ISI- couldn’t give he:,a+efse&ree -hedidn’t. 
I 19 1 really know her. 

I think he - I sort of recall that he described 
i:i;thern as “ships passing in the ni 
[22 J- as she was leaving, and that t a 

ht,” that he came in and she 
ere wasn’t much of an 

[231overlap. 
He replaced a man named Pat Griffin who had bean 

I::; head of Congressional Affairs, and I believe JO&I started in 

OIC-stair 
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Page 28 
[ 11 He couldn’tQhardly recall. 
[‘I Did he have a glimmer about the Evelyn Lieberman 
[ 3 1 input into her transfer? 
(41 A I - you know, I don’t remember that. 
[51 0 Okay. 
[61 A We’re makin more of this conversation than the 
L Y 1 conversation holds. ? It was Ike a - took about a minute. 
Fe1 Q The uestions t’ve asked you about these 
I 9 I conversations have 9 ar exceeded the conversations themselves. 

IlO1 A Absolute1 
1111 0 Yes. Pro ably many people feel that way about the \ 
[I? ~questions that I ask. 
I131 A JUROR: Excuse me, Mr. Podesta. 
Ll4l THE WITNESS: I’m sorry? 
1151 A JUROR: 
i i 6 i ever written? 

Do YOU know if that recommendation was . 

[I71 THE WITNESS: I don’t know. 
(191 BY MR. WlSENBERG: 
[I91 Q What did 
[ 20 1 “We’ll give you an instiiu ty 

ou do after you - basically he’s saying, 

A 
anal.” which basically means - 

I::l]term like that. 
Yeah, I don’t remember if that was it. It was some 

[231 _ Q Right. 
I241 A And it was someterm he usedthat - 
[251 Q Meaning, “Monica Lewinsky worked here from, you 

Page 25 
[I learI ‘96. I don’t know when she leff and went to the 
11 I Pen 1 agon, but that he had met her. he kind of knew who she 
[31waS, but they had kind of passed In the night. So that he 
(4lc0uMn’t give her a personal reference. 
I51 Q Okay. Any other reason that he couldn’t give her a 
[ 6 ] p?mOnai reference 
I71 4 I-& just said he didn’t know her. 
131 

Q Ok98 A I sal to htm that - I told him why and said that 
[ ji;Erskine had asked me that she was gettin some job interview 

rlz!hesaid ‘Well Icouldgive he!-heused!heterm-I 
l I I 1 in New York. And he $aid - a ain my bes recollection is 

! 12 Idon’t re’membkr exact1 what it was - I think it was 
! 14 Jsomethin 
E 151like that s % 

like, “I coul IF give her an institutional reference, 
e worked here and these were her duties.” 

[I61 
I171 A” l%%. “Fine * and moved on. I mean, again, I 
[ 18 Italked to him like for*45 &onds. 

Q Did he say an hing to lndlcate to you that her 
I:~~performance had been less t 

x :. 

A 
an satisfactory? 

I got the distinct impression he didn’t really know 
[i: iwhat her performance had been. 
1231 Cl Okay. 

A That she was relative1 low level she worked in 
I:zithe East Wing, she had gone to the J entagon. Hnd that he 
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[ 1 Ididn’t real1 I - he didn’t remember exadly the,circumstances 
[zlabout it. a hough I think that - that the auesttran of 
r>lwhether Evelvn had sarnethina to do wit _ .~ _Kii-ithiili maybe I 

hit?g &I him about tfiat. because 1 knew that fact. i i j i&d sometl 
[51 Q 01 
161 A So 
i7i 

cay. 

Q 
I was just t ing to place her with him. 

All r@ht. Abou the circumstances of her r 
i 8 j transfer, you meanT 

r:iior he mayA”ay:~~~k~!$~ 1 FsFg$ ~~~~~~~’ to h’m 
[1: lconversa ron - that, “She wen to thf! Pentavon. I think 
[ 12 1 Evelyn may have something to do wrth that. And he sort of 
[I 3 1 had some vague recollection of who she was. 

Q Okay. Did ou - it kind of segues into the next 
I ::i uestion, which you might 

4 
K ave already answered, but I’ll ask 

1161 anyway. 
I171 - A Oka 

Q Did \e say an 
[%tatement or a confirmation o what you hid said ?’ 

hing to you either b way of a 
x at 

[zolindicated that in any way, either because of her &orrnance 
rz11or anv of her actions while she was there. that it wouldn’t 
izzjbe appropqate for him to.write a recomtindation, other 
[23]than - youAve aA:~ady SaKl he doesn’t personally know her? 
(741 ..-. 

ti All right. 
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A No, I don’t remember that he said anything in that 

I:iconvenation that - 

I: i you mentioned Eve yn to 
Q Qidrouj~.his~~~~~~~~~p~y~~~hen 

Im - 
[s Idon’t remember if he mentioned tt to you or you mention I 
[6]tO him. 
171 A Yeah, right. 
[El Q Right. 

A I just - you know, I mean, this seems like the 
I :,‘iright time to say you know there’s a lot of water under 
[ 111 this bridge of - i’rn trying td remember somethin that 
I 12 I happened five or six months ago about events w I&I I’ve read 8. 
ilsja lot about, 

x 

_ 
[141 

I tz i that fashion. 
I%% that I may have prompted who she was in 

1171 Q Okay. Do you recall him then saying anything like, 
[ 18 1 “I don’t know what you’re talking about. I don’t know 
c 19 1 anything about Evelyn Lieberman or anything like that”? 
I201 A He just - I think he had some ctlimrrter of who she 
izljwas. 
[221 

she had been there when he first at there 
I::;and she had moved to the Penta 
125leither nothing to do with, or virtua ly nothing to do with. 9 

on in something that he % ad 
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[ 11 know, ‘x’ d;te l_995 until ‘x’ date” - 
[21 1996. And these were her duties.” 

Q Oka 
!:Ianything like that? 7 

Nothing like, “She was a reat worker,” or 
s that your understanding o 9 what he 

[ 5 1 meant when he said that? 
A Yeah he said he couldn’t furnish his personal 

It; reference for her be&use he hadn’t worked with her. 
Q 

I ti information from him? 
Okay. Now, what did you do when you got that 

A Well I don’t think I did anything with it. It’s 
i :y 1 like it was overtake; b events. 

Q All righ , okay. Is it Safe to say-if it h&%i’t r 
ii: i been overtaken by events 

4 [ 14 1 Bowles with the information. 
ou would have gotten back to Mr. 

[151 A I think so. 
[I61 Q All right. 

A 
1:;; I don’t think he asked me to 

Because he asked me could he seyea;$ f reference. 

% 
et him to serve as a 

I 1 glsaid I’d check it out and get ack to him. 
0 Okay. Do 

i:yiMonica had actually alrea 
ou recall Mr. Bowles telling you that 

3 
[zzland that Mr. Bowles want 

listed Mr. Hilley as a reference 
to know if he could write a 

[ 23 1 recommendation? 
I241 A That’s not my recollection of the conversation. 
[251 Q All right. In other words, you - 

4 

.&Ige.30 

I: i him 
A I don’t remember that he said that she had liited 

and I don’t remember that he requested that he write a 
I 31recdmmendation. I think that was your question. 
I41 Q Yes, either one. _ . 

A I stated what my recollection is which is, could 
Iz 1 he sefve as a reference, and I went out and a;ked that 
r7lauestion. isi ’ Q Oka 
[91 A And wouM have reported back, but - Y 

[lOI Q 
[I 11 interview - 

And your recollection was it was for a job 

1121 
[I31 

“0 I think so. I think it was for -. 
- as opposed to already having the job. 

[I41 A That’s m recollection, yes. 
(151 Q Oka $ 

MR. WISENBERG: 
ardon me just a minute. 

Let me refer the grand jurors to 

rlrcl153,justforyourourrrnfomnman 
Ii 76:pa e - just for reference. in tefls of reference 

[ 19 1 top on that a e and the ve 
;+__&&$~+he. 

bottom entry. 
[201 Be hR. WlSENBgRG: 
[211 Q Do 
rzz I the very bottom en Y 

ou recall -that’s the second from the top and 
ry on 155. Do you recall whether or not 

~z31you told Mr. Hitley that you’d get back to him when he gave .: 
I z 4 I you his answer? 
1251 A I don’t - I don’t remember whether we just ended 

OK-Starr Page 25 to Page 30 
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Page 31
[ 11 the conversation. I think he just - I think that was - I
(2 1 think I’ve given ou what I remember of the conversation,
[31 Q Akay.  Have you directly or indirectly been in
[ 4 I contact with him since the story broke on the 21 st to try to
[ 51get his recollection of that conversation?
(61 A I haven’t talked to him about it.

1111 A That’s a mouthful of a question, and I don’t even
[I 2 1 know if I know the answer to it.

Q
I:: I] to try to find out what his version of events

In other words have you dirzcttazi asked anybody

115 1 that first - what his version of that conversation was?
I161
[I71

t l_ttgk I need to -

llel A
ii9j

- have a file break.
Q Oka

i:Figrand ju
THE FOF!EPERSON: And I think it’s time for the

rtzzlminutes.
to take a break also. So why don’t we take ten

1231 MR. WlSENBERG:
;;;;we’re  readeEb$nNg;.

Okay. And we’ll come get you when

Can you repeat the question that

Page 32

I I I you’ve asked me?
[21 MS. WISENBERG:
[ 3 1 wait just a minute, too

Yes, and if the grand jurors can
for after the witness leaves.

I41 BY MR. Wl$ENBERG:
Cl

Ii; Hiltey’s  version of events? And 1’11  just go ahead and ask
Did you ask anybody, direct anybody to find out Mr.

(7tthe  next question, which is, if the answer to that is no, has
[ 8 1 somebody told ou what his version is?
(91 I thinl!

r 101 him. correct?
you’ve established you haven? talked to

.~~.
Ill1 A I haven’t talked to him.
I121 Q Okay. And we’ll come get you in about 10. 11. 12
[ 13 1 minutes.

MR. WISENBERG:

Page 33
111 in the grand ‘u room?
121 TdE%OREPERSON:  There are none.
131 Mr. Podesta ou are still under oath.
t41 THE WlTNE’&: Thank you.
t51 BY MR. WlSENBERG:
161 Q
[7]table.

Okay. I think we had a couple of questions on the

Isi A Restate the question lease.
t91 0 I was afraid you woul say something like that.*s

1101 The first auestion is. did vou ask anvbodv - I
ill jdon’t know if it’s the‘fint question, 6ut 1’11  try to’get is
112 1 close as I can. Did you ask anybody to try and find out what
r13lMr. Hilley’s memo

7
of this encounter was?

1141 A don’t think so.
Q

No,
The other question is, did anybody tell you what

f :z;hlr. Hilley’sAver+;;. of the encounter was?
(171
Cl81 Q Okay. And who was that person?
[I91
1201
I211

2 JD;i;Tzr. Kadzlk.

THE WITNESS:
0 was it, please?

t221 Mr. Kadzik. I’m sorry.
I231 BY MR. WlSENBERG:

Q All right. And do you know what - you certainly
I::; have a right to invoke the privilege on that, as to exactly

Page 31 to Page 36

Page 34
1: what he told you Mr. Hilley’s version was. And are you doing

,2!SO?
01 A Yes.

Q Okay. Did you know an htn about the efforts of
I’,  iVernon  Jordan to assist Monica rglLewins
t 6 j employment?

y In ocating any

I71 A No. You’re talking about before the - before
t 8 i these events became public.
I91 Q R igh t .

I101 A
Q

No, I didn’t  know. I was unaware of that.
And since it became public. I take it. you only

[ :: 1 know about it through the press.
1131 A That s correct.

I::labout it?
Q Mr. Jordan hasn’t had any conversations with you

I161 A No.
Q

i :i isay that unless I indicate otherwise, all of my questions
What, if any, knowledge do you have - let me just

r~sjexcfude  what you’ve learned through the press, through the
rzojrnedra, okay?
I211 A That’s a tall order. but 1’11  try to answer as best
[22las I can.

0
i::iof what our question is -

Okay. Just so you’re clear, that’s my - in terms

I251 A Yeah, I got it.

Page 35

111 - excluding that okay?
121 %hat if any knowledge drd you or do you have of
I 3 lefforts to aet a iawver for Ms. Lewinskv by Mr. Jordan or

None. I have no knowledge of that other than what

Pw 36
[I 1 are a-rate. And that he
12 1 lawyer In connection wlh tP

ot her a lawyer and took her to a
e

t3lconsider that to be unusual?
Paula Jones case. Do you

[ : ; basis to
A Well, I - as I say, I don’t really have a factual

- to comment on that. I don’t know what Mr. Jordan
161 has done for other people. I know Mr. Jordan.
171

i t%% he helps people. But I know less than what
ii;the prand iurors know about - in order to forrn an opinion to
io j judg5 that:

Q
:: i any efforts by an

Okay, I understand. How about - are you aware of

)s
body to get a la

13jwitnesses  in the yaula Jones case.
er for any other

141
151

Aa I;int&,Paula Jones case?

A No: I don’t think so.

r191qoes back three, four year
Q Do you have any personal kn&ledge -

Ities that were there.
i2oj-
[211
1221

A - think of all the~possibili...
Q Okav. Sonv I cut vou off.

,dge of any romantic
t and Monrce

i23j Do ;ou h&e any’ personal knowle
I 24 I or sexual rela ronship between the PrestdenI ___.:__I_..m

OlC-Starr
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Page 40

III A No.
121 Q Have you heard - again, excluding the press, but
[ 3 1 pm- or post-scandal -
(41

; 2 j firsthand -‘wel??ondhand. third-hanj, nineteenth-hand of
- ave you heard, throu h hearsay, rumor,

I 7 1 any such relationship?
191 A I’ve  heard the President den it.

Q Okay. Other than the Presdem’s  denial, have you
[ :ilheard ~ornAan~~y that there was such a retationship?
illi
Ii?1 (2 Have

ti:iknow.
A Other han the people commenting on etevrsron, your

ou heard anything from anybod -
r ..

[I51 Q Okay. I consider that to be the press, the media.
[I61 A Yeah.

0 Has anybody said an
i:ii2tst or after, from which a reasonabC’

hfng to you, before January
person might condude

f I 9 1 that there could have been a rela~~nship,
[ 20 1 tomantic,  sexual relationship between theg .

hysical.
resrdent and

l-71 ~Monica  Lewinsky?
As an exam

~f:~leaving  the study toge her,” somethinP
le -just as an exam le. “I saw them

at, where
114 ~somebody hasn t made the statemen to you, but you’ve heard
[z5reither  secondhand or third-hand of an event that could lead a

c I 1 call them events - the discussion with Mr. Bowles where he
12 1 told you about his discussion with the President. the Betty
[ 3 1 Curne-Wilym ;;hchF;n event -
r41
I51 Q and tht? Erskine Bow&-John Hilley event.

When-the scandal broke did those events concern
It i you when you looked back on those and tho

“St”’ about those*i E I and when
K

ou first heard about the story brea irtg?
Well when I - the  story sort of broke over the

{ : z i course of three or fbur days, I guess.
Ill1 Q Okay .
CL21 A And when I understood that this was a matter under

Q Okay. Was there an appearanu? issue at the White

Page 38 Page 41
rson to conclude that there might have been a

Other than what I have read in the press, I know  of
[:l-- I’ve  heard of virtually nothing factually, other than the
f 51PresidenYs strong denials personalty  to me.
161 Q To you.
f’l A Yes.
(81 0 Okay, all right. We’ll get to that.

And. I take it, you never saw Ms. Lewinsky alone

[ 11 House when you worked there - let% just confine ourselves
I z 1 now to the pm-January  21st time frame. And what ! mean by
[ 31 that is, were any speual measures taken to avord  erther the
[ 4 1 appearance of rmproprietis  in connection with - and I mean
[ 5 1 this as just a kind of pot&al issue.

Let me start over. Was there an appearance issue
i ;i in this sense. That ou all took
[ 8 1 sure for instance tt!at the P~~~~~~~~~~~~
(8 1 a situation where ‘there woutd be rumors about affairs?

A I think that with regard to any conduct we had in
[ :y i the White House, that was pretty far from our imagination.
I121

2 SOok%on’t  - if there were - I don’t recall
I ::; having any special procedures established.
Cl51 Q

A
Okay. I want to make very dear -

i::jobvious
‘r

I mean, I think that there was - there was

[ 1 B 1 issue of
- i’m  inflati~ some things, but that we had the

he congressional heari
il7jno. -
II81

j
1191 2 &%ydidnlidn’t  know what she looked like. I didn’t I

Page 39
111 where thepi$llt was or had been?
I21

Q Did you ever see the President enter a room where
i:iyou though MsR;.ewinsky was or was going to be?
:51

Q Did you ever see the President leave a room where
itiyou thought MS. Lewinsky was or had been?

A No.

A Right. -
Q You‘ve told us about these three events - 1’1

with

rm3an,

rlgj19-thehaaringsoccurmdin I 4%
s on campa’  n finance from

rzojwe instituted a new and enhanced vetti
I 2 11 was comina in to see the Pm&tent.  whe

pmcadure to see who

ii; iapprdpriate’for  them to see hi.

aboc% in 1996, and

r it woutd be

1231 Now that wutd
Q

o to the questton you asked me.
Right I’m&king  about like a Gennifer Flowers

~::&pe issue, and I wait to make very clear I’m not interested

Page 42
[ 11 in whether or not you all thought that was a real substantive
12 1 issue.
(31

I dr’t  ;mh;bout that.

Q W%ai i’m  getting at - you know sometimes you have
f!ito worry about appearances, even if something isn‘t
(6 J necessaril

r
true. And so I’m  sa

[ 7 1 staff, was hat somethin x
ing, as deputy chief of

rslyou  weredepuv  9of this
you a were concerned about when
of staff there at the White House,

[ 91 not putting the resrdent in a situation when, there would
r101even be rumors of impropriety?

A I must say I don’t think, in my recollection, it
1 i.ii really came up.
1131 Q Oka .

A And don’t think we had any special procedures for1
i::ithat. I mean obviously there are - you know, the
[ 161 President is i public figure. There are all kinds of
117 jpolitical  ‘ud ments one makes about that. But not in the
[ 181  context haI P

Q
you’re talking about.

Okay. Do you recall participating in any
i:z;discussions re arding Jones v. Clinton?
[211 A  ?‘es.
1221 Q

A
All right. What kinds of discussions were they?

1 had a couple of wnvenations  wrth Mr. Bennett
i::;that were confined really to the timing of the case -
(251 Q Okay .

Page 37 to Page42
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Page 43
A - that I had with him in order to have -just in

Ii i order to be able to plan our schedule.
131 Q All nght. Those were just schedulin as opposed
[ 4 1 to political - partly political discussions, in terms oP
(5 1 timing?

A I think there were scheduling discussions. I mean,
I ,” 1 I guess, you know, I don’t - I’m not drawing a distinction
I B 1 there, but I think there were scheduling discussions. I
[v I mean, we had to know if there was a trial, when was the trial

[ 10 lgoing to ha
8

pen, et cetera, et cetera.
Okay. No substantive discussion about the merits

1:: iof the case in those discussions?
[13! A Not in those discussions.
[141 Q a couple of times?
[151 A
1161 Q
i 17 j about Jones v. Clint3n?

A There was - I recall at least one occasion when
i::lMr. Bennett was going on television. I think that was
(20 isubsequent  - I’m suns it was subsequent to the Lewinsky
[z 11 matter. And we had a brtefin
r zz 1 session with Bennett at the V&e  House’that IastJfor 20

if you will a kind of rep
.~~,
r23lminutes or so.
1241 Q Okay. To prep him. in other words.
I251 A To prep him for gorng on TV.

Page 46

?A>

a Well let me ‘ust ask you some questions in case it
/: jneeds to be set up for litigaEion.
I41 A Oka

Cl AndYthat is, was Kathleen Willey discussed at all
iz jduring this meeting?
I71 A I thank I can’t get into the substance of this
[ 3 1 conversation.
I91 Q Okay. So also with respect to that specific

(1ojquestion.  srnce that s wtthin the substance, you are
( 1 I lasserting .at the instruction of the White House attomey-
I 12 lclient onwleoe.

y don’t we hold that in abeyance -

[251 Okay- Any other discussions about Jones v.

Page 44
I11
[21
I31

I:iSunday shows, or he was going on some show, and we had a
t6jround of what questions we expected him to get, because all
[ 7 1 those questions were coming to the White House -
(81 Q O k a y .
[VI A - and what his expected answers were.

[lOI Q Any other discussions concerning Jones v. Clinton
[ I I 1 that you rerll Femg wdh anybody?
I121
(131 Q

A
All right. Tell us about that.
I had a si

~::~caseinthesummerof’9.?
ie discussion about settlement of the

1161 Q
1171 A

Okay. Tell us about that. Who had it with and -
I’m not going to go very far on this, but -

I181 0 O k a y .

!:z!Ruff. ml
A  Thepa

1211
I221

Ridpants  were Mr. Bennett, Mr. Lindsey, Mr.
rse$ ant?. Pmsrdent.

A The oplc was settlement of the Jones lawsuit.r
t231 Q o k a y :

A
i::iprior to her switchmg lawyers.

To put thii in some time perspective, that was

Page 45

[II Q
A

Okay. What was the substance of the discussion?
That is where I need to stop because I’ve been

1: i instructed by White House counsel that that’s a privileged
[ 4 1 conversation.

ed in -what privilege?

A I mean, I’m a senior adviser to the President. I
i :: ;give him advice.
[I51 0
I161 A

Okay. You’re not in the Counsel’s Oftice.
But I m not in the Counsel’s Ofhce.

[I71 Q O k a y .
1181 A The counsel does at some level report to me -

Q Oka .
A -to he President.!

House has instructed you

1241 Q Okay. And ou won’t answer any questions beyond
tzslthe general subject matter x,at you’ve given us.

Page43 to Page 48

Page 47
1 I 1 Clinton? I take it, one since your discussion with lsikoff
12 ] had something to do with that, that you talked about -
I31 A Oh, right.

Q Okay. All right. So let’s leave aside lsiioff
i:;because  you had hung up on him when we left.

A You’ve J
I ,” i another conversation w??I Isrkof! in the summer of ‘97.

ged m memory which is that I had

Page 48
cl]And  I don’t remember the details of - but that it was
[ 2 ] related to the Jones case.

And that - and I don’t remember the details of

r21lweeks  after that, I think, something in that time frame, he
rzzldid,  in fact. write the Willey story with - and, you know, I
1231 know that you’ve heard from Ms. Steele because I happened to ._
(24 ]be in the hallwa when she was here last time.
I251 Q Jo you think it was post - you know he was at your

OlCStarr
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Page 49
[l Iclass -
iZ1 A
[31 Q

It was kind of in the middle of July.
Okay, pm-Newsweek publication, but you think post-

I 4 I Drudge. or iust you had heard -
I51  - A If was post-Drudge.
161 Q Okay .

A Because what prompted me was, there was something
ii ion the Drudge Report that made me call him.

Q Okay. All right. Any other conversations with
I :li]anybody  that you had on the Jones v. Clinton?
Cl11 A I don’t recall having any other substantive
I ~zrconversations. I mean. there were obviouslv kind of. vou
i 13 j know, passing press inierest that may have’come  up; in- the -
[ 14 1 in copverratiqns  around the White House, you know, what -
(151  how IS this gong to la

P z.
out, what’s going to happen, how -

I 16)you  know, we were 00 Ing at a trial.
1171 I had conversattons about whether the
[lelshoukf go with the motorcade to Mr. Bennett’s o ff!

ress pool
ce on the

[191depo$’&on.  but I wouldn’t describe any of those as
1 zo 1 su stanbve conversations about the case.

I:: I invokin
Q Oka Other than the conversations that you’re

(z3lLinda I?ipp with a$body?
attorney-c tent pnvriege on, dii you ever discuss

(241 A Yes.
I251 Q Okay. Tell us about that.

Ill
[21

$ lS”uz to talk to my lawyer.

131 A Okay.
141 Q Why don’t you - when

1
ou’re ready to come back,

[ 51 knock and wait for somebody to open he door, okay?
[61

IY.
itness excused. Wtiness recalled.)

R WISENBERG:
! i ~witness has reentered the

Let the record reflect that the

f 9 1 quorum, don’t we Madam F
rand jury room. And we have a
oreperson?

I101 THE FbREPERSON:
MR. WISENBERG:

Yes, we do.
No unauthorized people present,illi

[ i 2 1 correct?
I131
Il.41

i:i!oath.
f171
fIRI
El91
I201

THE FOREPERSON: Not a one.
MR. WISENBERG: Oka .
THE FOREPERSON: d. Podesta, you’re still under

BY MR. WISENBERG:
Q Okay. I had asked you the affidavit question
A You did.
$I .Tell us abqut !hat:

_.~ _--~-~.___._-..-.._ -
Page 50

A Well, Linda Tripp worked at the White House in an
i : 1 office that actually at some level reported to me starting in
[ 3 11993  when I had a diff&ent  job.
I41 Q Okay .
15) A And when Mr. Nussbaum wanted her - I mean, you
(6 Iwant to go back this far’?
1’1 Cl I don’t think so.
[81 A You asked me a very o n-ended conversation.
(91 Q Yes. Let me re+$rasc E question. Did you have

[ lolany conversatrons about Ms. npp Since you came back to the
[ 1 I 1 Whtte House a second time, up until January 21st?

A I don’t think so. I don’t think - I don’t think
I::iso. I think she was kind of floating around in this Willey
[latstory -
1151 Q Oka .
1:,6ithat.

A - buY I don’t remember talking to anybody about

1181 Cl Oka .
A And rhat precedes that. That’s sometime earty on.

i:iilt started like Jul .
Cl

i::iever have an
dkay. Did you discuss any affidavits of witnesses,

Y
discussion about affidavits  of witnesses in the

1231Jones  ca% o+zne;. Clinton case?
1241
1251 Q Tell us about that.

Page 51

A Very earl
I:f IBennett had said to me Y

In the Jones case, I recall  that Mr.
hat they had a good a~davit - I

[zsldon’t  know what the substance of it was - from one of the
1241troopers.
I251 Q Okay. Did he say why it was good?

__
Page 52

Ill A No. I mean, I think - it was not a substantive
[ 2 1 conversatron. I wouldn’t describe it as a substantive

M lawyer’schedring.
[I71 0 day. Did you have any discussion about - do you
I 18 I recall having an
rlslbv Kathleen WIIL

discussion about any motion to quash filed
v?.~~. .

(201 A No:
L211 Q What, if any, role dii ou pb
f22 I

p”
litical prepping or prepptng  of any ind ofz. &

in kind of any
e President

1231 or his deposttion?
1241 -A None.
I251 Q Okay. For anyone else in their depositions in the

______ . ..-__--
Page 53

rllcase?
(21 A Not at all.

Q
Ii 1 that case as a media issue,

Okay. Were ou involved at all in how to handle
Jones v Clinton?

A Only - onty, as I say.‘insofar  as we’re
tzido our job and do other things other than dealing witht#9”au a
[ 7 1 Jones.

i i ; topic?
0 Okay. It woukl come up from time to time as a

!101 A t think it would - yeah, it would come up from
[I I 1 time  to time as a topic. But I think @at we attempted - I
[lzlpean. I think the only canmttn~deatingwith
[ 13 1 it was that we were making sure we were trying to get
f I 4 1 something done in the Whtte l-louse and try1

??
-the Jones

rrslmatter was handled by Mr. Bennett, and we ldn’t  kind of
I 16 I bleed into that.
[I71 Q Okay, as a substantive matter.
Cl81 A As a substantive matter.
1191 Q
izojother  things.

But sometimes vou had to deal with its effect on.

[211 A That’s corn&
0 Either as a matter of scheduling or as a matter of

iZ;media  relations?

!$,:I talked to reporters
A  M”~~,~~~~~~~~an,

Page 54
[I 1 often. That was mostly t&Curry’s  job.

Q Dii
&

ou ever urge as part of your advisory duties
f:;thatthecasebese  led?

A 1 think that goes to the substance of the
It;conversations that we talked about.

Q Okay, all right. Other than in that meeting, if
i ,” i you can answer it, just in tears of your job as deputy chief
{SlOf Staff?

A
r:z;remember  e

I mean 1 had a view about that, but I don’t

[ 1 I 1 if we take tha“p .
ressing’it  other than - other than - you know,

( 12 lexpressin
meetmg out of it, I don’t remember

that view.
1131. 8 Okay. What was that view? Again, I’m not
[ 14 lmterested in the ex

Ipc15lit should be settled.
ression in the meeting. Did you think

1161 A Did I think it should be settled? I thought that
[ 17 Ithere was - I thought there was - I didn’t think it should
[le]be settled at an
[lslknow, thought tz

price. lwas~&at.tbePreslienl,you
at this whole thing was unfair, but I thought

rzolthat there was potential1
Q

damage from continuing the case.

i 5: 1President’s  de
Okay I &ink you testif& that on the day of the

p”
sit,&

[z 3 1 for the State
January i 7 1998 you were preparing

o the Union Address,’ is thai correct, doing
[z 4 1 some work in connection with the upcoming -
I251 A Give me the date?

Page 49 t0 Pa& 54
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Page 55 Page 58
Q Saturday, Janua 17. 1998.
A Yes. The day oft e deposition.x

[ 7 1 the West Wing of the White House.
[91 MR. WISENBERG: Does anybody care to see any maps?
I91 JURORS: No.

I101 A JUROR: We know exactly where it is.
1111 BY MR. WlSENBERG:

Q
r::~depasition~hat~~y

Did qou see the President before he left for the

I141
Q

::65iifyou  know?
Okay. Where were you when the President returned.

(171 A I was in the West Wing.
I181 Q All riaht. Did YOU know when he returned?
i19j A  N o ,  n%t reci&ly.

0 Okay. believe you were tellinP1: y llsikoff  call. and that was going on, I take it, whr
us about the

9, he was
tzzlat the depriti0;es.s that correct?
1231
[241 Q Lets go back to the sequence we left off at when
t251you were here last time. You talked to Mr. Isikoff. he

Page 56
I 1 I mentions the name, Monica Lewinsky to you at some point in
tzlthe conversation.
t31 A Right.

Q Then you end the conversation. Before I ask you
t:;what happened next, I’m
[ 6]when you heard - you’re 3,

oing to ask you what did you think

[ 7 I think
am-g about th;S big story. I

rdy
ou

tsl hea
told us last time to the effect that you first

about it on Saturday, but you subsequently learned that
t9jsome of the calls had been comm

:101 A P
in since Friday.

Q
R’ ht fromTime agazme not from Newsweek.
O?ay. And then you call Is’ikoff  who you know

[ ::; he mentions - I think ou said you asked him ‘“Do you have a’
and

‘131Starr  - Ken Starr andyor a grand jury story?” And he said,
! 14 I “No, it’s a Paula Jones storv.” and he mentions Monica at
tislsome point.
1161 A  Rioht.
ii7j 0 IsThat -
1191 A I think the information that we had all garbled up
[19lwaS-
t201 Q O k a y .

A -that it had somethi
Ig:&omething to do with grand jury and?!

to do with tapes and
ad

[23]Starr.
something to do with

Q
I:: i asks you about lf you know anything about Monica Lewrnsky; is

Okay. He tells you that it’s a Jones story, and he

Page 57
tilthat correct?
[21 A That’s correct.
131 Q And what dti vou tell him that vou knew about
i 4 j Monica Lewinsk ?

A l& asked me whether I knew her. I told him I
!~~didn’t  know her, I don’t know her. And he said “Have you
[ 7 lever met her?” And I said I’d  met her briefly or!tce at a
[sjfuneral.
[91

1101 Q All riilhLA And e sard. Whose funeral?” And I said. “It’s
I 1 I j nobody you would know.”

Q
!::ithinking -do you realize-well ks obvious from

Right, right. Now you get off the phone. Are you

I 14 1 questions you realize who Mo&a Lewinsky is. Yy
our

ou don’t have
I 151 to be prom
I161 R

ted any more than him just askwg. correct?
That’s correct.

Q
[ :i ;about  three da

Because from your testimony I think it was just

t191Bowles. correx
s
?

before when you got this request from Mr.

I201 A That’s correct.
Q

i::ioff alarm bells?
All right. Did this concern you, worry you, set

I231 A It concerned me.
1241 Q Okay. And how come?
1251 A Well, he was now linking, for the first time in my

Page 55 t6 Page 60

[ I Imind. Monica Lewinsk to the Paula Jones matter.
I_! Q All rioh What did YOU do - what did vou doY
i 3 j after you talked to him?
I41 A I went and saw Ms. Mills in her office.
I51 Q

A
Okay. Tell us about that conversation.
I went upstairs - I had previously talked to Ms.

If 1Mrlls and asked whether she knew an
I 8 IMaaazine  reoorts. And so I went baX’

hrng about the Time
to her and I said. “I

[2o]Monica Lewinsk
[211 Q

A
dkay. And what did Ms. Mills say in response?.

I::;she would contact Bruce Lindsey who was with
She said that she would contact -1 $in&she said

[ 24 1 Bennett law firm where the depo&ion was t aking#ace-md
1251let him know that that’s what was going on. and hat he would

[ 11 talk to Bennett about how to respond to Isikoff.
Q

Page 59

I:lcontact him while they’re at the deposition, Mr. Ltndsey,
Okay. So she indicated she wasgoirg to try to

rslthat  is.
I51 A Correct.
161 MR. WISENBERG: I’m  sorry?
I71 A JUROR:
calwas?

I’m  sorry. Do you recall what time that

THE WITNESS:
,r,Simaybe, on Saturda

It was probably mid-morning, 10:30.

El11 A JURO& Thank ou.
I121 BY MR. WISENBER&:

Q Do ou know whether or not she did contact Mr.
I ::iLindsey. get hoM o him?Y .
I151 A Yes.
1161 0 All right. And did she?
(171 A Yes, she did.
t1s1 0

A
Okay. And how do you know that?
She was - I think she talked to him on the phone

I:o’iwhen  I was there and just basically said what I said yes
I211 Q Okay. Did she tell you what Mr. Llr&ey iold her
i22jin r e s p o n s e ?  _
1231.--~ A Thii was. I think. kind of a one-wav  conversation.

Q Okay. But after’it was over did sfie tell you -
iz:idid she relay anything that Mr. Lindsey had told her?

Page 60

(11 A No.
Q Did you team later at a subsequent time what stage

1: i of the Presidents deposition - what stage the deposition
t4lwas in?

Q Okay. Dii Ms. Mills appear to be concerned either
1:: i after you relayed the information to her or after she spoke
[I 4 1 to Mr. Lindsey?

A Ms. Mills is pretty poker-faced, so she never seems
t:Z~concemed. So -
1171 Q Okay. All ri ht.
tlelwe’re entering into a periodgof -

What happened next? I take it

I191 A She - I mean, she took the information. she passed
(20 1 it along, and that was it.
t211 Q

?
ht.

A
Okay. All ri What did you do next?
I went back o my meeting, tried to work on the

IZ;State of the Union.
0 Okay. When did you next hear anything related to

i::;the Monica Lewinsky matter?

OIC-Starr
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_. ._ _.. ._~ _II__. _ ____  _“.
Page 64

II! A Later that afternoon.
12: Q

A
And what did you hear?
I don’t remember the sequence, but I talked to Mr.

I: j lsikoff once more and I talked to Mr. Lindsey
151 Q All ht.
!F,! A And t“3,

Tell us about  those &onversations.

i 7 : afternoon -
ey were about the same time. late in the

19: Q All . ht.
!X A - an I don’t remember which was first.7

I!01 Mr. l&off called me back, as I recall, to say
r I 1 sthev weren’t runnino a storv.
il2i . Q Oka-. *

A And rsaid “Fine.” You know, it was like a - he
I i: ijust said that “We aren’t ‘mnnin

Q ’ There was no su%
a story.”
stance to the conversation. other

I : i 1 than, “We’re not going to run a story.”
A He - yeah. He said to me, ‘We’re not going to run

; : ;: j the story you asked ma about.”
1191 Q Okay.

A tie said to me. I said, The story I asked ou
i:!jabout was Ken Starr and the grand&
i 2 2 I said. “No. the storv I tokt vou about. 3t

and tapes.” Ancfyha
ndinj .Q Ok&y. -

I said. “Fine.”

A I didn’t want to engage with him, and I didn’t
lg:/engage with him -

Page 62

[II Q O k a y .
LZl A

Q
- and I just took that inflation.

131
i4i

He didn’t ask vou anv furttter auastions?
A No, not that I r&all. _

(51 Q A n d w h a t d i i  ou-
A

$zalled me.
I don’t know w!y~~dethat-1~11~~~

I31
[91

Q Okay.
A

?01 Q
I don t know why ha fait the need to do that.
Then tell us about the Lindsey conversation.

:11 A I saw Mr. tindse
12~office.  I can’t be recise  about Y

in the West Wing, I think in his
hat.

1131 Q  AlPright.
1141 A

ain
It was after the deposition. I said to him -

was a fairl brief conversation - and I said to
I::$% ?&v’did  it go’ ke said “Fine They asked -they
[ 17 @ii &k him about - they ask& him ‘about  Monica Law&sky.”
il81

2 $zti to ma And I said What did thay ask
i:iihim’l”  And he said. “I don’t know. I was&t in the room.
[21 I
r221 2

Q
8% knew that thay had asked him
All right. Dii ha indicate he knew anything about

i::iMonica Lawinsk or who she was?
t2s1 A V& didn’t  have a substantive conversation about

Page 63
tIlthis
(21 Q
131 A

Oka . Any raasdn wh not?
I thrn at that point I d4 dn’t  want to team

IS ranching more than I already knew -
151 Q

A
A n d ,  of.qqurqa - . . . .

I61
Q

- or we‘d  be tnera all ntgnt.
Of course, by then he knew - by then you’ve

iiialraady had this conversation where you’re rela
r

ing to Cheryl
ts$lills the ori inal lsikoff conversation,, so - and hen he’s

[ 101 kind of donf ?rmmg that - not unfixing, but saying they
tilldid ask about Monica Lewinsk
Cl21 A That the Jones awyers asked about Mqnica Lewinsky.7

[::;anybcX’ly  know up to this point in
Q Right, riiht. Had pu dunng the meantime let

me abou thesa events
i

I c,jconcamt Monica Lewinsk that you’ve tofd us about, the
I Isjthings th?you’re connedac?with?

A I don’t think so. I don’t think I had a
i :j jcdnversation  with - the only erson I mi ht have said
[ tslsomething  to is Ms. Mills, buP aI don’t thin I did.

Q Okay. Did Ms. Mills indicate to ou up to this
l:!ipoint in timz thatoshe knew anything about Ms. ‘c ewinsky?
1221
1231 Q I had a question, but it’s escaped me now.
I241f 25 ICurrie?

Had you spoken up to this point in time with Mrs.

II1 A No.
(21 Q
r~lthat  day?

Ail right. .Do you rac.aU if she was even there

i :i answer.
A I don’t recall. lf I couid  - let me restate that

I don’t know whether she was thare that day.
161 Q Okay. You had not spoken to her up until that
i 7 j trme.
181
191

6 l;Et speak to her that day.

IlO1 A And don’t know whether she was in the White HouseY
[1110f not

Q Okay. What, if anything. did you know - by the
i k I time of the sacond conversation with Is&off what if
~~~~~~~~ didp know about lsikoff haT:placed a phone

tty urria a day or two before, as mng her some
( I 6 1 questions about Monica Lewinsky?
f171 A
El81 Q

I don’t think I knew  anything about that.
Did you ever know anythi about that?
I don’t think so.

Page 65

111 Q Okay. So you can’t enkghtan us on that event?
12) A No.

Q
~ZjMrs. Currie.

Or on an allagad OT possible lsikoff phone call to

151 A No.
[61 Q Okay. What next? You talked to Etruce Lindsey
[ 7 3 sometime: thEiaft$moon after the deposdron.
181

Q &at’s your next interaction with the Monica
[ izi Lewinsky matter?
Ii11 A The next morning.

Q All 1 ht. ~Tettwsabwt+at,
I : : i do that - did you ta“;t,

M-me*-befurc_pw
to the President at all that day

ri4iafferhegotbac)rfromthadepo?
ilSi -A N o .
1161 Q
ti;ijthe 18th?

Okay. So what happens than the next day, Sunday,

A f got a call at home fairly early in the morning
[ $! from Mr. Stephanopoulos.
1201 Q Okay. And how do you define “fairly early” for us?
f211 A  990.
1221
1231
1241
f251

Page 66
rljWhite House -
121
131

AQ o k a y .
- he was about to go on the ABC show where he’s

f4m--
I51 Q

A
This Weak or something?
Yeah This Week. He’s a regular on a Sunday

I: f He has a contract wkh ABC.
181 Q Okay. Tell us about that conversation.

A He said “Have
f:iiReport?” I said, “No.“‘He  sa~h~~~~~~h~~dge
1 I 11 read it to you.” Or I think he said - ma
1 ~;charactenzed it. I don’t know - I don’t ink - I’m not
tlsjsure he had it-
1141 Q  Oka.

i : 2 I spa&call
--buy he had heard it. I can’t remember

the conversation

i :i lout the ni
ut that there was a Drudge Report that had coma

(Islthat said ii, .
ht before I think&rmaybaaady~-themamiag.
at lsrkoffwas  working on a sto . I don’t

(m1  remember whether it namad her or not, bu that rt was a, your
(211  know, Paula Jones story, a scandal, intern, White House, sex

Sh

LZZIYOU  know -
I231 Q All right.

A
t::jabout this?”

-the Gestalt, you know. So, What should I say

LOW.

0IC;Starr Page 61 to Page 66
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Page 67
Ill, 1, Bout +,.$$, An %3M. And  he% asking you. “What  should J say
;; ;----‘ ‘...-A “What do
I 4 I if this comes UD on the

ou know? How am I going to react to this
sxow?”isi Q

I 6 I early Drud
‘SO  you don’t recall at this point whether this

r7iReporton&e
e - this is the first mention of the Drudge

Lewlnsky matter that you can recall, this
[e$?%ephanopoulos conversation. correct?

A That’s the first that I can recall. It’s the first
[ f~~me&#n.  I do recafl this and i?‘s  the first me&on.
IllI Q All right. ‘And whether or not that re art
[u 1 p?antioned LewinSk
I 131 rt was about Lewlns‘I;

is it fair to say that you thougf:t that
y. that it mentIoned an intern or

[ 14 f whatever?
1151 A Yeah.
(161 Q Oka

d
.

A
What did ou tell him to say?

Isa’ - I said tha! - I think I told hwn I’d by
f:iltogetChe Itocallhim.
1191 8
fZD! A 1% %%re I accomptished that. I don’t think t
121 Idid. I- you know, that I hadn’t seen the report, I
[22]+1ldn’t  give him any factual, you know, response to it, and
f231rSt -“r;
( 24 I hrs IS

- l%e only way you qn respond to it is to say
rudge, he’s a ~mor-monger,  doesn’t know anything

125 iabout the details of this, and you can’t believe what you

Page 68

And did he say something to that effect?

Page 69

[nzlwas
(23 $@. I%

oing to happen, Mr. Bennett needed to deal with it, and
ills was getting in touch with Mr. Bennett.

I241 Q Okay. You’re not anticipating at this time that
I 2 s I you’re going to be a primary person dealing with this

I
/

,

I

,

I

I
,
/
!
I

Page 70
( I I scandal?
121 A That’s correc!.
f31 Q Because -- why? You don’t do that kind of stuff,
I 4 I or because you already realized your potential as a witness?
I51 A
fsimatter  -

No. because I thought of this as kind of a Jones

I71 Q O k a y .
A

i t I keeping in Mr. Bennett’s office an
Q

- whti we basic&$  had ~n~*~~o~~~~ut
out of the

!I01 Okay. W&at happens next in temx of your
11 I 1 interaction with this event?
f121 A
!I31

I don’t think anything else happened on Sunday.
0 All ht.

i ::i Bennett.
A I thin Ms. Mills was going to follow up with Mr.s
And I don’t think there were stories that were -

[ 16 1 there were no stories. I think, written off of this.

Page 71

Ill Q All right. Did anyone tell you not to go into the
I 2 I White House that dav?
i3i A No. ‘

!:lSundav?
0 Okay. Do you usualty go into the White House on

i6i * A I usually don’t 0 to the white House on Sunday.
171 KS usually my one day I stay 3,ome.
1st Q Okay. Then that takes us to - let me ask you
rslthis.  At some point in time during this time period between

[ 1 o I the date of the deposition and The Washington Post story -
[ll~that wouUAb” Jganhz;7th through Zlst -
Cl21
11.31 Q - did so&bod
~14 1 trying to get employment for My

tell you that Mr. Jordan had been

A
s. Lewinsky?

I don’t think so I think I learned about that -
!:%vell, I think I teamed about thht the day before The Post
rr7lstory fFom The Post re
1181 Q Okay. k

rters.
ot from anybody in the White House.

[I91 A  Coned.

t%eamed
Q All right. Do you know whether or not - have you

at any time whather or not Mr. Lindsey knew that Mr.
tz2 1 Jordan had been trying to get a job for Ms. Lewinsky?

A If 1 understood the
!::i know that Mr. Lindsey knew that h4

uestion right it was dii I
r.

fzslher a job?
Jordan wab tryini to get

Page 72
Q Well, have you learned at any time that Mr.

I: { Lindsey, let‘s say - let’s assume you‘re coned and the
[ 3 I Drudge story broke in the eally morning hours bf the 18th.
f41 A  Right.

Q That prior to that time - have
jz!tiime that prior to the 38th Mr. Lindsey knew hK

ou leamed at any
r. Jordan was

[ 7 f trying b gz a ~;o;;~ng to help Ms. Lewinsky get a job?
I81
f91 Q No?

1101 A I don’t unde~tand  - I think the answer to that is

rl7iDrudqe -imj - A I don% #+inkso.

f:ifMs. Mills.
Q Okay. And how about Ms. Mills? Same question for

i21i A I didn’t place Mr. Jordan in this story, so I don’t
f22lthnk -think that.
I231 Q

A
But he ot placed as soon as it broke.
Sy The

[::lPost on the Tuesday.
Bost. At least I knew about it from The

-.-_ _ ,.._ _ ~... _ ~~~
Page 67 to Page 72
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Page 73 Page 76

111 Cl Assuming that somebody has told investigators -
othetical -

Okay.
-\ .-uasi hypothetical. Assumin that somebody has

15 I told investigators t at R was no secret in the &ite House
16 1 or in certain parts of the White House that Mr. Jordan was
[ 7 1 looking for a ‘ob for Ms. Lewinsky. is that something you’re
I A I in a oosition Io affirm. denv. or iust can’t soeak to?

[I : briefing with the President, but he was meeting with Prime
12 ; Minister Netanyahu.
(31 We have what is described as a ool spray. That
[ 4 1 means all the reporters come in and the
[ 5 1 they shoot some film and they can shou

7 c&k pictures and

161 think we had the same basic Ian.
questions. And I

Q 6And does the resident - you’re actual1
Iii I should back up to the 191h. Were you present when ti

- maybe
e

1 TJ 1 President was being briefed in any sense?
[lOI A I don t think so.

Cl
i :: 1 being briefed?

Okay. Were you present on the 20th when he was

:13: A I mean, I don’t have a specific recollection of it.
(14 ! but it would be a normal thing for me to be there.

Q Qka . Do ou recall at that point any substantive
I:iidiscussion  by him. rke.?
L 17 1 like that?

“I&  story isn’t true,” or anything

A No, not - not on - I just - that’s why I don’t
I :“,  i know whether I was in the briefi

Q Okay. Anything XoFbe 20th. Tuesday, the
:::;2Oth. about the scandal?

A I learned - I think the only new fact I learned
I::lwas that - back to our friend, Mr. Drudge - Mr. Drud e had
[24]re oned that Ms. LeWinSky )rsdtameintolhe%?it~

R ‘.
&use

[25 1 a er mldmght on numerous occasions. I think.

L-i .

[Yl A  I wasr;‘t  awii&of it. ’

I101
[III i sOo”%on’t  know what it means to not be a secret.1 Cl All right. Have
i :t 1 anyone was aware of it before r

ou subsequently learned that
he Drudge story broke, not

(14 lfrom the press, but from any source other than the press?
I151 A

Q
M only knowled e about that is from the press.
Okay. All right. %nd I take it that means no

i:;lone has even confirmed it, somethik that ydu initially read
[ 18 1 in the press.
I191 1’11  ive ou an example. You read in the press,
r2olas  an examp?e My.s Mlls knew that Vernon Jordan was looking
12 11 for a job for Mdnica Lewinsky even before the 18th and later
r 22 t YOU ask Chervl  Milk. “Is that true?” and she says, ‘%es.“
i23j- In othei words; what you’re sa
[ 2 4 1 complete knowledge on this topic is rom the press.Y

ing is, yoljr

I251 A I’ve got to tell you. I’m not doing fact-finding

Page 74
[ 11 here. So I’m not going around asking people -
[Zi Q  Right.

A -what did they know, when did they know it. But
t : i my knowledge is from the press.
IS1 Q On that ooint.
isi
[71

A Yes. '
Q Probably on some other points, too

181
[Yl

(101
llll

A Yes.
0
A Its arbn Luther Km s Birth ay.
Q

qkz. Now, Mond?;,mor!-iin+  what’s happening then?

What are YOU doina.~~.
i :: i in m

A I had a - I-always fiave a communications mt

d
office and even though It was a - since it was a

[ 14 1 hol ay, I think some people participated by phone. But I
[ 15 1 was in the office, had a meebng.
I161 The President was going to do a service on Martin
( I 7 1 Luther King’s Birthday. We dealt with that event, who was
(181 oing to staff it. I can’t remember who went with him. I
1191
rzal!&f.  Ant with him.

ink It was &latthews, who’s the other deputy of chief of

sting

.__~~ .
I211 Q Oka

A I ha(r
%iClO. so I know I didn’t ao - I didn’t ao with the President.

a separate meeting wtth the head of the AFL-

i;;jAnd’the  few of us whci %ere dealin -with what was
[zslvis-a-vis the press, et cetera, I thin&

oing on
understood tha this9
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[ 11 Drudge Report was still hanging out there, even though I
[zlthink no news

AnB
apers had icked it up.
I didn’t briefthe President that morning but

I:; I think that we decided that the right answer was just tb
[ 51 kick the question to Mr. Bennett.
[61 .Q O k a y .

ii; Drud
A If the President was asked by the press about the

e Report to ‘ust have him respond to that - he should
(91 refer he question9 1o Mr. Bennett.

I101 Q Are
[lllanybody on the l9tz

ou learning anything new factually from
?

Cl21 A
Q

I don’t think so. not on the 19th.

i ::i factual1
And I take it, you hadn’t learned anything new

[ 1slYou’ve r
beyond wiat you’ve told us on the 18th also.

old
[16]tight?

us everything you know factually at this point,

[I71 A That’s correct.
Q So there’s a discussion at some point “Let’s kick

I : ii it to Bennett if he’s asked,” when he goes out for this’event
120lrelated to Dr. King.
I211 A

Q
That’s my recol+lection, yeah.

i::iinteraction you have.
All right. What s the next Monica-related

i::iday.
A

And,
We kind of go through the same scenario the next

again, I don’t remember whether I was in the

Page 77

111 Q Qka.

I:isaid.
A I don remember exactly, again, what the reportr

Q
I Z i cut you off?

Is there a sense that things are getting - did I

A
I’m sorry.

And I said - I believe I said to Ms. Mills, “We
17”;  ought to be_ able_ to knock that down if that’s not true.”
181 Q Oka .
[91 A And rthink she told me it wasn’t true.

I101 Q O k a y .
1111 A They had no records of it being true.
[I21 Q
1131 A

That she had come~aftermidwi@t?

0
Yeah, several times after midnight.
And meanwhile is she telli

?
you anything new,

i :: i anything that she knows about - is sti tel In& vpu anything
[ 161 new or OM that she knows about Ms. Lewins y .
[I71
1181

A No.
Q Is anybody doing that?

i19i A No. - - -
1201 Q

A
In other words. you’re tracking the story.
Tracking the story, h

t::! B.S. and it’s going to go away, and %
ing it’s all, you know,

[231Rep&t.
at it’s only a Drudge

Q Any pending sense of worry about this as more
i::;details emerge?

Page 78
Well, no more details had erne ed, but -

Well, at some point he s arts using her‘9

[51
[61

AQ s*qe, ti~ov recall.
- I on t remember that. I don’t know.

[71
(81 4 YOokuhave to tell me.

Q Okay. Tuesday, the 20th. I think is - we’re up to
1 :ziTuesday.  the 20th.
1111 A Mm-hmm.

Q The story comes out Wednesday, the 21st. in the
i ::; hard copy Post.
[I41 A Right.
I151 Q
il6jeditiOn.

And presumably at some point on the Internet

[I71 A
[ IE 1 that’s true.

Right. Oh, I don’t know that - I don’t know that

El91 Q Okay. But certainly on Wednesday it comes out.
[201 You were talking before about somethin
(211 from a reporter. I can’t remember right now what IQ.

you heard
IS,

(221but -
.A Yeah. The Post called in for a response to their

i::istoty that they were running on the 21st.
I251 Q Okay. When did they call, on the 20th or Zlst?

O I C - S t a r r Pa@ 73 to Page 78
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Page 79

A On the 20th.

Page 82

i2i Q Oka
A The &ost was hunting the story on Tuesday that

i :!would publish on Wednesday.
I51 Q Okay. And who did they ask for a response?
161 A
171 Q

They were looking for any official response
Oka

IBI A I thinY,
And did they get one?

Mr. Bennett res onded to it.
t91 Cl Oka Do you rememEer what he said?
101 A

Q
No. mean, I think he -Y

111 All ri ht. You still haven’t had a substantive
12 Idiscussion  with the Bresident about this, correct?

I131 A That’s correct.
1141 Q How about with Mr. Bowles?

A I think the first time I had a discussion with Mr.
I :~~Bowles was after the - I don’t think we talked about the
; ;;) Drudge  Regonbkay.

A I don t think we did. I don’t remember doing it.
~:~~I think, though, The Post story was significantly different
I 2 I 1 in one regard, which was The Post put the Time Magazine and
t22jthe Newsweek magazine story krnd of together.

The
r

satd that this was being invest’
is:,‘Starr  that - I hink they - I think that was the !?

ated by Mr.
rst

[ ;s 1 time i learned about the Vernon Jordan issue as well.

they

111

Page 80
Q Oka
A But tXat Mr. Starr had gone to the Attorney General

i:iand asked for an expansion of jurisdiction at that point
14 texbansion  of iurisdiction.  so that this was not Dart of the
i 5 i St&r investiibtion.

Q Okay. It was much more serious when The Post story
176;is published both because of the new facts some of which
181 ou’ve  elucidated. and because it’s published in The Post on
[Y 1 he front page as opposed to the Drudge Report.r

1101 A
[Ill Q

Both of those thin s are important.

[I21 A
Okay. Did you tak to -
And think talked to Mr. Bowles about that.

1131 Q Okay. And that would have been on the 21st.

I ::i repotter.
A Yeah. I don’t recall actual1
I think that the people who dealr.

talking to a Post

116 1 came and told me this.
wdh reporters

1171 Q And that was on the 20th. correct?
1181 A On the 20th.

Q Okay. Do
~:~~9owles, whether it would K

ou remember when you talked to Mr.
ave been -

(211 A I think this wouM be late in the afternoon or
rzzleartv in the evenino..~~. _
I231 Q On7
1241 A On the 20th.
[251 Q O k a y .

111 A I think.
[21 Q Okay. And tell us what you remember about the
[3lUDnvenatiin.
[41 A I told him what The Post was going to write the
rs~next day,._and that, you know,
r61was stanrficant. senous. a bat

it seemed, you know, that this
.

- Q
d story.

‘Okay. And did you all talk about in any way the
Iilfact that you had thts intersection, so to speak, you and Mr.
tg1Bowles. atps;%;,e intersection connected to Ms. Lewinsky?

I101
[Ill Q And tell us about that
1121 A He said to

--_-. _..-_.
.~~. a
tl3jhad really talked about thirzv<r

ain
w

I think - I don’t think we
e weekend. I think he

Page 81

[ 14 1 said to me something to the effect of, “I  don’t think we did
t 15 1 anything wrong. Didwe do anything wrong?”
1161 Q Meanino vou and he.
i17; A  M e  andhim.
[I81

i:i;about it.”
Q Okay.A And sard, “No, but we probably shouldn’t talk

I211 Q All right. And did you talk about it after that?
[221 A No. -
1231 Q
124  1 bu

And when you say “it.” you mean the story - the

t25]allr%id?
eoning story in general or the particular things that you

Page 79 to Page 64

Cl1 A The latter.
Q

i: idone. What did you talk a
Okay. So oil didn’t tatk about what you aH had

[ 4 ljust in general?
Lut with respect to the story,

[51 A I think that -you know, it was a stunning story.
[ 6 1 I think it’s fair to say. and that we didn’t real1
17 Iwe were going to deal with it. other than try o get Mr.Y

know how

I 8 ~Bennett to deal with it -
i9i Q All ri ht.

[lOI A - an% hope that there was no substance to it. 6ut
I 11 lat that wint we reallv didn’t know.

’1121 Q Alj right. It’s fair to say that you got a tip
I I 3 1 that whoever had the call with The Post reporter had the
[ 14  J eneral outlines of what The Post was going to be reporting
,151we next dav. . .
i16j & Yeah. I - you know, I put Mr. Jordan - I don’t
[ 17 1 know whether I knew Mr. - I mean, that I might have read the
rlelnext dav.
i19j _ Q T h e  Jordan-

A
!:~~investiiatina this. was. I think. al tn The Post s or-v the

But the Ken StanTece, that ther were

izjnextdsy. ” ~’

I::lJorrJan
Q Okay. You’re saying

P
art the day before the 20th.

tz51of it on he 20th.

111

Page 83
A I -ust don’t remember -

r21 Q dka
A if that was something that they had told us

i: ;about or hadn’t<old  us about.
[51
I61 AQ
[7]might give

gk&Le The Post will ask for a reaction and they

I B 1 whole sto
you threequarters of the story, as opposed io the

‘6
r:i!Mr. Hilley? You didn’t say like, qy the way,, Hilley s

Sure. Okay. You didn’t tell him anythin
9

about
no

[I 11 going to wp ‘ha;.  letter of recommendation ?
1121

Q Okay. What happens next? That’s on the 20th. Any
I :: {other thing you can tell us about this in general on the
t1512Oth?

A I tried to find Mr. Kendall Mr. Bennett Mr. Ruff.
;:76;Mr. Lindsey, and Ms. Mills. I think I talked to virtually
c I 8 I everybody.
[I91 Q All ri ht.

A I sai8
Let them know2

I:! I couMnY let this story run without
that we had to react to The Post because we

any
I221 Q bor#Okay. Did you all react, $~?!?rt&&?
I231 A
t241 0

Bennett I think, reacted, as I recall.
Okay. bo you recall what he said?

[251 A I - you know, I think he gave some general denial,

Page 84
111  but I don’t remember -
I21 Q Oka . What about the -what next?

I:iof us felt.
A I think he said, “I smell a rat,” a sentiment many

::;20th?
Q Okay. Anything on the 20th. anything else on the

A
iii the evenin

That was kind of late in the afternoon or earty in

[ 9 1 had talked9
so we - essentially, that shut - once we - I

o a round of the lawyers, somebody was
[lotget back The Post, and I think we conduded  that Mr.5e

oing to
nnett

[ 111  was the
“9
ht person to get back to The Post.

(121 t was over until the next day when we knew -
[I31 Q O k a y .
[I41 A I mean, I went home and went to bed.
1151 Q O k a y .
1161 A Got up in the morning and read The Washington Post.

All right. Again, no one’s giving you any new

All right. On the 21st The Post story comes, all
f211 heck breaks loose. correct?
i22i A That’s correct.

E2lst?
Q What happens -what’s your morning like on the

i25j A Gloomy.

nGStarr
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Page 85
[II

2 %!%ci our regular morning meetings.
15 i people really werenY sure how to deal with this, how to

I think the

f 4 1 react to It.
I51 Q O k a y .
161
171

$ A&v$ztt  in to see the President.

I 17 jthink we said anything
[ 18 1 this specifcalty to Mr. Bow&. He said, “Enkine,  I want
113 1 you to know that this story is not true.”
[201 Cl What else did he say?
I211 A He said that -that he had not had a sexual
[ 22 1 relationship with her. and that he never asked anybody to
f23lhe.
!24]
I251

Q Oka . What else?
A I Ihit& that’s all he said.

Page 86
Q Oka . What was the response of Mr. Bow&.

Iii yourself, or Ms. &hews?
A I think we were trying to kind of - you know, I

I:l]think was an intense or a tense penod, and we were just
(5 1 byin

Ii!
to, you know, kind of, I guess, buck all of our

I 6 ISDI s UD a little bit. all four of us. not iust his in
i 7 j p’articular.

.
I91 Q

A
Ail iht. Who said what?
I don remember. I mean, I don’t think anybody

r:ilsaid anvthing. I don’t know that there was all that much to
illjsay.  _ -

Q
I::lto handle it?

Did anybody give him any advice about how he ought

1141 A I don? think at that point in that meeting we did.
[ 151 I think that there was the - Chuck was dealin 1
t161Mr. Kendall, the President’s bwyer in this maP

with Kendall,
er. and Mr.

I 17 1 Bennett, the Paula Jones lawyer, and the
[ 18 1 t

were going to get

rl9ttoOQlim.
ether later in the morning. and we satdywe would get back

i2oj Q o k a y .
A He had some previousl scheduled press interviews.

i%;My recollection was those were sche4zuted for fairly early in
tz31the day, and I think we moved those back till later rn the
tzslday so that we’d have time for Bennett and Kendall and Ruff
[zs]and company to get together and figure out how to react to

Page 87
[I 1 the story. Obviousty,  the President was goin to be asked
tzlabout this and to give us time to kind of brief?irm.
t31 Q
r4lday.

You were gloomy. I think you said it was a gloomy

(51 A
161 0

It was definitely a gloomy day.
Were

A
tiiit was a shocki

I was eeling - you know, it was - I think that1
ou feelrng gloomy?

Q r%slto% describe the President’s demeanor in that
: :,‘1  meeting you had w&r him that morning?
‘11, - - A
'121 Q

Intense.
Okay. How do you mean?
He was forceful when he spoke to us. spoke to

When he made the denial?
YeS.
Okay. Did he appear to be affected by the story?
Y_eah. ._ _
Bothered II

(201 A
Q

Oh. I’d say x
the story?
e was bothered by the story.

I don’t know how soon this came out. I should
I::; know and I’ve just forgotten. I don’t know if this was in
[23 1 the ori inal Post story, but fairly early on there were - I
t24jmight&ejumpmg  ahead a little here. Fairl
[ 2 5 Iwere reports of several visits to the White !i

early on there
ouse by Ms.

OIC-Starr

Page 88
[ 11 Lewinsky and of several courier messages sent. I’ll  focus on
(2 1 the visits.

Did the President ever speak to that issue with
I : 1 you, the issue of If he didn’t have an improper relationshi
15 1 with Ms. Lewinsk
[ 6 ] ever speak to thaY?

what was she doing there so often? hid he

A He said to me - I don’t think it was in this
Ii ; conversation I think it was a couple weeks later. He said
[ 9 1 to me that aher she left. that when she had come by she

11 o 1 came  b
[ 111  either By

to see Betty, and that he - when she was there,
etty was with them - either that she was with Be

?[ I 2 1 when he saw her or that he saw her in the Oval Office wrt
I I 3 1 the door open and Betty was around - and Betty was out at
t14lherdesk.
1151
1161 2 sook$!~t  they weren’t alone in - you know, in that
I 17 1 sense, that the door was open -
riai Q O k a y .
I191 A outside the door.

Q
- and somebody was standin
I apologize that I’m jumping a 3,ead a liile bit.

i:yibecause we were at the Zlst, and now you’re saying this
t22lwas  -
(231 : A I think that might have been maybe like the 23rd.
I241 Q Okay. Is thete efrotberexptenetien-by-the
t2s1President in your presence between this denial to Mr. Bowles

Page 89
[ 1: on the 21 st and this conversation perhaps on the 23rd that
12 1 you’re telling us about?
131 A
[ 4 1 question.

Is - I’m sorry, but you have to repeat that

Q Sure. Is there another conversation - you’ve
~~~mentioned the denial in front of vourself and Ms. Matthews

t
I

i 7 j and Mr. Bow&.
[ai A Right.

Q And now you’ve mentioned this other conversation a
fo’~couple of days later about sayin

i!!
that when she - she would

111  come  by to visit Betty after she ft the White Ho$s$pnd
lzlshe would either be visitingBettymr+heWkd
t 3 1 the door - it would be in the Oval Office with the door-
141 A

Q
Wfih Betty there or the door would be open.

151
ld]door -

Okay. And presumably with Betty right outside the

171
181 wasn’t inside; is that correct?;I

1191
t

That’s correct.
Any conversations between those two where he gives

I::; any kind of - repeats his denial to you in your presence or
t22jgives an e~plana3a~n at all in your presence?
1231
1241 Q All right. Tell us about that.
[251 A We had a couple conversations in which he cieared a

Page SO
t 11 statement for McCurry - that he just cleared it, that had
;; ; been prepared b the lawyers.

Q day
A He sakl that the la ers si ned off on this, and I

~:~double-checked and said yes, and e saiw% .g “F i n e . ”
t61 Q

A
Okay. These were public statements.

I71 Publrc statements -
[ai
[91

AQ Okay .

Q
- that said no improper relationship.

1101 Oka
A

Other than - I’m sorry, go ahead.
And hen we repped him for the press interviews,r

i :: i which he did do on that W&esday.
I131 Q Pm-set .inte@ews.
Cl41
[ISI

6 pdayt intetvtews.

A And hen he met with Mr. Arafat the next day, andY
i :76iwe had an$her;;ssion. kind of getting ready for the press.
[Ial
Cl91 A On a I those occasions Mr. Ruff was there. kind ofY
tzojled the prep and said, basicall
[ 211 you know, they’ve made two a legatcons. that you ve had a

7, “You  shouldn t go beyond -

[ 22 1 sexual relatronshrp, and that
i 23 ] to not tell- the truth, and you sK

ou ve. you know, told people
ould deny those.” You know,

(24jthe  President was denying those things, but, “You shouldn’t
t251go beyond that.”

Page a5 to Page 90
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Page 91
[:I Q Did he indicate he wanted to go beyond that?
1” A I think he was getting that advrce from his
[ 3 f counsel,  and he was taking the advrce.

Q Oka
ii jOkay. It’s  a 13-pa liy

Other than - can I ask this question?
question. Just kidding.

[A! Other than the statements that are being worked on
[ 7 : that are for public consumption -
13:
[j‘ “a  Righ’.- You will say this” -
13:
1::

i?::
“a Right.and, ‘The lawyers have cleared this” -
; Right.

any other statements by the President to you or
i :: ‘in  your presence where he is speaking substantively about the
t15jaltegations?
[16!
r17.Bowles -

I mean, you’ve mentioned the denial to Enkine

iisi Aa Yeah, right.
- and you had mentioned what he said to ou about

[:i:Monica coming by after she was transferred out. apparen
:

on
rzl:the 23rd.

$

izzi
tz3;by him?

Between those two times, any substantive statement

1241 A
t2s;Friday.

I had one conversation with him on the morning of

Page 92
I’ :[I;

Q The 23rd in the morning.
A The 23rd right.

131 Q Tell us about that.
[4! . A See, we were getting read to do the State of the

and he was working on the S ate of the Union
ii j %r$ft%% his study.

r

[ 5; this is
I went back there just to kind of get him going -

first thing in the momrng - and he said - you
[ 5: know, we sort of get en

[IT : and he said he was wo8.
aged. I asked him how he was doing,
rng on this draft. and he said to me

(1:: that he had never had sex with her, and that - and that he
[ 12 : never asked - you know, he repeated the denial but he was
[ 13; extremely explicit in sayrng he never had sex with her.
I141
Cl51 4  .FrZvvZaVZFan’

Q
~:~~specific than sex, than the word “&?x.~

Okay. Not explicit in the sense that he got more

[I81 A
1191 Q

Yes, he was more specific than that.

A
Okay. Share that with us.

I:!isome spate of
Well I think he said - he said that - there was

rzzrsaid  that he ha*41r
ou’know what sex acts were counted, and he
never had sex with her in anv wav

i2jjwttatsoever -
i24j
(251

Q Okay .
A -that they had not had oral sex.

Page 93
t11 Q Oka . You had started to talk about the - I
[21 MR. WISENBERG: The
r3jask a couple more? Hearing no out8

want me to show up now2 Can’ I
reaks, I’ll  continue for a

(4 1 while.
I51 BY MR. WISENBERG:

I

Q
if I think was on the 23rd also where he mentioned the

You had mentioned this other conversation that you i
[B 1 circumstances of Ms. Lewihsky  coming by -
t91

Aa Right.
I:!idifferent conversation?

after she was transferred. Okay. That’s a I

I121 A I think that’s later in the day.
I131 Q
(14 1 in

Okay. Let’s go back to the first one. No question

f
our mind he’s denying any kind of sex in any way, shape,

1
f151or orm, correct?
1161 A That’s correct.
I171 Q All right. What else did he say at that particular /
I i 3 1 session?
1191 A He said to me, “I don’t know how I could put that,
[z o 1 but thaYs the truth.”

Q Okay. Now, what about this meetin that
i::lis later in that da

ou think ~
Y.. 9

? Have you R saitI
tz3labout thatit thGeg;rnt rn time,

iven us everythin
he Betty Cur-tie s uff?

p

1241
I251 Cl Okay. And was that speaking specifically to this !

Page 94
[ 11 issue of how many times - I mean, what context did it come
t2linto?
t3; A I think it was - the context was that was where

EL tnterchanaes are Penerallv between the
iz3jlawyen. and I encoura ed that. - - _

Q
I::ithe 23rd. when you were in t e study with him?

Right. &ere p akmewithbinton thatmoming,

Page 95
[11 A

Q
Yes, it was he and I.iust he and I.
Did he mention anyt ing to you the Plst, 22nd. or

I: ;the 231-d about hi being involved in kind of ministering to
14 ]Ms.  Lew\nsky?  She was a troubled
[ 5 lministerin to her or counseling heR”

non, and he was

‘A No.
.

I61
171 Q Did he ever say anything like that to you?

I201
(211
1221
1231
I241
1251

That% next week, right?
A Yeah.
Q
$

Okq  When do you actually leave?
l$i&~~day. around noon.

A R’ ht.
0 day. 1’11  be contact with your attorney about

Page 96
[ 11 scheduling.
121 A  Oka.

MS. WtS&NBERG: Do we want to ask the witness to
ii :step outside for a couple  of minutes before we excuse him for
isjthe’day?
t61 THE WITNESS:

MR. WISENBERG:
I think they’re ready to go.

Why don’t we - I’ll  tell you what.
1; iI probably won’t ask you to come back in but I’ll  ask you
[ 9 1 not to leave the area where your attorney k.

Cl01 THE WITNESS Oka

[::iexcused?
MR. WISENBERG: A% right. May the witness be

[I31 THE FOREPERSON:

1191
I201
[211
(221
t231
~241
t251

pa$e  91 to Page 96 OlC-Star+
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Page3
P R O C E E D I N G S

Wherfxpon,

JOHN DAVID E’ODESTA

was called as a witness and, after having been duly sworn by
the Deputy Foreperson of the Grand Jury, was examined and
testified as follows:

EXAh4lNATION

BY MR. WISENBERG:

Q Would you state your name for the record, please
A John David Podesta.
Q ArcyoutbesmeJohn~vi~Po&stawho~cd

&-rontofuslastweek?
A  Yes.

Q Andthisisyourthird-
A_ Was that a trick question?
Q No. Not at all. You’re not a John Podesta

impersonator or anything like that.
i ie saw ‘The  X-Files” over the weekend I don’t

Imow.
Q And this is your third appearance in front of the

grand jury. Is that correct?
A Yes. The third before this grand jury.
Q Each time you have come, we’ve gone ovex  some of

your rights and responsibilities as a grand jury witness.
Do you need to have those reviewed for you?
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page A
A No.
Q All right. And you are here again with your

attorneyhfr.  Kadzik?
AKhik.

Q Is that D pronounced?
. A K-a-d-z-i-k. Yes. Kadzik.

Q Kadzik. $kay. Before we go - we were on our
cbronologicaltrailwhichwilIendatsomepoint,w+xenot
goingtodoevery&yframJanuaryupuntiltheprescnfbut
Iwanttogobaclcforalittlebitandaskyou,didyouevez
giveacopyoftheDmdgeReportto--anyoftheaeDmdge
Reportsthatwerecomingoutbetweenthe18th,Ithinkthe
early morning of the 18th and the Post article, did you
yourself give any of those reports to anybody?

A Not that I recall.
Q Did you tell anybody, other than the people you’v

testified about, tell anybody about the Drudge Rep&?
A No, I think that there were at least a few people

intheWhitcHouseknewaboutitand,asIsaid,Ithink~
anticipated in our normal fashion that we get toge&r evuy
morning in my office just to think about what questions migb
get shouted at the President, and so that came up prior tr
the Post story because it was on the Drudge Report.

Q Did you - you mentioned a meeting, a normal, daily
meetine involvintz  vow-self.  Mr. Bowles and Ms. Matthews.
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1 A Correct.
2 Q And you mentioned that it was on the Zlst, the day
3 of the Washington Post article, and this was tbe President’s
4 fvst denial that you heard personally of the story. Is that
5 correct?
6 A That’s correct_
7 Q Do you red whether  or not in that conversation
8 or in any other conversation hfr. Bowles urged the President
9 to get the story out as quickly as possible?
0 A I don’t specifically recall that he did that,
1 especidlly in that conversation which I think was -- my
2 recollectionofthec.onversationwasitwaslcMofaone-way
3 conversation in that the President was aware of the Post
4 storyand,again,Ihaveakiadof--itwas~~inthat
s he said to Mr. Bow&, and I kind of distinctly remember tllat
6 beaddressedittol%kine,thathedidn’tdothethingstbat
? were alleged in the newspaper.

8 Ithinkthat-mymcolkztiouisthewaywe
9 finishedupouthatwasjusttbatthelawjurswacgoingto
!o meet,&eywouldbebaektobirnantbatweuee&dtodothe
!l press interviews, but I don’t have a specific recollection of
I2 him saying that in that 4mwefsation.

13 Q How about in any other conversations? Or saying
!4 something to that effect?
!5 A Idon’t remember him saying that to the President

Page 6
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1 Q Doyou remember him saying it to anybody else? 1
2 A No. I think Mr. Elowles fairly quickly put -- kind 2
3 ofdivi&dthereqonsibilityforworklngonthlsmatterand 3
4 focused tbe work of the counseI’s  oftice as bandhng it. And 4
5 soifhehadaviewabouthowtohandleifIdon’tremanber 5
6 it other than to essentialIy  hand it off to Mr. Ruff, the 6
7 WhiteHousecounstltodealwithitandthefcwpeoplewho I
8 &ah with the kind of public affairs, dte press reaction 8
9 si&ofit,whowoulddeatwithMr.Ruffandtharbemostly 9
0 got out of it. 0
1 So, again, if he had a strong view about it, I just I
2 don’t recall it, but within a day or two he wasn’t really 2
3 participating in any discussions about how to deal with the 3
4 press on it and certainly not in any, I don’t think -- I’m 4
5 not aware that be was dealing with any discussions with the 5
6 lawyersaboutwhattheywendoin&abouthowrohandiethc 6
7 matter. 7
8 Q Did the President directly or indirectly in the 8
9 fmt few days after the scandal broke, did he ask you 9
10 directly or indirectly to reach out to anybody or to ask 0
!i otbezn  to reach out to auybody, to a particular pemcm, for 1
:2 any reason? 2
:3 A I think we were mOStiy  talking t0 him, so if YOU’R 3
:4 searching for something you’ve got to prompt me a little 4
15 bit. I don’t remember him giving any specific direction to 5

Page7
talk to people.

Q As an example, we need to get a hold of so and so
on this. Betty Currie,  Vernon Jordan, just as exmp](

A No. NO. Witnesses? NO, I don’t recallhimdoinl
that at all. Not with us.

Q What about anybody eise?
A I didn’t participate in the meetings with the

lawyers, so 1 don’t know whether  --
Q You never participated in any of the lawyer

meetings?
A  we&Ithinktherewen!~awyerS--thenWere

somdmes  Iawyers in meetings that were brieting  the
President about how to ma& including starting vimrally
thatday,onhowtoreacttothepmss.

So the lawyers came to those meetings, which I
would call, I guess, press meetings or communications
mortiqs. ButthePresidentwasmeetingsepara&lywitbhis
lawyers and I did not participate in those meetings.

Q Okay. Didanybody --
A Did I draw that distinction sensibly7
Q Itm&stood.

A Okay.
Q And I’m kind of a touchstone, kind of the lowest

eommondenominator. IfIcanunderstandit,auybodycan
handle it.

A Okay.
Page z

Q What  about somebody ek? Anybody ek ask you
to-inthef~fewdaysorweeksoftbeseandal-reach
outatxlgetaholdofmmebodywhoeouldbe&met&ed~
a potential witness?

A No. NotthatImcall. Imean,Ithinkwe-
again,Idon’treullbeingdimetedtodothis,butwe-
you know, obviously, we’re taIking to the press. There
were-peoplewereconcemedandcallingus.

IhadameetingwithMr.RowlesonthcHiIlwith
theSenateDemoc&cGurcusbutIdon’tremember-you
know, I’m just basically saying that the President had denied
thesechargesandtbatweweregoingtomoveonandtryte
accomplish ti goals that he set forth in the State of the
U&m,  but bqmid  that, I don’t -kTlIC&Odydinc(iagmC

to talk to a witness in any regard.
Q Okay. And you didn’t do that on your own, did you?
A No.
Q AndwhenIsaydimt,noone.askedyouasopposed

to direct& which implies ordering.
A No. No.
Q No one requested either. Is that correct?
A Totalktoawitness? No. I don’trecalfthatat

all.
Q Or somebody who could potentially be a witness.

Diversified Reporting Services. Inc. (202)  296-292~_^ Page5-Page8
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I A I mean,  given this investigation, I think anybody
z in the White House is potentiaIIy  a witness, but I’m not
3 focusing on anything. I can’t remember anything that would
4 kind of draw a bead on your question.
5 Q Okay. And you did talk to immbers  of the press
6 from the get-go, I take it, both on and off the record?
7 A 1 talked but not routinely to members of the press,
8 but I talked a little bit to members of the press.
9 Q Would that be primarily off the record or

IO exclusively off the record?
I1 A No,ItaIkedonthemcordandImayhavetalked
t2 off th record The press lives in three worlds. Thzm’s
13 san&ing4kdbcLgrwndwhichusuaRymcaosaWhitcHousc
14 official.
15 Q Okay. What are the other two worlds?
16 A Offthenxord,whichmeansthattheycan’tquote
t? yo~anbackgrwadwhichmanstheyquoteyoubutnotby
I8 namc;andonthencord,whi& nxans  you’re  quoted by m
19 Q Okay; And that happens aII the time, nothing
20 inherentIy -- correct? That you talk to the press?
21 A Right.
22 Q ~to~at~~~H~~~~p~.
23 A Right. But it was certainly not my primary
24 mponsibility.  Thertareottnxpca~b?taIkir@tothepnxs,
25 priocipally Mr. Kmnoziy, from tht White House. Mr.  MeCurry
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Page 10

Q Okay. Butwashekindofthperson&signatedto
be thz main interface with the pmss?

A Yes. Otkr  than McCurry’s  regular on-the-record
bridings.

Q Plus there‘s a guy named Lockhart,  too, coirect?
A JoeLockhartisthedeputypressseuenuywho

works for Mr. McCurry  in the press mcmtary’s  office  and he
would on occasion talk to the press  as well. He often
travels. Also, he often travels with the Pm&lent.

Q Lockhart  does?
A Lockhart does. So if they’re travehng,  fairly

aftezi cm domestic tips - or I’d say most often,  Mr. McCurry
doesn’t travel  QLY: of the deputy press seuetak  traveb,
that’s usually Mr. b&hart,  so he’d  be intcrf~ng  with the
President in that regard.

Q AndMr.Kennedyhasbeenthueframtheget-goof
this particular scandal?

A ICan’t remember precisely when he started, but it
was right about the time that this brake  into the public. We
had a person whc h.s become.  tind of w&l known in Washington
namd Lanny  Davis who I think OvcrlapJJal  for 8 wek  or two.

Pagem Tuesday,June23,1998
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Lnny had  worked, again, in the counsel’s office as the press
spolresman  for the counsel the previous year on the
congressional hearings on the campaign finance issue.

Q So Kennedy has thz Lanny Davis slot?
A Yes. Yes.
Q Da you know through hearsay or otherwise if any-

elszwasaskedtozxacb~utinthefvstfewweeks? In&
wor~togetapotentialwitness,wcoeedtolalkto~to
this person. Do you have any knowledge of that?

A No.
Q Is it safe to say there’s a flurry of activity

g~~~~~~~~~~~?  AndvT&n:
say scandal hits, let’s talk about the 21st,  because from
whatIgather--youcorrectmifI’mmoo&fnnnwhatI
gather from your testimony last time -

Pardon me. Them’s a knock at the door.
@merruption  to the prcceedings.)
MR. WISENBERG:  Let the record reflect that I wen

tothecloorandIopmedthedoorandIreceivedapackage
and I closed the door.

THE WITHESS:  It’s  not donuts.
(Laughter.)
BY MR. WISEHHERG:

Q Itakeitthatthemwasgrowingconcembetween
the -- I guess starting the Friday before the deposition,

Page 1:
1 ~t~~~~o~~~~~~~~z~
2 themwasgrowingconcemwithintheWbiteHouse.  Isthat
3 uxzct?  Aboutthisstory?
I A Well, I would break  that into different ekments.
5 Therewas,asIsaidinmyt&i.mmy,onFri~,wewem
6 bzsingfrwtTii~wbichatlhattimcPormdcdtilaa
7 dif-fenznt  story about Mr. Starr and his invesngatiim.  Then
B Saturday was the deposition. Mr. I&off raised a
9 conversation with me.
3 By Saturday night or early Sunday morning, the
I DNdgeReportwa!sout.  Ithinktithatpoinfthxewas
z concern, but I think it was at a relatively low level that
3 Mr.Bennettneededtohandlethis.
6 And then by late Tuesday, when  the Post called and
5 said that they had details, introduced Mr. Jordan, as I
5 meaIl, into the story. I don’t think I knew about that
7 before. AndsaidthatMr.Statxwasinvest@@it. Ibm
3 Ithinkwewereatahighlevelofconcem.
2 Q Okay. And when  you said earIier  --
1 A And then, obviously, when the paper came out, WI
I ~--y~~ow,Iwould~y~t~~ag~~of
2 conoem.
! Q All right. And it becomes a big issue within the
t White House starting on the 21st.
5 A Yes. Maybe the night of the 20th.

Page 9 - Page 12
Diversified RCDOI-~~UE  Services.Inc. (202)296-2929
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1 Q Okay. I used the term flurry of activity. That’s 1 unusual, but you would not normally expect to see on a
2 not exactly a term of art, but it’s fair to say that there 2 day-to-day basis at the White House that you saw on the 19th
3 are a number of people who start getting devoted to this 3 A I don’t believe so. 1 mean, 1 said that I had a
4 issue in its various aspects. Is that eorreet? 4 meeting with John Sweeney, the head of the AR;CIO. and his
5 A Yes. 5 number two guy over there, his executive assistant The
6 Q I want to go back for a minute to the deposition, 6 numba  tie guy is Tmmpko.  but a guy m Jury Shsy. You
7 the day of the deposition, the Saturday of the deposition, 7 know,itwasunusualthattheywnein,hutwcwcrekiDdofa
8 January 15th. You said that you wap: at the White House 8 sktdetd  Crew that day.
9 preparing forth state of the union address. Is that 9 Ihe Aresjdent went out to, I think, Cardozo  Higb
0 correct? Io School and painted the school, doing service on that day
1 A That’s correct 1 I AndItbinkbewentwitbTburgcodMar&all,wboistbt

.2 Q WboelsedoyoureeallbeiiattbeWbiteHouse 1 2 cabinetseu&ry,andmaybcsyIviaMathw%wl3oistbz
3 that day that you saw? 1 3 other Deputy Chief of Staff, but 1 don’t remember  anybody

.4 A Well, I mez&ioned my conversation with I%% Milk if4 unusual around the white House that day.

.5 andhfr.sos& Wchadawboltccamin. Iwouklsaymwtof 1 5 Q myoud-

.6 th:scniorstaffof~didpoysubstantiveworkonth:statc 1 6 A IdOn’t remember seeing, for example, Mr. Bennet

.7 oftbcunion,soitwouldhave~~numberofspeech 1 7 oranyonclikethat
8 writers led by Mr. Waldman, who is our chief speech writer. 1 8 Q All right How about h-ir. Jordan?
9 ~LyJ~T~~~~of~~~~ 1 9 A l~‘t~~.Jo~~~~~M~.
a writers, I think was tbere,~wbo had a principal role in tbt 20 Q Okay. when doyoureeallseeingbim?
!I state of tile union. 2 1 A  ltbinklsawbimtbereonTuesday.
!2 lthinkMr.Bl~thalwasthcre. AnnIewis,who’s 22 Q AlI right. Tell us wbat you ncafl about that?
13 communications director. I think Gme Sperhng,  who is the 2 3 A I remember just literally bumping into him in the
14 Lad of tbz National Ekonomic Council; Bxuce Reed who is tbz 24 hallway. I don’t know, it could have been Monday, but my
I5 head of the Domestic Policy Council; Elena Kagan, who is ther25 recollection was that it was Tuesday.

Page 14
1 deputy dilwtoI of the Domestic Policy Council.
2 Someone, I’m sure, was them from the environmental
3 CEQ,  probably Katie McGinty,  but I m’t  place that for
4 certain. lbeVieePr&dent’sstaffwastlmre,Ithi&as
5 I recall. h4r.  Begalq  who is a emnmunieations  person,
6 counsellortothePresi&nt.  Mr.Emanuelwasthmewhois
7 tbesame-Iguesstbesarnejobdeseription.
8 Sowebadalmost-Idon’ttbinkMr~Bowleswas
9 them,butlthinkwehadalmostourwholeseniorstaffthe.m
0 working on the state of the union.
1 Q Anybody tmusual  the% who you wouldn’t  norm&y
2 expecttobethere?
3 A th that day?
4 Q Right.
5 A Not tbat I recall.
6 Q Did you interface at all on that day with
7 Mr. Blumenthal about the calls you’ve testified about
8 previously that were starting to come in?
9 A I don’t think so.

10 Q How&&on--1thinkyousaidyouwemnotthem
:I at all on Sunday, correct?
!2 A Right.
13 Q How about on Dr. King’s birthday? Did you -- any
!4 people then: -- that’s the 19t.b any people there that were
:5 unusual? You would not normally - and I’m not saying supa

Page 1,
Q what do you remember about that?
A I just said hello to him. I just said, you know,

like “How’s it going?” And be said, “Fine. Things are
fine.” That was it

Q Okay.
A  Hewasintheballwaybetweenmyoffieeand

Mr. Enlanuel’s  offee. I think be was coming out of
Mr. Emanuel’s Office
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Q How well do you know Vernon Jordan?
A I ]mow him professionally, I’d say, pretty well.

I m we’m  friendly. We’re  not - I’ve nevcz hun to his
hous:todinnerorhe’sneverbeentomyhousefor~.  I
don’t think I’ve ever had lunch with him. But I’d say we’re
friendly acquaintances  in a work envinmment

Q Has be ever come specifically to visit you about
anything at the White House?

A  Theonlytbinglrecalltbatbe-andIwouldsay
that he popped in on me would have heen months hefore that
He’s a fairly close friend of Mr. Bowles and them  was a time
in the - I’d say spring of ‘97 when Mr. Bowles was sort of
rcgrettiogbayingcomebacktotheWhitcHousc,ase&immt
I’msuresharedbymanyofthepeopleattbeWhittHo~

But at that point, Mr. Bowbzs  had - the President
hadkindof~Mr.BowlsintocomingbacktothcWhitc
House in Novemba of ‘96, he came hack as Chief of Staff

Diversified Reporting &r&es. Inc. (202)  296-292~.^
Page 13 -Page 16
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By the spring of ‘97, he -- you know, he had kind

of left his family in North Carolina, I think he was
somewhat, you know, as I say, qretful of having come back.
And Vernon was a good friend. I think they’re pretty go&
fria&. AndInxnanbcrhimpoppingiaoamcandaskiqmc
how is he doing, was be okay, he seemed sort of down about
the work and the job and being there.

He was a witms  in the Whitewater  matter, not this
matter,buttheWbitewatermatter.  Itbinkthatwassortof
bothering him.

Q Bowles? Bowkzs was?
A Yes. And I think that’s the only occasion I

fununlJelw&reve7nimachUluycanXtoseeme. IKcaUbe
kindofpoppedinonmeinthatregard. Andtbenhewould

5 callmeoaQina~eandsayhowisErskiacdoingaadI’d
6 say he’s fine or whatever.
7 Q Did you ever have a conversation with him or -
8 well, let me start it this way. Did you ever have a
9 conversation-with  Mr. Jordan that was in any way, shape or
0 form about either the Paula Jones matter or the Monica
:J  Lewinsky matter?
3 A No.
,3 Q Were you ever a participant in any way or an
4 observer of a conversation he bad with anybody elsz about
5 those two matters?

J
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A No. I don’t think so.
Page 18

Q I take it, then, that since the bide&s
deposition you’ve had no convefiations  with Mr. Jordan.

A Itautedtohimoncebyphoae,samefllbjoctasmy
previously phone conversation that I’ve described.  He
actually, I think, had called for Erskine  in the office and
F,rsk&wasn’ttbere,h4r.Bowlcs,andItbinkIwasjustkind  ~
ofwalkingbyandIpickedupthepixmeandhejustwas
calling to see how he was doing.

Q Who -- again, I am excluding what you’ve read or
~inthepressorheard,doyouimowofanyoneelsewho
hasbeentall&gtoMr. JordanonbehalfoftheWhiteHouse
or who works at the White House since ttw: President’s
dcpositioc~  about tbc Monica L&n&y issue? And I doo’t  mean
nozcssarily you personally know, but do you know or J.aave you
heard, again, excluding the press.

A The only occasion that I re&.I knowing that is on
Thursday, the story came  out on Wednesday, the  21% on
Thursday in one of our press pq sessions, Mr. M&my asked
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J from the people dealing on the press side of this. we wgen’t
2 trying to get a lot of information. We wanted  to give that
3 the lawyers. And I think Mr. McCurry  said, “Well, you ought
4 to tell Chuck about that and fii out what you want to say
5 about it”
6 Q All right. There was no more elaboration on the
I
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conversation betwezn’the  President and h%r. Jordan.
A Not that I recall. I think it was very brief, but

I member  it.
Q Okay. Now, is that it? With respect to my

questionaboutanyooeinthcWhiteHouseoranbehalfofthe
White House talking to Mr. Jordan since the P&dent’s
deposition that you -

A About this matter?
Q About the Monica  Lewinsky matter.
A I don’t know of any other people who I’ve talked to

about that
Q How many conversations have you had with Betty,

Cunie since tbz story broke 011  tbc 2 1 st in any way, &ape or
form about Monica J.zwinsky oc tbc Monica Lcwinsky matter?

A Ithinktheanswertothatisnane,althoughIhave
asked her how she’s doing. Especially after her first
appearance, I was concerned about her.

Q Justbecauseofthe-
A It was like an “Arc you okay” conversation. -I

Page 21
Q And what did she say to you?
A I think especially  after her fifit testimony I

thinkshewasprettyshakenup.
Q Do you recall what she said?
A  Itriedtocomfortheralittlebit.  Is&-&you

know-justthingswillbeokay.
Q Did she say anything  to you?
A No.
Q You said she was shaken up.
A Well, I think SIX? looked  and seemed shaken up.
Q How about Nancy Hrm&h? How many c~va~ations

have you bad with Nancy Hanreich ~JIC  story broke. on the 2lst
in any way, shape OT form about Monica  Lcwinsky or tbc Monica
Lewinsky matter?

A Again, I would say none other  than one of thz day
IcamehereshewasouttheE. 1sai~“Arey0udone?”  she
said, “Yes, I think so.” And - I mean, so it’s kind of
passing, “Are you going to the grand jury today?” But I’ve
not had any substantive conversations with her aboui  it.

Q Okay. Same  question with respect to -- I’m going
to ask this question with respect to a few more people.

A Okay.
Q Evelyn Lieberman.
A I don’t believe I’ve  talked  to her at ali about

anything.

the President have you taJkcd to Vemon and the President 20
said, yes, he had. 21

Q Any conversations beyond  that? I mean in that 22
particuhu  exchange. Anything about Mr. Jordan or the 23
conversations. 24

A No. I think that at that point, again, I think 25
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1 Q Okay. Ever in your whole life or just since the
2 21st?
3 A No, since the 21st.  I may have, but I don’t recall
4 speciticaliy. Well, obviously we worked together previously.
5 Q Okay. How about -- refresh my recollection,
6 please, on how you worked together previously.
7 A she was the deputy press  secretary wkn 1 was  tix

8  stdfxcretary.  Andshebeforethatwasthechicfofstaff
9 totbe--sbewasliketbecbiefofstafftothe&iefof

IO Staff of the First Lady when we first were tire.
II Q Okay. All right Now, she was deputy--
12 A  AndIworkedwithherwhensheworkcdontbcSenate

13 Judiciary Committee. I’ve known her for a long time.
14 Q And ti deputy - when she was deputy chief of
I5  staffto--

16 A oh, deputy Chief  of Staff --
17 Q whensbewas--
I8 A Rigbt.
19 Q -- to Mr. Panetta --
10 ARight”

II Q Were you working in the White House then?
!2 A No. ThatwasafterIleft.
13 Q So as far as you know, you’ve had no convemation
14 witb her relating to the Monica Lewinsky  matter.
!5 A Correct I’m certain of that. And again, I don’t
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recaIIeventalkingtohersiocetben.

Q How about ErskineEiowles? You mentioned same of
~~n~~~you~dl~~~~~1~~
initial conversation. And I thiuk you indicated, you correct
me if I’m wrong, that you said we probably shouldn’t b
talkingabouttheaubstanceofkindofthchistoryofwhat
you and be bad done.

A That’scorrect,
Q And did you maintain that, you didn’t talk about

that with him?
A I have not taIked about mat with him.
Q AlI right. I take it you’ve talked about

tin - you’ve talked about the Lewinsky matter with him
incatainotherrespectsjusthavingtbdowithhowitneeds
to be handled  as an issue?

A very lit&.
Q Okay.
A  Helms--Itbinktbatbehaslaiddowntbelaw,if

you will, to the substantive staff that they should tend to
what they’re working in the White House for. which is to try
to get some progress on the domestic policy or national
security front, and I think to some extent by example and to
some extent just by preference, he has led tltat effort and
virtually spends zero time on this.

Q Okay. Do you recall any discussions with him other

story in the newSpaper or -- but not the substance of it.
He really kind of basically doesn’t get into it at

all and so he -- you know, it may be -- you know, kind of
whem is this going or when is it going to end but literally
conversations that last for seconds, not minutes.

He has just not gotten into any part of -- I don’t
know whether he’s independently talked to Mr. Ruff,  but not
to my knowledge.

Q Have you ever talked with him about what you all
would do, what you would do or be would do if the Pnnidan’s
denials to you turned out not to be true?

A No.
Q Would it be fair to say that the President’s denial

to you, to Mr. Bowles on that fvst day, I think what you’ve
character&d as a stmng denial, plus you’ve mentioned two
later statements the President made to you -

ACOlE&_
Q Would it be fair to say those had a strong effect

on you?
A  Yes.

Q And why is that?
A I didn’t think he was equivocating at all. He wp

I Page 23
I than what you’ve told us about about the Lewinsky matter?
2 A I think  RIaybe,  YOU know,  jUSt like literally
3 passing rtfereaces to, you how -- you know, there’s an up
4
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Page LLI
1 m-y force&I. I believed what he was saying
2 Q 1 want to talk about the twice daily meetings that

: 3 discuss, among other things or perhaps exchtsively, the
4 LewinSky matter. An you ever a participant in tho3e

: :5 meetings?
/6 A  Yes.

7 Q lheyareat~ugblywhenandwhenduringtheday?
B A wea, you sort of implied B which isn’t

49 lnle.

II3 Q Okay.
1 1 A Which is that t&y involve exclusively the Lewin&y
1:2 matter.
1:3 Q Okay.
11 0 A We had - previously, the wbole previous year,
1:5 Wehadmetonthecamp~finanQissueandthatmeeting
115 occurmd essentially after - we have the senior staff
1’7 mezting and then we have a communications me&ing,  a big
11 B communications meeting, to try to plan out the day,

I! 3 andthenwewouldmeetonwbatmigbtbeputintbe
2fI scandaUcongressiona.l  investigation pot A somewhat
2.1 different  group  of people.
2:

I 2:

2r

2:

t

I After this story broke, we started having that
1 meeting in Mr. Ruff’s  off&., but that covers anything that
I we were being attacked for. I’d say in the spring, a good
5 chunk  of that was this investigation, but we still have Mr.

Multi-Pagem Tuesday, June 23,199s
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Burton attacking us on campaign finance and we have other
umgressional  investigations attacking us on various sundry
things that they’re poking at us on.

And now, in fact, we spend -- and to the extent
that I participate in the meeting in recent days we’ve spent
agooddeatofitonhowwe’rercspawflngtotheChinaissoc
with regard to missile technology, satellites being launched
on Chinese missiles.

Q Andthemeetingsarewhattimeofday?
A we meet at about 8:45  in the morning. That’s kind

ofbccadrawabacktoabwt8:3Osothat\recanbavetimeto
discuss this China stuff. And then 6:30  at night_

Q And what would you call these? So they’re not
exciusively devoted to the Lewinsky matter.

A Yes. Ahhough  hre’s sort of a revolving cast of
characters  which  is that there are  same  people who come and
&al -- the people who deal  with this investigation,  campaign
finance, that’s kind of one group of people.

The people who deal with the China part, there’s
sort of an overlap, but some people leave and some new
paopk - UJC  National Security Cotutcil  pcopk cotw who don’t
CanetOtht-

Q Do you have a name for these meetings?
A No.
Q Okay. You are typically an attendee at these

I definition than three groups getting together,  is it
2 basically -- primarily, how do we respond to the press?
3 A Yes. There is a -- you probably know this, but
4 there  is a separate meeting of lawyers that precedes this
5 meeting, I think both in the morning and the afternoon,
6 although  I must tell you I’ti  not sure of that. I’m sure that
7 it happens in the morning, I think it happens in the
8 afternoon. In which just the lawyers meet_
9 Q And when you say the lawyers  --
0 A The White House  Counsel’s  Office and I believe
1 ihey’re-attatonepoinfthey~tallringtothe
2 outside auomeys as well in that cxmvefsation.  Mr. Kendall
3 with respect to your investigation. Mr. Bennett I think
4 might participate, I’m not sure.
5 Q Okay.
6 A So that’s a separate meeting which excludes the
7 uXnmunications  pa&  and cxclti mc. And 1 think tk focus
8 on thaf meeting is more this investigation or the Starr
9 at-large investigation. I don’t +ink they get into what
o Congressman  Hoekstra is doing about the Teamsters or
I whatever.
2 Q But this is primarily -
3 A This is a press meeting.
4 Q What I’m going to cti the twice daily mfzetings.
5 A Rjpht

Page 26
1 meetings?
2 A I would say ti. answer to that-is no. I probably
3 gothreedaysamekinthmming.  Wedothemeveq
4 moming,everyafterwon,andIprobably-soI’mthere
5 6Openrntofthetimeinthemomingand1probablyamthen:
6 maybe once a week in the afternoon.  I’ve  got more
7 nqonsibiity  on China, so I’m a little bit thaz more  often
8 inthelastcoupleofweeks.
9 Q You’vetoldusthegeneralthingsthatarr:the
D subject matters of this meeting.
1 A Right.
2 Q WhichItakeithavetodowithareasthatthe
3 administration feeis it’s being attacked on and what is
4 the--
5 A It’s kind of that cross between what the lawyers
6 are doing and what the press and the communications and to
7 some extent the Capitol Hill people are doing.
B Q Ail right. Is it an effort to brief various peopIe
9 about what the -- people who have different roles? You
D mentioned the legislative, legal and press people. For them
i tokindofgettogefbRandbriefeachotha,beonthesame
2 page? Is that a fair statement?
3 A Yes. That’s a fair statement.
4 Q Are they primarily -- you’ve told us the subject
s matter. so -- and mavlx  YOU can’t give a more snecific
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Q IS a press meeting.
Page 28

A ~~/uxxKN&&O~~  meeting.
Q Atthatme&ng,attbzsetwiadailym&ngsor

at any other meetings that you’re aware of do the
non-lawyers - wel&letmestrikethatbecauseyou’rea
lawyer.

Doesan bodygetbtiefedonwhatwitnesseshave
said either to t grand jury or to our investigators? I‘m
not implying that there’s  anything wrong with that.

A I’m going to have olfe exception to this rtde, but I
would say that vimtally never.

Q Okay.
A The=%  very little information exchanged about

what’s going on in terms of the conduct of the investigation.
It’saze&ingthat’sfocusedonwhatstoriesaxework&
wharreportasareasking,what’sgoingtobeoathemoing
news, what just was on the evening news, do we have to
respond to it

Q what’s  the one exception?
A Relatively early, you can probably place thz date

for me, thae  was one occasion which cmssed over on that
front which is that The  Wall Street Journal had post& a
stMyonitswebsi~eOnMMastRChiefNelvishadsaid
in the grand jury, is my rec&zction,  which we were told
was false and that his lawyer was codng it and I

Diversified Rmrting  Services, Inc. (202) 296-2929
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1 A That’s cdx-rect  You raised one issue with M the
2  IasttimeIwashere~chItalkedwithmylawyer~.  1
3 don’t know whether that question implies that --
4 Q Are you taIking about the meeting back in &
5 summerof ‘97?
6 A No.
7 Q Okay. What are you referring to?
8 A You asked me about Mr. Hilley the last time I wa

9 here.

10 Q Okay.
II A And I told you I had a conversation  with my lawyer
I2 about Mr. Hilley.
13 Q Okay. Ctlurr  than that incident and the Mills
14 incirknt  or the - I’m sony, the Nelvis incident that  might
IS have been Ms. Mills.
16 A It could have been Mr. Ruff or Ms. Mills, I’m noi
17 SUE which lawyu said it, but it was one of the lawyers. I
18 guess I feel that I cau be reasonably categorical that then
19 don’tdhuswbatwitnescsaresayinginthegmndjury

20 with us.

21 Q okay.
22 A &I Coullsel‘S  OffxX staff.
23 Q Are you aware that such debriefmg  is going on by
24 somebody  in the White House? And, again, I’m  not impiyiq

25 there’s anything wrong with that. Am you aware  that it is
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believe -- then the story didn’t rue and it’s become a kind
of famous or infamous case of the press, so that the Wall
Street Journal ran it on their web site but never printed
it in the newspaper or they printed a different story in
the newspaper.

So that’s - I mean, I’ve kind of thought about
this a little bit and that’s the only occasion I can think
of where people  said that was not what somebody testified
to.

Q Okay. And what was --
A  hOWIxkMi.Ug.
Q And what was false, what you undemtood  that WB:

false, was that Nelvis testified to X in front of the grand
jury.

A Right Imean,itwasavery--itwaskindofa
salacious story on the web site and the wzb  site cited
Nelvis’ testimony as the basis for the story and I believe
thatthelawyerissuedsomestatuneutthatsaiditwasuot
correct.

Q Nelvis’ lawyer. That you were told --
A  That’s  correct

Q  llratyouwaetoldatthismee&g,youandthe
other participants were told by somebody from counsel’s
office?

A Yes!.

Page 30
1 Q That the story was false and that his lawyer would
2 be correcting  it.

3 A Had cormc@d  it or issued a statement or was
4 issuing a statement, I don’t rememberthesequen%
5 Q I’m not trying to be too picky here, but the story
6 could bc  false in two ways: number one, Nelvis didn’t
7 ~tothatinfrontofthegrandjury;numbertwo,the
Bthinghesupposedlytest5edtoneverhap~
9 A 1 think - my recollection is both things were
3 true. Both-Ithinkitstartedwhhthesecondand
I therefore at least implied the fust, a, that it didn’t
2 happen and therefore he didn’t testify to it
3 Q Okay.
4 A But, you know, I don’t have real recollection of
5 exactlywhatwassai&otherthanthestorywaswroo&bad,
6 and that they were trying to correct it and that he didn’t
7 aaythethingsthathadhappenedandthereforchecouldu’t
3 have testified to them.
> Q Who told you that at the meeting? Do you remembdl
1 A One of the counsel’s people, but I’m not positive.
I I think maybe Ms. Mills, but I’m not positive.
z Q other than that incident. either at these twice
3 daily mc&ngs or anywhere else, you have not received a
I briefing on what any witness told an OIC investigator or FBI

5 agent  or the grand jury?
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going on with at least some witnesses?

A I know that it’s common practice, but I dcn’t  know
much beyond that I don’t know specific facts.

Q Okay. Amyouawarethatsonxhdyisdoiithat?
A  I’vereadthatinthenewspaper,but,asIsaid,

Idon’t~~spacificfactsdsatIuur~lyou~lawyer
XtalkedtoIawyerYorta&edtowitnessZ

Q I~it’s~~~~sp~~dI~
Mr. McCurry  has acknowledged that it goes on. I’m nd
positive. about that. But what I’m asking you is even if
you’re not told about X lawyer, are you awBn that there ate
somepeopleeitherattheWhite:Houseoractly:onbchalfof
theWhiteHouscothathmwhatyou’vcnsdinthepnssthat
one of their jobs is to debrief -

A IguessIassumeit,butIdon’tknowit.
Q Okay. To debrief witnesses. Just to finish the

question.
A Debrief witness -
Q  Whohaveeithzrbeentothegrandjury-
A That would be --
Q we& when I say witness, I’m including -
A  IguessIdon’tevenassumethat  Iassumetha!  ’

some of the lawyers Ble taking to some of the other lawyers,
but beyond that, I don’t -- I nxan,  that’s kind of standard, I

1

common nractice. I
Page 29 - Page 32
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1 Q And that would be an indirect way to find out what
2 a witness had told an investigator. Is that correct?
3 A I assume that the lawyers talk to lawyers which is
4 standard common practice but beyond that I don’t know
5 Q Okay. Well, what I was starting to say earlier wa
6 that my dcfmition of witness would include a witness who bad
7 ~inthegrandjuryor~hadtalkedtoanorc
8 investigator, so I just wanted to make sure what it is tha
9 you assume. You don’t  know anythin&  you haven’t been toll

1 0 anything other than what you’ve read in the press.
1 1 What is it that you assume goes on? That some
I2 lawyers in the White House talk to some layers for witnesses’
1 3 A Yes.
1 4 Q Okay: And would yeu also assume tbattbcywouldbc
1 5 talkingabcu~amongothertb@s,wbatthewitncsssaidor
1 6 was asked, either by an investigator or at the grand jury’
I 7 A I would be - I guess I would assume that, but I
1 8 don’t know that.
1 9 Q Okay, Do you know based on anything, includin@
20 what you’ve read in the press or what you’ve c&&cccl  from
2 1 tbatwl&indi&lualsintheWbiteHousemigbtbereceiving
22 that information, directly or indirectly? That is to say
2 3 receiving information about.what  witnesses have told the OIC
24 or the grand jury?
25 A Well, I would assume it would -- I’m like totally
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speculating. Do you want me to go ahead and speculate?

Q Yes. Because you‘re in a better position to do
that than we are because  you work in the White House.

A I will speculate and think that it would either be
Mr. Ruff, Ms. Mills, maybe Mr. Bnzue.r,  who is the Associate
White House Counsel. Maybe Mr. Lindsey.

Q Okay. Do you knew wbctber  or not that information
has been imparted to Mr. Kennedy?

A I don’t know.
Q Okay.
A Mr. Kennedy usually woti up some response, much 01

which is not about facts, but only that we’re not going tc
respond  to the facts until the investigation is concluded or
something, but he clears that with Mr. Ruff before he says
anything.

Q Okay. Do you know whether or not he would be,
based upon your speculation, because I asked you whcthef or
not that would be shared with him, do you know whcthtx  or not
that would be natural in the course of things the way the
counsel’s office works that hc would be one of the ones who
could be being debriefed about witness testimony?

A By outside lawyers or witnesses?
Q Yes. Directly or indirectly.
A I would think that would be unusual. 1 wouldn’t

think so. I don’t think they would.

.PageTM Tuesday, June 23,1998
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1 Q Okay. It would be more likely -- that scenario, it
2 would be more likely that you would hear it from a front tier
3 team such as Mills, Ruff, Breuer or somebody like that.
4 A Right
5 Q Do you know if Mr. Breucr ever talks to the press?
6 A- Well, I know he has on occasion in the campaign
7 finance  matter. I don’iknow  whether he’s talked about this
8 matter to the press.
9 Q On or off the record?

IO A Onorofftherecord
II
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Q Are there sub-meetings of these twice daily
meetiagstbatyoutverattendthatdeatwiththesamesubject
matter?

A &b-meetings?
Q Right You talked about in the past kind of

hallway conversation when you bump into somebody -
A Oh, if I think it’s something that’s hot, you know,

people might raise it.
Q But I meant something more formal, a smaller group

thanmeetsinthetwicedailymeetings.
A No. Not - no, not really. The only thing I could

remember that’s sort of like that is when Judge Johnson
unscaled tbc order in tbc executive privilege case,  there  was
sort of a slightly -- there was the lawyers plus a couple of
others, myself,  I think there was like a pre-meeting with --
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they knew I was a lawyer. I think for that purpose they
invited me in to see how we should respond to that.

Q Ail right. How you should respond to the
unsealing?

A Totheunsealkgandtknatk-Ithinkthenext
day we then discussed a little bit - they got our opinion, a
slightly larger group, Begala  was there, myself. I don’t
tbinkMr.~&lwaathem,butIthink-JoeLockhartwas
there.

They got our view about -- they asked for our
advice about what, if anything, to appeal and whether it
mattered wbctker they appealed executive privilege versus
attorney-client privilege from a public relations and
press perspective. We gave our opinion. We then left
and they had a discussion about what legal advice they
wanted to give to the President and I didn’t participate
in that.

Q They being the lawyer only group.
A The lawyer Ody group. Right.
Q I think I’ve told you - certainly this was

implicit .in your instructions that witnesses - or the ones
that you got tile firs time you were belt?  -- that witlEsses
in front of the grand jury are-not bound by secrecy.
Witnesses  are free to tell anybody what happens in the grand

jury.

__Diversified Reportinpr  Services, Inc. (2021296-292~
Page 33 - Page 36



3322

In Re: GJ Proceedings Multi-Pagem
IPage 37

Tuesday, June 23,1998
t

1

2
3
4
5
6
7
8
9
0
1
2
3
4
5
6
7
8
9
0
1
2
3
4
5

)
I’m giving you this by way of a preface to my next

question because  I’m going to use the word leak and I want t<
be clear that for my question, I’m not confining leak to
6(e) violation. Do you understand?

A Yes.

Page 39
1 A No. Do you know what the reporter was?
2 Q 1 can’t remember.

Q I’m referring to leak as just basically any non-on
the record discussion with the press. Is that clear?

A Yes. Well --
Q Any off-the-record or background discussion with

the press that involves the giving of information.
A IthinkthatImightquarrelwithyou,butI

understand what the basis of your question is.
Q All right Youunderstand-
A I think when people speak on background and

somebody says “A White House offkial  said,” I wouldn’t &I
that a leak.

Q Okay. All right. Let’s  confine it to background,
the.

A Oroffiherecord.
Q .Off the .vrd. And my question is are you aw&

of any effort to let’s say leak or disclose, again not saying
in and of itself that there’s a problem with that, any
efforts to leak or disclose off the record grand jury
information by anyone at or acting on behalf of the white
House?

3 A But the answer is no.
4 Q All right. You have talked about -- we were goin
5 chronologically last time and you talked about your
6 conversation with -- you were taking about what was going
7 on --
8 THE FOREPERSON: Just  another five minutes and then
9 weneedtotakeabreak.

IO MR. WISENBERG:  Oh, okay. Do you want to do it
1 now? I’mkindofa tanatura lseguepoint .
.2 THE FOREPERSON:  Okay. Why don’t we take a break?
.3 A little ten-minute  break and then we‘ll be right back.
4 THE~TINESS: Tenminutes?
s MRwlsENBERG:  Yes. We’ll  unnegetyou  m.
6 (Witness excused. Witness recalled)
7 .h4RWlSENBERG:Letthe~~flecttheWitnCSS,
8 John Podesta, has reentered the grand jury room.
9 Madam Foreperson, do wehave a quorum?

10 THE FOREPERSON: Yes, we do.
!l MR  WSENBERG:  Al%  th% ally  UMUthO&  hUmaa

12 beingsinthegrandjuryroom?
13 mFORmERs0N: TImeare  nounauthcukdbeings
+I period in ti grand jury room.
15 MR. WISENBERG:  Okay.
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A No.
Page 38

Q~Okay:Hastheree~~been~occasianwhenaWhite
Houscs&csmanblamcdtkco~cforagrandjuxyleakwbcnyou
had information eithez first or &-hand  that it wuxk3 from
somebody acting by or on behalf of the White House?

A No.
Q Okay. Are you aware of any effort to in any way,

&apeorformattaekthecnzdibiityofapersonbytbename
of Ashley Raines?

A No.
Q There was a story a while back early in the

investigation about Ms. Raines and what she did or didn’t
tell investigators. It had a line at the end that said
something to the effect of “Sourazs  at the White House
indicated they’re prepared to attack her credibility” and
that’s the basis of my question. You have no knowledge of
any such effort?

A I have no knowledge of any such basis to attack her
credibility.

Q And do you have any knowledge of who might have
told that at the White House to -- and I don’t want you to
speculate, do you have any knowledge first or secondhand of
who might have imparted that information if anybody to --

A To a reporter?
Q Yes.
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Page 411
THE FOREPERSON:  Mt. &ksta,  you are still u&r

oath.
lXEwITNEss:Thankyou.
BY MR.  WISENBERG:

Q Okay. We had been talking ehronologieally last.
timeaboutinstanaXiJltbecarlydaysaftertbePostartide
wbentbex%zsi~~~~theallegatioast.oyauinvarials
formsandwctaUcedaboutthre&suehineid&.s,noteumting
statennznts being  cleared for lawyers.  And we wuz also kind
of going along chronologically about how things wue
happening.

Are there any other instances *re the President
either denied to you any of the allegations about tbe
Lewinsky mat&r or where you Lard him deny to others,
excluding statements, press statements, you know, statements
on television programs and radio interviews,  things like
that?

A I had one conversation with him, to go back into
thewe&,tbestorybreaksonWedne&y,wetalkedabout~
that,aadthenThursdayhedidsomepressandhehasaprtss
availability, I talked to you about my conversation on
Friday. I remembertalkingtohimoIlsundaybcforettlcs
of the union.

Q Okay.
A  Andhewasina--we,Ithi&hadcomebyreally

Diversified Reoorting Services. Inc. (202) 296-2929
Page 37 - Page 40



3323

I Re: GJ Proceedings Multi-Pagem Tuesday, June 23,1998
Page 41 Page 4

to get him to go over and to do a state of the union prep 1 lawyers and I‘m not going to substantively get into it.
2 session. 2 Q What do you actually remember about the words lx
3 Q Okay. 3 spoke at this Sunday prep session?
4 A But I think we also told him at that time that we 4 A I really remember more the tone than the words.
5 had arranged  ourselves kind of in the manner  that we have 5 don’t think he added anything substantively to the prwi01.1~
6 just been previously going over, that Chuck was going to me& 6 conversations I had had with him on Friday. He probably said
7 with the lawyen  and tim we had a communications meaing, we 7 less, but it was a different -- Friday, I thought he was --
8 wrxego~toCrytoworkthroughthis,henaededto~tUp 8 youknow,hejustseemedreallydowaandwasn’tsureexactl
9 there. 9 whatwasgoingtohappcn.  AndbySunday,Ithinkkwasback
0 You know, again, we’re trying to -- he was down 10 to, you know, the person I’m more used to dealing with
1 in those days prior to that. Keep your spirits up, the 11 Q AndItbinkyoubadsaidonFriday,tbereweretwo
2 stateoftheunionwasreallygood,thestu.ffthatwasin 12 umvexsations  on Friday. I think one you wen: pretty 6
3 it was really good and that WC were kind of preparing to 13 was Friday morning  and the other  you thought was Friday
4 deal with that and how we would handle Stmday’s  show and 14 afternoon,,  but you weren’t  as certain that it was on that
s thisandthat. IS day.
6 AndIrememberatthetimeinthatsettinghe 16 A Right.
7 hasicaIly had kind of a little bit of a change, I think, of 17 Q TherewasmoredetaiIinthoseconversationsinthe
8 spirit. IthinkheWaS --hesaidhehadhadthefnst 18 sense that -- or there was some detail. I think the one ir
9 decent  night’s sleep he had had and that he was -- I think 19 the afternoon, I think, you uxr+ me if I’m wros you
o angry at that meeting and said - basically, I think, 20 mentioned the specifics about - when you got into the issue
1 repeatea  the-denial and said “I’II  fight this and we’re 21 of the press reporting the number of visits, he gave you
s going to get tbrougb  it and I’m going to do this.” And his 22 respanst  that had to do with Monica visiting Ms. Carrie,  if
3 spirits were just sort of different. 23 yourecallandtheninthcmomin&Ithinkinthatmorning
4 I don’t think there was anything substantively 24 discUssion  you had said he denied having sex in any way,
5 different, there were a couple more people in the room, but 25 shape or form.

Page 42 Page 4
1 that’s  the only other - that’s a conversation I remember. 1 Sothere’ssomedetaiItherethatgoesbeyondthe
2 Subsequent to that, we’ve been_  largely in the -- 2 “I didn’t have sex and I didn’t tell her to lie.” And my
3 youknow,inthtmodcofdoingthiskindofQBtApnpscssion. 3 questiontoyouisistherearepetitionoftbemoredetaiI&
I We don’t talk about the specifics of the case. 4 stuff on Sunday or is it closer to the early-kind of more
5 Q Okay. What do you mean, Q&A? Prepping for 5 general deaial, “I didn’t have sex and I didn’t tell anyone-.
6 questions that would he asked - 6 to lie”?
7 A Questions, press questions. 7 A Ithintr%latter.
B Q Okay. 8 Q Okay.
9 A Here’s the questions - 9 A That’s my recoIIection.
3 Q About the Lewinsky matter? 10 Q Okay. Yousaidhewasangry. Whoorwhatwashe
1 A About the I_ewinsky  matter or about  the Independent 11 angry at, if you can tell us, on Sunday?
2 Counsel or about whatever - whatever is the topic du jour 12 A You - not you personally -
3 that the press corps is asking about. The&s always 13 Q Not me personally, but Judge Starr?
I something. 14 A Probably Judge Starr, but I think the blending
5 And we’re in a pretty standard “we’re not talking IS of the Paula Jones case which I think he always felt was
6 about this” mode, so from tbe perspective of briefing him, 16 motivated by people out to attack him and attack his
7 it’s more -- really, the goal is to let him know what 17 presidency and the Independent Counsel  investigation and
B questions are likely to be shouted at him so they don’t seem 18 the kind of cross-over about those things.
9 surprising to him when k’s standing -- he’ll be making an 19 I think he thought it was unfair and, you know,
0 announazment  in the Rosr: Garden and someone is yelling, you 20 he’s used to getting hit but I think  some things he thinks
1 know, did you read Steven Brill’s  article, what‘s your 21 are unf+  and I think he thought this was -- the blending
2 comment,be- 22 of these  two matters was unfair.
3 Q He’lI  be ready. 23 Q And he articulated that blending concern  on Sun&y?
4 A He’ll at least have kind of heard the question 24 A I may be speculating a little bit, but I think
s before, but the standard response now is deferring to the 25 he - I think that’s his view.
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Q Okay.
Page 45

A I may he speculating a little bit about whether he
was that explicit in the conversation. As I say, the one
thingI=her about the conversation was that he had --
his mood had changed to some cxtait from being down and swt
of -- I don’t know a different word to express it, but --
about the story and where it was and, you know, his feelings
that it wasn’t true, but being‘- about how to handle it
really publicly, to one in which he was just a little bit
more -- he was angry, I think.

Q Okay.
A But I don’t specifically remember the language he

used or wbetber he said, you know, be pinned this on the OIC
Q Okay.
A At that time.
Q Has anybody other than -- I’m not interested in

getting at the content of any conversations you bad with your
lawyer through this, through what I’m going to ask you, but
hasaa~~outtoyoyanybodybyoronbehalfof
the White  House sin= you got your first grand jury subpoena
talked to you about your testimony?

A Only about legal issues. I would describe it as
legal issues.

Q Whether or not to invoke certain privileges?
A Yes.

Page 46
Q Okay. Them was nobody other than your attorney

who you’ve discussed -- well, you’ve mentioned there’s a
matter having to do with Hilley, with information you got
apparently indirectly from Mr. Hilley or his attorney and
we’ve talked about that.

Other than that, has there been any effort to
dinzctly or indirectly talk to you by anybody other than your
lawyer about your testimony? By anybody whether with the
White House or not.

A Justreporters.
Q Okay. Other than reporters?
A No. And I haven’t discussed it with reporters.
Q AlI right. Now, are you part of an information

sharing wt? That is, have you authorized your
attomeytobepartofany agreRnent  by which you share --
and I’m not suggesting one way or the other whether that’s
proper or improper -- to share with other attorneys
information that you have given either to our investigators
or to the grand jury?

A I’d have to check with him about that answer.
Q Okay. And, again, I’m not asking about the content

of that, but just -
A I understand.
Q -- are you part of that. What’s sometimes called a

joint defense agmment,  but I don‘t want to get hung up on
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labels, so I’ll say information sharingvt. And I’ll
let you -- do you want to talk with your attonrey before you
answer that?

A Mm-hm.
Q And we’ll just defer that until right before we’re

done.
A Okay. Great.
Q I’ll defer that.
A So the question, though, was have you authorized

any information sharing  agrcanent  on behalf  of myself with my
attorney?

Q Right. Have you authorized it or are you part of
any, wbenz you would be -- wbenz your attorney could teU
otberswbatyoubavesaidandyoucouldleamwbatothers
have said, without respect  to what it is, you know, the
content of it.

Have you talked to anybody at the c~unsel’s  office
about your testimony  other than tbc issue of when you would
invoke the privilege? About tb= substance of your testimony,
expected or completed.

A I did not discuss the completed testimony. I think
that - I’ve told you &ve bad discu&cms about whether to
invoke initially executive privilege ad then attomey-dient
privilege and there’s  been some texture to that dieon,
but that’s it.

1

2
3
4
5
6
7
8
9
0
1
2
3
4
5
6
7
8
9
0
1
2
3
4
5

Q Okay.
Page +C

A So if.you're  excluding those conversations, I thinl
the answer is that I don’t recalI any other conversations

Q Okay. Texture, define texture.
A Well,whenIwaslasthere,wehadonespecific

meetinginmindandtherewas-sinaIalready,Ith.inl
identified that Mr.&fT  was part  of that meet& Mr. RUR
knewwhatthemeetingwas,sowttalkedaboutthatanc
whethertherewasaprivilegeq?lestion.

Q oh, the July meeting,  you’re talking about?
A yes.
Q Okay.
A Imean,so-Imean,Ithinkthatyoucan’tdo

this completely in an abstract fashion.
Q
A

Q
bit.

A

Q
A

Q
A

Q
A

Completely theoretically.
tight.
Okay. Bruce Lindsey, we talked about him a littl

Mm-hmm.
He’s a senior advisor to the President.
correct.
And a member of the counsel’s office.
That’s correct_
A long-time friend and associate of the President.
Right.

Page 45 - Page 48
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1 Q What discussions have you had with him since the -- 1 attorney.
2 let’s go back chronologically. You told us about your 2 A Right.
3 discussions with him on the day of the deposition, both with 3 Q And we‘ve talked a little bit about the approach
4 Ms. Mills and then later with Mr. Lindsey. What discussions 4 from the Hilley people. Have you spoken with anybody else
5 have you had with him about the Monica Lcwinsky  matter since 5 ahout -- or has anybody else spoken with you about since thi
6 thattime? 6 story started  breaking -- I’ll  say since the Saturday call
7 A Other than his participation to some extent in 7 of the deposition -- about those three areas?
8 these press meetings, I don’t recall having any other 8 A I don‘t recall having any conversations other than
g specific  kind of fact hased coaversations with him. Now, he 9 reporters asking me and my not answering.
0 sits in sometimes, he’s been ill for a while so he hasn’t IO Q Okay.
1 beentbaeverymuch,hutsometimesbesitsinontbekindof  II A I don’t think so.
2 public relations -- what I’ve described  as public relations 12 Q Okay. Has the President of the United States in
3 meetings. 13 any way, shape or form talked to you about any of thos
4 Q And those meetings don’t have directly to do with 14 incidents, those three incidents?
5 John Podcsta issues individually, correct? 15 A Yes.
6 A That’s  correCt 16 Q Okay. Tell us about that.
7 Q All right_ So your conversation you talked about 17 A we had just nominated Mr. Richardson -- we didn’t
8 last time that you spoke with him after the deposition and 18 norninae  him, we just announced our intention to nominate
9 you mentioned that thue had been questions ahout Monica 19 Mr.RichardsontobetheSecretaryofEnagy,andwr:hadan
0 Lewinsky. Is that correct? 20 extwlely brief conversation about  this in which -- and I do
1 A Yes. 21 alotof perxmnelstuffandIdosomeoftheconfiirqation
2 Q That’s the last substantive conversatioll you’ve had 22 issues.
3 with him about the Monica Lewinsky matter? 23 And1.saidtohimaswewerediscussingthemerit.s
4 A  IthinkSO. ThatICanti. 24 of the &ha&on nomination that I thought that the I&win&
#5 Q Allright. 25 issue - I don’t think I probably said much more than that --

Page 50 Page 5:
1 A I mean, again, other than this kind of group 1 was potentially a question that would be raised in the
2 meeting context in wl@ch Bruce rarely says anything. 2 context of his confirmation bearing.
3 So I don’t remember him saying anything about it &d 3 And hc said to me, he said, “Well, as I understan<
4 I wouldn’t describe that 8s a conversation between the 4 it,” and that was from reading the m, .hc said, “He
5 twoofusrealIy. 5 didn’t do anything wrong, did he?” And 1 said, “I d&‘l
6 Q Thekindofthreethings,threeanzaswhere 6 think so, but you should get a briefing from Chuck ahout thal
7 you interfaced, not personally, but in the broadest sense 7 ~dyouandIshouldn’tdiscusstbefactsofthismatter.  It
8 of the wor4 with the concept of Monica Lewin&y prior to 8 would be better to deal with Chuck on that.”
9 the calls you got on deposition Saturday, we’ve talked 9 And then we discussed the me& of the Richardson
0 about those,  the first is the mess&e from Bowles to the 10 nomination from his cxpczia~cc  in New M&co and what k was
1 President in -- I think you said it was in the late spring I I doing at the U.N. and who were going to replace him at the
2 of 1997. 12 UN. with, but we had a kind of fleeting conversation ahout
3 A Yes. Late spring, early summer. I can’t place it 13 this. .I pointed it out as a place where there could be an
4 exactly. 14 issueinaconfumationfightandsuggestedthatbetalkto
5 Q Right. The second is the Betty Cunie approach IS Gounsel  about it. Factually.
5 that led to your approach to Bill Richardson. 16 Q Did you specifically discuss anything about your
7 ACorrect. 17 interaction with Richardson about Monica Lcwinsky?
6 Q And the third is the John Hilley assignment from 18 A IthinkthiswasasentenceortwoworthandI
J Erskine Bowles. 19 don’t remember more than really what I have just said. You
3 A Right. 20 know,thatIaskedhimwhetherhe-Imayhavesaidthat-
1 Q You’ve talked about a brief conversation with 21 but I don’t even think I said that much.
2 Mr. Bowles along the lines of “I don’t think we did anything 22 Q What you’re telling us today, and this is, I take
3 wrong.” 23 it, fairly recently -
4 A Right. 24 A I think he knew what the issue was, it’s fair to
5 Q And I’m not interested in conversations with your 25 say. I mean, there’s been a lot of press about it But I
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Page 5:
1 identified it as an issue that could be a controversy, that
2 he could be questioned about in the context of confirmation
3 hearings, but we didn’t discuss the merits of it or what 1
4 knew about it or what I did
5 Q Okay. I think you said there’s been some press
6 about it, about the fact that you went to Ambassador
7 Richardson on Ms. Lewinsky’s  lnrhah?
8 A Well, I probably wouldn’t characterize it that way
9 but, yes.
0 Q Or on Betty CUtTie’S  behalf?

1 A Well, I’ve testified to this.
2 Q I know you’ve testified to it, but has there been
3 press about it?
4 A Yes.
5 Q Okay. And the -- I mean, I Imow the ambassador
6 issued a statement very early on about it also, some kinc
7 of a statement about Ms. Lewinsky. So I take it your
8 assumptionishekaewwhatyouweretalkingabout,buttbere
9 was no .sp&flC  reminder to him or discussion, you know,
0 “Mr. PIV+ent nzmember I had a conversation myself with
I Ambassador ~I&hardson about Ms. Lewinsky.”
2 A  Ithinkthiswastransactedinasentenceortwo
3 andIthinkheknewwhatIwastallcingaboufIknew~atI
4 was talking about, and I think he said, “Well, be didn’t do
5 anything wrong, did he?”

Page 54
1 And I said, “Look, you and I shouldn’t have a
2 factual discussion about this. You should deal with Chuck_ or
3 it.”
4 Q All right Any other time that you have spoken
5 with the President about these three  Monica related events in
6 yourlifethattookplaeebefoteMonieaLewin&ybecamea
7 household word?
B A I don’t think so, but I’m cautious about this.
? Q To the best of your recollection.
3 A  Tothebestofmyrecollection,Idon’tthinkso.
1 Q All right. Have you heard of the talking points?
2 A Yes.

3 Q Do you know either f&and or through secondhand
4 or thirdhand who wrote them?
5 A No.
6 Q Did you write them?
7 A No.
B Q Okay. You know what I refer to, though, when I
9 talk about -
3 A You’re talking about the Linda Tripp/Lewinsky  set
I of talking points.
2 Q Right.
3 A No.
4 Q Have you ever seen a copy of them?
5 A I think they’ve appeared in the newspaper.

212

Multi-Pagem Tuesday, June 23,1998
1

3 Page 55
I Q Okay.
2 A I’m sure they’ve appeared in the newspaper.

1 3 Q Okay.
4 A And that’s the only context in which I’ve seen a
5 copy of it.
6 Q All right. And you have no idea who authored
7 those?

z Re: GJ Proceedings

, 8 A I have no idea who authored those.
9 Q I believe you testified that you’re old friends

I10 with Ms.  Cunie.
II1 A That’s correct.
1I2 Q You all go back how far?
I13 A I think we met in ’ 78 and we worked closely
I14 together  then.
II5 Q And that was in the Carter administration?

1116 A Yes.
117 Q That was at ACTION’?

: 118 A Yes.
119 Q And ACTION controlled, amOng  other things, VISA -

2!O A VISTA,  Peace Corps. At that time, it was - Peace
2!I Corps is separate  now, but it was VrsTq Peace Corps and
2!2 Older American Volunteer programs.
2!3 Q And what was her position there?
2!4 A Sk was the executive assistant to the director.
2!5 Q Okay. Is that a similar position to what she has

I Page >c
1 now?

I 2 A_ Yes.,
3 Q Okay. Lot of responsibility?
4 A Yes. I mean, she’s kind of a top level-executive
5secretary.
6 Q Okay. Very competent at what she does?
7 A Ye&
8 Q Okay. Considered to be an intelligent person?
9 A Yes.

1 0 Q Capable?
1 1 A  Yes.

1 2 Q Okay. How would you describe her reputation among
1 3 the people you work with?
1 4 A Excellent
1 5 Q As an overall matter, excellent?
1 6 A I think people are very -- both professionally and
1 7 personally, very attached to her.
1 8 Q Okay. What is her reputation for truth and
1 9 veracity?
20 A High.
2 1 Q How close are you with Sidney Blumenthal?
2
2

’2 A I’ve known him a long time. I used to work w
3 his wife and I would say we’re friendly. Friends.
4 Q Okay. Not close friends?
5 A We’re not close friends, but we’re friends. 1 sort  1
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I of get a kick out of him. He has a new theory about all I discussions you’ve had with the President -- I think you’ve
2 this. 2 now identified four conversations with the President,
3 Q AIl right. Okay. Did you ever have a 3 he gave denials in various forms. Again. not counting on
4 discussion -- well, you’ve kind of answered my question. I 4 signing off on statements for the press or any press
5 was going to ask you have you ever had a discussion with him 5 appearances wbcrc you saw him; four occasions where be.
6 about the Monica Lewinsky matter. 6 gave denials, the President gave denials. Do you know
7 A Yes. 7 whether or not Mr. Blumenthal was present for any of
8 Q Okay. Let me distinguish between factual and 8 those?
9 press, the kind of discussions you’re talking about. I think 9 A I’m fairly certain he wasn’t
0 you’ve mentioned be’s at the meet@s. Is be at the meetings 10 Q Okay. I think two of them you were alone with the
Isometimes? 11 President. Isthatconect? TbeccnveMtionsthatwenzon
2 A Yes. YeS,Sometimes. 12 the23rd-
3 Q Letmedistinguishbetweenkindofstrategyand 13 A ThefirstoneIwasdefiinitelyakmewiththe
4 facts, not that they’re mutually exclusive. Have you ever 14 ~~tandtbesecoadone,myrecoUectionwasitwasa
5  hadafactuald&cussicmwithhimabouttbecaseinwhichhe  15 kindofone-oosnecon~tion,butIcan’tremember
6 related to you some&&& for in&ma&  just as an example, 16 whet&  -- sometimts,  you know, in the Oval  Office you can
7 “I saw Monica Lewinsky at the White House on three 17 havea one-on-one conversation where there are other people
8 occasions.” Have you ever bad that kind of a conversation 18 in theoval  Office.

9withhim?- 19 Q Allright. Sowoulditbefairtosaytheonlyone
0 A I don’t think I’ve ever spoken with him factually 20 he might have been at was the fourth one you’ve talked
1 about Moti&LewiIlsky. 21 about -
2 Q Or about the Monica I&win&y matter. 22 A No, I don’t think he was there. I mean, he could
3 A Well, the only thing-that I can recall is after one 23 have been, but I don’t --
4  ofhisgrandjuryappearanceshesaidtome~--hesaid,  2 4 Q AlI right. You have no recollection that he was
5 “Your name came up in my grand jury testimony.” I said, 25 there.

Page 58 Page 6(
1 “Oh?” He said, “I said you were a law professor.” And I 1 A I’m fairly certain he wasn’t there, but I’m not
2 said,“Thanksalot,Sid~  And.tbat,Ithink,wastheendof 2 100 percent certain he wasn’t there.
3 that converSation.”  So I guess that constitutes facts: 3 Q Andyoutalkedtohimabouthistheor-iesofthe
4 Q Al.l right. ‘Ihere’S  no Other factual ConverSatiOn 4 case.
5 you’ve had with him. 5 ARight.
6 A WelI,  that’s kind of a broad question. 6 Q You am not responsible for his niclmame GK, are
7 Q  Yes,itis. Letmetrytomphraseit. Anykind 7 you?
B of- 8 A No.
3 A H&s never given me -- 9 Q Okay.
3 Q Evidentiiuy. 10 A I don’t know if anyone’s taken credit for it.
I A - evidemtiary informatiou, I think, about the 11 Q Okay. And, again, the general questions you’ve
2 underiying facts of this. 12 answmd  previously about what goes cm at the meetings, the
3 Q Okay. All right. 13 brief- that you’re aware of or apparently primarily not
1 A He spins a lot of theories about kind of what’s 14 aware of testimony, you have  no particular -- they would all
5 going on. 15 cow Mr. Blumadal,  too, since  k works at the White House.
5 Q He’s never said, “I’ve talked to Bruce Lindsey and 16 Any questions I’ve asked you about what people -.
7 Bruce Lindsey says this about what was going on with h4onica.” 17 dc you know of any paopk  acting by or on behalf of tk Wld
3 A NotthatIrecallatalI. 18 House, things like that. I mean, Blumenthal works at ttX
3 Q He’s never said, “I’ve talked to Vernon Jordan and 19 White House, your answers would cover him, too.
) Vernon Jordan says this about Monica.” 20 A To speak to witnesses? Is that the question you’re
I A No. 21 asking?
2 Q Has he ever said, “I’ve talked to President Clinton 22 Q As an example, debriefing witnesses,  things like
3 and President Clinton says this about Monica lewinsky.” 23 that.
4 A No. 24 A I don’t think he’s done that, but 1 don’t know.
5 Q Okay. Was he ever present in any of the 25 Q Okay. All right. You’re unaware of him having
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1 either debriefed or gotten information about the debriefing
2 of witnesses. Is that correct?
3 A Yes.
4 Q All right. And I take it you’re unaware of him
5 making any disclosures to anybody about what witnesses hav
6 said to investigators or to the grand jury. Is that correct
7 A That’s correct
8 Q All right. Do you know of any interaction he might
9 have had with any private detectives?
0 A No.
i Q Do you know of any private detectives hired by 01

2 on behalf of -- other than what you’ve mad -
3 A Sidney’s got his own case going, so I don’t know
4 what he’s  done there.
5 Q What do you mean by that?
6 A He’s suing Drudge.
7 Q Oh, okay. Okay.
8 A So I have no idea what he’s doing there.
9 Q Okay. All right. Are you awareof -
0 A That’s on a separate matter.
1 Q Right. Right. A libel matter.
2 A Alibelmatter. Right
3 Q Have you - are you aware, other than what you%
4 readaboutinthepressorheardaboutinthepress,awareof
5 any efforts by or on behalf of the White House to hire

Page 62
1 private investigators with respect to the Lewin&y matter?
2 A No. I have read in the press about  that and there
3 was some back and forth about what IMcCuny  cadd  say about it
4 andthenhehassaidwhathehassaid.
5 Q Au&@-
6 A And that’s basically all I know.
7 Q Allright. Soyoulmowwbathesaidandyouknew
8 there was a discussion about whether he could say that.
9 A Right.
0 Q All right. One of these discussion!z  with press
I people and lawyer people?
2 A Yes.
3 Q Okay. And, if I’m not mistaken, be said something
4 to the effect of there had been some - thexe have been
5 some --
6 A Ithinkhesaidtherehavebeenno--Ithink--
7 my recollection is a little hazy. I think we’ve said that
8 there have been no lawyers hi& to investigate prosecutors.
9 Q Okay. About private matters?
0 A Maybe about private matters. I don’t know.
I Q All right. You don’t know anything beyond -- yol
2 have beard no facts beyond what Mr. McCurry’s  statement is.
3 A Correct
4 Q Okay. Have you ever had any conversations with
5 the First Ladv about -- let’s first confine it to the
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1 evidentiary  -- evidentiary type conversations with her
2 concerning the Lmvinsky  matter?
3 A I’ve not had any conversations with her, I think
4 about the evidentiary matter.
5 Q Okay. Has she been involved in any strategy type
6 discusSions or any of these - well, let’s just leave it at
7 that.
8 A She does not participate in any of these meetings
9 and I don’t know that she’s participated in any kind of

10 strategy discussions with the group of people I’m talkin!
I1 about
I2 Q Okay. What is her role, to the extent that you
13 knowofifin comxction with the Lewi&y matter?
I4 A I’ve had a couple of brief conversations with her
15 andIsuspcctshemayhavetalkedtootherpeopleint.besame
16 vein that, you know, people neeckd to stay pumped up and get
17 out there and fight back and just essentially, you know, what
18 I would &s&ihc as sessions in which, you know, she’s
19 axoumgaiustonotjustbunkerdowand,youknow,beproud
!o ofwhatthePnzsidmtwastryingtodofortheamntry,get
!I out there and talk about it.
!2 Q Okay. Who would you say is in charge of the
!3 political effort on the Lewinsky matter, responding in the
!4 press politically? Who is in charge of that?
!5 A I think ultimately it‘s Chuck.

Page br
1 Q Okay. All right. ChuckRufE
2 A  Yes.  Imean,thereagain,thisissortof-to
3 some extent, it’s kind of a collegial effo& I guess, and i
4 dependscmthepatticularissueorthcpartieularma#cror
s theparticularweek  Butallofusparticlpate,Begala,Ann
6 L+s,RahmF%nanuel,myself,butin&nsofwhatcanbe
7 sai~whatcan’tbesai~intbeen~chuckllasthekindof
8 final say on that.
9 Q Okay. But there is this division where on a lot of
o the things having to do with it it’s lawyers only, correct:
1 A That’s correct.
2 Q Would you characterize yourself as close to the
3 President as Mr. Blumenthal is on a personal level?
4 A Idon’tlrnowhowcl~heistoMr.Blumenthalona
5 personal level.
6 Q Okay. Based on what you know.
7 A I feel like -- I’ve known the President a long
8 time, we have a close relationship.
9 Q Okay. As far as you know, it would be as close itl
!o his relationship with Mr. Blumenthal?
!I A Yes. I think I have a different sort of
12 relationship with him than Mr. Blumenthal.
13 Q Okay. How so?
!4 A Well, I think it’s by the nature of my work, I
!S suppose, which is mostly I deal with him in a professional

_ __-  _.
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1 way, on a kind of -- you know, a kind of series of trying to 1 THE COURT REPORTER: I didn‘t steal it.
2 nmtheWhiteHouse. 2 (Laughter.)
3 IthinkSidtendstospendmoretimewithhim  3 MR. WlSENEERG:  I want to distinguish between th
4 about, you know, big think projects and, you know, kind of 4 writing that is previously on t.hz that you haven’t written
5 chit chats with him a little bit mom about, you know, the 5 and anything new that I have you write a ~DP-2 and I might
6 future  of the world than I do. 6 not have you write anything.
7 Q AB right. 7 THE wlTM%S: Okay.
8 A I kind of grind it out more. 8 BY MR. WISENBERG:
9 Q Okay. What about the First Lady? Do youknow 9 Q I want to focus on the hallway which is labeled 01
o wbetber  or not -- would you consider yourself as clost-~  on a 10  ID&2 HI bctwm  tbc  Oval  Office  and the dining room. Do you
1 personal  level with the First Lady as Mr. Blumenthal is.7 I1 see that there? It says Hl on JDP-27
2 A I think he probably has a closer personal 12 A uh-huh.
3 relationship with her than I do. But I have a warm and 13 Q It should say that.
4 friendly relationship with the First Lady. 14 A  Yes.  Right.
5 MR. WTSENEERG:  Let me show you some stuff. I5 Q And the study is off of that hallway and the
6 I think we’re near the end, if you’ll have a little 16 hallway leads - there’s  a hallway between the dining room

7 indulgence here with me. 17 and the Oval Office. Is that correct?
8 THE FOREPERSON:  It’s there. 18 A correct.
9 MR. WISEMBERG:  It is them? Okay. I will just 19 Q What I want to ask you is how do you typically gl
o speed things up very rapidly. 20 intoseethcPresident? Doyougot.broughtbeafeawbexe
1 Let me give you what’s been marked as JDP-1. It’s 21 Betty Currie is?
2 acopyof~‘sbeenmarkedasJDP-Ifmmyoutearliergrand 22 A Yes.
3 jury testimony. 23 Q Okay. Where there’s a EC?
4 And let me also give you JDP-2, something I‘ve 24 ARight.
s marked as JDP-2. 25 Q And go tiough.the door &at if the Oval (%x m.s.~-
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1 (Grand Jury Exhibit No. JDP-2 I a clock it would be the 1:00 door?
2 was marked for identification.) 2 A Yes.
3 BY MR. WISJZNBERG: 3 Q Okay. Howoftendoyougointothe(~~~~Office
4 Q They’rebothmapSOfthe-~~tObemapSOf 4 tbfou#lcithuthc11zoodoorupthrou8hwaIkwayaur~~: 2ar
5 the west wing. Is that correct? 5 through this hallway Ilumber  1 which would be 8: ,?OO o&be
6 A Yes. 6 Oval Office?
7 Q JDP-1 of one floor of the West Wing, the floor the 7
8 Oval Off& is on. 8

9 A Yes. * I

0 Q  Jrx-1basonlyonemarkingmadebyyouprevious1y  IO- y
I and that’s in the room labeled 108. You have written down 11 . ,.. .-

b *
2 your initials. Is that correct? 124 ’ I” 1
3 A Right_ I didn’t know it had a room number, but, 13 w
4 yes. J4 Qm
5 Q Okay. And JDP-2 has some writing, descriptive 15 A ‘Ill  _
6 writing, about certain of the rooms. 16
7 A Right 17-
8 Q And that was not made by you, that descriptive 18 Q I *-
) writing. Is that correct? 19 A(- 1
) A That is correct.
I Q I t h o u g h t I h a d l e f t a r e d p e n f o r y o u u p w h e r e y o u 2 1  -
I are&
5 A I have a green pen. 23 ‘*”  ’
I MR. WISENBERG:  I had two -- oh, the court 24 Q Okay. And --
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2 Q All right. And you go in, your l.~$al way --
3 A Would be through Betty’s offict
4 Q Okay. Of the times that you go : ? the Oval
5 Office, what percentage -- and I take ii : w go in very
6 often --
7 A Yes.
8 Q What percentage of the time do ’ >:l. go in through
9 the 1:00 door, the Betty Currie door?
0 A Ninety-five.
1 Q Okay. Do you ever go in by go:1  lhrough the
z dining room and through this hallway fro; c dining room tc
3 the oval Office?
4 A Yes, but that would be on rare occasion. And,
5 generally, because something going on in the. dining room.
6 Q Okay. Something’s already going ‘Jn  in the dining
7 room.
8 A
9 Q
0 A
1 Q
2 A

Right
Some event.
Or_ !hcr@s going to be some event.
Allright-
you know, sometimes  we’ll brief him ‘II  the dining

3 roomandwemightenter--tl&ismarked;  itwast%orge
4 Stqhanopoulos’ offke,  now it’s Rahm  .Em  1 aeel’s  office, if
5 there is some briefing going on in the dininr room or there’s
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to be a briefmg that’s going to happen in tl’,  dining room,
~lythathappenswhenthere’ssomet~~  1’ %gedinthe
Oval, I might go through Rahm’s office if:’ ‘re  dining room
and then if you have to go get the Presicir  I-. cause he’s in
the oval office, you ,?>‘<.M  go through r1,; 2 3, Butthat
would not be a “>ijir-,  ’ .=iy I T:.rould erc

Q All right. A n d  ‘/m  dic’n‘t  he\ &kindof a
situation that you’d::  j; .kscri:~~ :i \v’Iicc,I. ,karebeing
t&fed in &e d&i c:. ,-’ -r?& the’s  goi, ~’
that happens in tile CL,. 1 ~3fike., you wouJ<

be somethbg
‘cntertbrough

that  way.
.4 That’s correct
Q Could yoc _;::r _- -;: down right :I! 1-8 of GS - I

guess it would be I?
A h&-hmm.
Q Because that’s mm Rahm Emanvc ‘b  off&.
A Right.
Q That’s jusf :c “??  !cTt of tlx dini: _ gm,

correct?
A hb-hmna.
Q And is +&at t:j-t_zlly what p=.np!c ,‘e  to do in the

White House, including .>: Chief of St&, ;ir advisors,
that the typjczl  v T:; t’.~  ; CciX through is ” .:&I the Betty
Currie entrance?

A Yes. It would k typical. Yes. A<;. Bowles is a
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little more - you know, I think,  at ease on walking in on
~whetherit’sintheresidenc+orhne,soifhewantai
to, be could probably go the other way, but I would think
that -- but I think if you asked him that same q&on,  he’d
probably say 90 percent or 95 percent  of the time he’d  go in
that way.

Q Okay. There’s nobody that  you know of in the White
House, and I’m excluding the First Lady, is then  anybody you

know in tbe White House who would - well.  h me not exclude

anybody. Is there  anybody you know in the White House wh
typically enters through that hallway to go see the
President?

A Which hallway?
Q Hallway l,betweenthediningroom-Hl  onymu

map between the dining room and the Oval Office.
A I don’t know Rabm’s  pattern. I would say it would

be typical for him to go in through Betty’s office, but L
may -- aii those offices am conne&ng.  Rahm’s office
umnectstotbediningmomwhichconne& totllellallWay
which connects to the Oval Office.

Q Okay.
A And then my office is next to Rahm’s, but it does

not conmt. There’s no connecting door.
QRight.
A So I have to go out anyway.
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Q Doyouknowwhat-
A And I don’t know whether ix goes in that way or

IlOt.
Q Okay. All right
A ButIwouldthinkthatbeyondRahrqthatwouldbe

about it. And I don’t  know what George’s pattern was with
him either.

Q why is that atypical for people to go through that
hallway, the dining room and the hallway?

A Well, first of all, it’s like the back corridor.
Q Okay.
A But also I think there’s a kind of protocol that

you don’t - you know,  you don’t come  u&3.9  you’=  am~ounced
sort of.

Q Is the study considered a private area for the
President?

A  YtZS.

Q All right. And is that generally true of the whole
are+ the dining room, study, hallway, Oval Office? They‘re
among the most private areas in the White House, in the
office part of the White House?

.4 I think the terms of use -- for example, Presidc
Bush, I think, used the study as his+xivate  study. I think
the. President tends to -- he’ll be back there once in a
while. I’ve talked about a meeting where I saw him back
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Page 73
there, but he tends to use the Oval Office more.

The dining room is used -- I mean, he has lunch
with the Vice President in there once a week. I mean, hc
uses it as a din@ room. And kind of as a briefing room.

To give some context to this, when the President
does a live radio address, he does it in the Oval Office.

Q Okay. What do you consider -- exclude the
residence, what do you consider tbe most private room in the
office part of the White House? If you bad to pick tbe most
private room.

A Well, I think basically the area we’re talking
about, but I would probably include the Oval Oflice in that.
I mean, obviously when he’s not thexz,  the door’s open and
people look in, but --

Q Right. And you said the area we’re talking about,
that would be Oval Office, dining room, study and the
hallway.

A  Right.
Q Okay: What about this area, and I’m near the Vera

~~whataboutthisareaoutside--Idon’treallythinkyou
can see it well on the map, but the area outside of the
study, the patio area.

A Patio 1 and patio 2?
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Q Right.  Howprivate are those?  Imean, is

everybody just allowed _to walk back there? Is anybody just
auowedacceSStothatarea?

A No. I think - I’m not sure v&&r there’s an
agentpostedbackthereornot.  Andinteamsofthepatio,I
think they’re  not particularly well used or weU trafficked
Patiolistlle-tbere’stlle swimming pool which is b&ind
someshrubsandpatio1isthe~~pointof~toZo
tothe!z&nmingpool.

For example, after the President hurt his leg ? rrd
stoppednmning,heusedtoswim,he’d.swiminthatpool.
If I needed to go see him, I’d go out through the diinrng
room, through the patio, to go out to the pool. Bui -,t.her
than that, I don’t think it’s particularly well used, much
used.

Q Based on your knowledge, would you call that a
restricted area, patio l?

A Well, I don’t think -- you know, people don’<  go
out and have lunch out there.

Q Okay. All right. The Orkin man isn’t there
spraying on a regular basis?

A Actually, wrong question because there’s just a
little -- my office has a window that’s on the -- there’s
flowers back there and in fact -- there’s not a patio out
there, it’s just like a foot and there’s some flowers behind

1

2

3

4

5

6

7

8

9

0

1

2

3

4

5

6

7

8

9

0

1

2

3

4

5

Page 75
it, and tbe Park Service people are the people who one would
most routinely see back there taking care of the grounds.
And also cm patio 1 and on patio 2. And tbey have pretty
free access back there because sometimes we’ll go out --
patio 2 is tbe Chief of Staff’s patio, which Donald Regan
built and if we’re out there, sometime-s we’ll have a meeting
out there if it’s a nice day or something, and in fact
there’s fairly often foot traffic back in this area

Q h the patio 2 area?
A And the patio 1 area. I think there’s  an air

conditioning thing or something, I’m not sure what it is.
Okay. Between the two of them?
Betweenthetwoofthem.
All right.
By Park Service personnel during the day.
Okay. Tending the flowers and things like that?
Yes. Tending the shrubs and flowers and things.
Okay. Are you --
So in that sense, I don’t think it’s restricted.
M R. WISENBERG: Okay.
A queStiOn  here?

A JUROR: Are the windows in the White House
treated in any way so that you can easily see out but not
have someone see in?

THE WI-DIESS:  No.

Page 76
1 A JUROR: So someone standing outside, say, the
2 dining room campkx or the study complex could easily .sa. in?
3 THLWITNESS:  Yes.
4 MR.  WISENBERG:  Are you -
5 Oh, I’m sorry, did you have something else?
6 A JUROR: There  iS another  qWStiOn.

7 MR. WISgNBERG:  Sure. I’m sorry.
8 AJUROR:  Doest.he&SidentUSUaIIytakenapSin
9 the study room?
0 THE WITNESS: No. I don’t think so. He may on
1 occasion, but I don’t think so. If be’s talking a nap, which
2 he does, he usually goes back to the residence.
3 A JUROR: He goes back --
4 THE WKNEZSS: To the residence. Yes.
5 BY h4R.  WISENBERG:
6 Q Isthereaperiodofdowntimeduringtbedaywbere
7 he-likehegetsanhourorsojusttobeonhisown?
8 A Generally, we have what‘s called phone and office
9 time which we try to preserve three or four hours.
0 Q Oh, okay.
1 A And that’s time when he works in the Oval, makes
2 phone calls, plays golf if he can get away. Goes back to tbe
3 residence. Again, especially after be hurt his leg, he. did a
4 fair amount of physical therapy during that time period.
5 Q Any set time of the day --
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A And that would be back in the residence.
Q And this question is from the time you’ve co ’ hack

totheWhiteHousein’97,anysettimeofthedayt..~he
would typically be in the study?

A No. Not set. No.
Q But he would be in there sometimes?
A Yes. I would say -- sometimes. He more often uses

the Oval.
Q Are you aware of what these -- are you personally

awarcofwhattbese-I’ltcallthanOrkinpcopt~:.,.N~~
people, Park Service people -

A They’re Park Service employees.
Q Are you aware of what these Park Service people, of

where they’re stationed in terms of like !&ret .&vice
policy, ti they go, where they’=  allowed to go, depending

on what rooms the President is in?
A I don’! know.
Q You said that you believed the President H .cn he

made his denials to you
A Yes.
Q That was important to you, that denial?
A YeS.
Q I take it you would be - would it be fair to say

you would & -mxmed,  upset, bebayed, if you for ’ wt
that the denials were wrong, were false? --

Page 78
1 A I believe him.
2 Q Okay 4nd if you found out that he had ‘.  T%!
3 telling you the truth, would that affect you in z, kvay?
4 A You know, I’m sure it would, but --
5 Q h other words, it was not pro forma to y your
6 view of the denial. It was important  to you that hc ied
7 this.
8 A Yes. And it was not pro forma_
9 MR. WISENBERG: I’m going to a!& you to ?p
o outside briefly. We might not even  ask you ba: ;il.
1 THE WITNESS:  Okay.
2 MR. WISENBERG:  If we do, it will be ver i&y.
3 THE N~S:  Okay.
4 MR. WSENBERG:  I’m sorry, I didn’t !:@ : !land
5 up.
6 A JUROR: Yes. I’m sorry. Just to follow VP on
7 that question,
8 In an) af the four conversations that you : with
3 the President in which he made these denials, (‘ ,.. ever
3 suggest  that Ms.  Lewinsky might have come OIL to I I tried
1 to initiate some kind of contact or relationship? Any citing
2 like that?
3 THE ums: I mentioned in the converb ‘.!n  on
4 Friday morning he said that he wasn’t sure how he ...I ever
5 show that what he was saying was true and I think beyond
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I

2
3
4
5
6
7
8
9
0
1
2
3
4
5
6
7
8
9
0
1
2
3
4
5

Page 79
that, he never really has -Ithinkhenever--heandI
have never had that conversation, but I think he had been
advised not to have the conversation by his lawyers and 11
sensitive about not exchanging information because I knew I
was a potential witness. So I think  we have  not communiclted
about the facts of this consciously.

BY MR. WENBERG:
Q But as I understand your testimony, in this

conversation on the morning of the 23rd,  be voluateenzd  this
information to you. Is that correct?

A Hedid
Q As well as the information later that i&moon.

Is that correzt?
A That’s light.

(Witness excused. Witness recalled.)
MR. WISENBERG: Let the record reflect the witness

has reentered the grand jury room.
Madam Foreperson,  do we have a quorum?
THE FOREPERSON:  Yes, we do.
MR. WISENBERG:  Are there any uMuthOIiXd pasOnS

present in the grand jury room?
7HE FoRfw3so~ There are no unauthoriizd.pzzsons

in the grand jury ~obm.

Page bU
1 MR. WZSENBERG:  ‘Ihank  you.
2 THEFOREPERSONZ  Mr.Podes@youarestiliUnder
3 oath.
4 THEWITNESS: CQrrect.
5 BY MR. WISENBERG:
6 Q Okay. Youwanttospeaktousonthequestion
7 about the inform&on sharing?
a A Right. I’ve been just advised by my counsel that
9 the answer to that question is itself privileged.
0 Q Okay. We won’t revisit that right now.
1 A Okay.
2 Q Now, I had another question. You had mentioned
3 last time when you were  talking about --
4 A Icoulddoacasebookontheprivilegeissues.
5 Q You say you do? You have one?
6 A I said I probably could start one.
7 Q  YoumentionedlaSttimewbenyou~talLirrgabout
8 the conversation on the morning of the 23rd thai tk:
) President had denied -- you mentioned to this effect, and you
) correct me  if I’ve got it wrong, the Pxcsident  denied having
I sex in any way, shape or form with Ms. Lewinsky, includine
I oral sex, but he said something to the effect of “I dor
5 know how I could prove that.” &her  than --
t A Or show that. I don’t know if he said prove.
j Q Or Show  that.
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A Right .

@age 8’

Q I guess other than the gencl ,’ Droblem that anyom
has with  proving a ncgativc,  have  you w: .xzcd about what k
meant by that?

A I think that -- I’d just be spet:ulating  about this,
but I think that it was an issue of coving a negative in
context io which Ms. Mnsky was be+,  pnss-a% my tern.  to
give testimony,  threatened  with indic :cnt,  and if she said
that she did, it would be hard to prove that she didn’t.

You know, that there was SC rt of a -- I think we
operate, this is my opinion, not h~j “pinion,  I think we
operate under a presumption of p : t::, that unless you ca
prove you absolutely didn’t do it, evclybody sort of assumes
you’reguilty. AndIthinkhewasjustkindofreflectingon
that.

Q You were mentioning Mr. Blumenthal’s latest theov.
Tell us, if you can -- well, I don’t know bow long it would
take to go through it --

A We&I’ll  do the quick version.
Q O k a y .

A  Hk’snoticedthatAirForcel  >I-‘AirForce2have
goneoff,Ithinkthishasactually  :S:jeadybeenreported,
that they’ve  gone off the radar screen &g into LaGuardia
recently and that that usually precedes: a claim that there’s
ken an alien abduction and that we ! I L’e  a new theory or a
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new defense that this whole matter i.c: -. irnehow  linked to al&
abductions, but I think thpt’s  pro; ,!Y the Iesult of ‘TIN
X-Files” being previews,.  r!:is  week l.lt with Sidney you’re
never quite sure whetlxx  ic believ: he’s just kidding.
I think he was just kid6  1x2.

Q This is one .reasozs  why I c ?sk you when you
come back in a~&  ,i’.  li 1; : ame .! :%d&Zi.

A That’s what .! t_h~.:ght you 3 ‘ft  getting at.
(Laughter.  B
MR. WISENBPRC:  rs.il right .‘!Lt,  of course, if

somebody had taken over ~GUT  bcidy ‘RY  probably wouldn’t
admit that anyway

THE wrrNJS%~  i i1i’:.  .\gents  St ,‘,y  andh4ukierareoul
in those! green chaii.3.  ?‘ii  really  c : worry.

MR.  WSENBER!;.  :;:kt.)‘. r l.bI(’ ,rd you’re going to
China tomorrow.

Are there a?:~  9t!r-,: :~~_~estior!::
@40 response. :
MR. WISENBERC: iiI L ;x,,i- arc . :ilay  the witness

be excused?
THE FOREPERSON: Yes, he MC : thank you very much

MR. WISENBERG: lk +-dly, I-. ig oew evidence,
hopefully we’ll net need io see yc ain.

T H E  WlTNE.SY.  ghkl’.  Thar:  *VU.

h4R. WSENBERG:  I’iiank  yol!

Page 83
1 THE WlTNESS:  Thank you.
2 THE FOREPERSON: fiat& you.

3 (The  witness was excused.)
4 (Whereupon, at 1:OO p.m., the taking of testimony
s in the presence of a full quorum of the Grand Jury was
6 concluded.)
7 * * * * *
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points to make in affidavit

Your frost few paragraphs should be about yourself -- what you do
now, what you did at the White House and for how many years you
were there as a career person and as a political appointee.

YOU and Kathleen were friends. At around the time of herhusband’s
&a&h  (the President has claimed it was after her husband died. Do
YOU really want to contradict him?), she came to you after she
allegedly came out of the oval and looked (however she looked), you
don’t recall her exact words, but she claimed at the time (whatever
she claimed) and was very happy.

You did not see her go in or see her come out.

Talk about when you became out of touch with her and maybe why.

The next you heard of her was when a Newsweek reporter (I
wouldn’t name him specifically) showed up in your office saying she
was naming you as a someone who would corroborate that she was
sexually harassed. You spoke with her that evening, etc. and she
relayed to you a sequence of events that was very dissimilar from
what you remembered happening. As a result of your conversation
with her and.subsequent reports that showed she had tried to enlist
the help of someone else in her lie that the President sexually
harassed her, you now do not believe that what she claimed
happened really happened. You now find it completely plausible that
she herself smeared her lipstick, untucked her blouse, etc.

You never saw her go into the oval office, or come out of the oval
office.

. You have never observed the President behaving inappropriately
with anybody.
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You are not sure you’ve been clear about whose side you’re on.
(Kirby has been saying you should look neutral; better for credibility
but you aren’t neutral. Neutral makes you look like you’re on the
other team since you are a political appointee)

It’s important to you that they think you’re a team player, after all,
you are a political appointee. You believe that they think you’re on
the other side because you wouldn’t meet with them.

You want to meet with Bennett. You are upset about the comment he
made, but you’ll take the high road and do what’s in your best
interest.

December 18th, you were in a better position to attend an alI day or
half-day deposition, but now you are into JCOC mode. Your livelihood
is dependent on the success of this program. Therefore, you want to
provide an affidavit laying out all of the facts in lieu of a deposition.

You want Bennett’s people to see your affidavit before it’s signed.

Your deposition should include enough information to satisfy their
questioning.

By the way, remember how I said there was someone else that I
knew about. Well, she turned out to be this huge liar. I found out
she left the WH because she was stalking the P or something like
that. Well, at least that gets me out of another scandal I know about.
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The first few paragraphs should be about me- what I do now, what
I did at the White House and for how many years I was there as a
career person and as a political appointee.

Kathleen and I were friends. At around the time of her husband’s
death, she came to me after she allegedly came out of the oval and
looked , I don’t recall her exact words, but she claimed at the
time and was very happy.

I did not see her go in or see her come out.

Talk about when I became out of touch with her and maybe why.

The next time I heard of her was when a Newsweek reporter showed
up in my office saying she was naming me as a someone who would
corroborate that she was sexually harassed by the President. I spoke
with her that evening, etc. and she relayed to me a sequence of
events that was very dissimilar from what I remembered happening.
As a result of my conversation with her and subsequent reports that
showed she had tried to enlist the help of someone else in her lie
that the President sexually harassed her, I now do not believe that
what she claimed happened really happened. I now find it
completely plausible that she herself smeared her lipstick, untucked
her blouse, etc.

I never saw her go into the oval office, or come out of the oval office.

I have never observed the President behave inappropriately with
anybody.
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